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Primul

cotidian al

Olteniei

  În c urând se va  re de sc hide
„Complexul de restaurante MINERVA”,
care vă aşteaptă să organizaţi cele mai im-
portante evenimente din viaţa dumneavoas-
tră într-o nouă atmosferă. Complexul de re-
staurante Minerva vă  pune la dispoziţie:

Sala Maură – 250 de locuri
Sala Crama Minerva – 650 de locuri

Grădina Minerva – 450 de locuri

Rezervări la numerele de telefon
0751/660.220 şi 0770/263.663
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Deşi modest din fire, preşedintele Consi-
liului Judeţean Dolj, Ion Prioteasa, se bucură,
la această oră, de cea mai bună popularitate
în rândul doljenilor. Contând pe calităţile lui
de om de bună-credinţă, care îşi impune să
împlinească tot ceea ce promite, nu puţine au

fost semnalele din partea oamenilor că
sunt alături de el. Ion Prioteasa rămâ-
ne, aşadar, un lider de necontestat, atât
în plan administrativ, cât şi în plan po-
litic, fiind, pe bună dreptate, locomoti-
va Uniunii Social-Liberale doljene.
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Doi teroriºti afiliaþi al-Qaeda,
expulzaþi din România

Doi teroriºti afiliaþi al-Qaeda au fost
expulzaþi din România sub acuzaþia cã
ar fi constituit „puncte de sprijin sub co-
ordonare externã în condiþii de conspi-
rativitate”, în vederea comiterii unui aten-
tat terorist în þara noastrã, a declarat, la
România TV, purtãtorul de cuvânt al SRI,
Sorin Sava. Aceºtia au fost declaraþi mier-
curi indezirabili pe o perioadã de 15 ani
în România de cãtre o instanþã de jude-
catã, a precizat Savu. Cei doi derulau
„activitãþi pregãtitoare pentru comite-
rea unei acþiuni teroriste pe teritoriul
României în perioada sãrbãtorilor de
iarnã”, a adãugat oficialul Serviciului
Român de Informaþii ºi aveau legãturi
cu o organizaþie „afiliatã ideologic” al-
Qaeda. În urma anchetei „s-a stabilit cã
urmau sã asigure suport pentru desfãºu-
rarea întregii operaþiuni”, iar unul din-
tre aceºtia „deþine cunoºtinþe avansate
pentru confecþionare de dispozitive ex-
plozive improvizate”, a continuat pur-
tãtorul de cuvânt al SRI, care a spus ca
cei doi sunt originari din Orientul Mijlo-
ciu, fãrã a preciza þara de origine.
Numãrul total al alegãtorilor
este 18.248.414

Numãrul total al alegãtorilor pentru
alegerile parlamentare de duminicã este
de  18.248.414, conform datelor publica-
te de Biroul Electoral Central (BEC). Tot-
odatã, BEC a publicat ºi situaþia secþiilor
de votare organizate pentru alegerea
Camerei Deputaþilor ºi a Senatului, pe
circumscripþii electorale ºi localitãþi, cu
numãrul alegãtorilor arondaþi pe fiecare
secþie de votare. ARD a cerut, marþi, Mi-
nisterului Administraþiei ºi Internelor sã
comunice oficial numãrul alegãtorilor cu
drept de vot pentru alegerile din 9 decem-
brie, arãtând cã pânã la acea orã BEC
nu deþinea aceste date. De asemenea, pre-
ºedintele Traian Bãsescu a declarat, mier-
curi seara, cã Guvernul Ponta creeazã
condiþii de fraudare a alegerilor neanun-
þând numãrul de electori ºi a amintit Exe-
cutivului sã nu-i omitã pe cei 500.000 de
români cu domiciliul în strãinãtate. „(...) Îi
atenþionez sã nu uite, cum au uitat la refe-
rendum, pe cei 500.000 de cetãþeni români
cu domiciliu în strãinãtate. Ei au domici-
liul stabil ºi trebuie incluºi în listele perma-
nente din diaspora”, a spus Bãsescu.

Guvernul va sesiza Direcþia Naþi-
onalã Anticorupþie (DNA) ca urmare
a neregulilor constatate în atribuirea
contractelor de lucrãri la autostrãzile
Nãdlac-Arad ºi Orãºtie-Sibiu, a anun-
þat preºedintele Autoritãþii Naþiona-
le de Reglementare ºi Monitorizare a
Achiziþiilor Publice (ANRMAP), Dan
Vlãdescu. Potrivit acestuia, AN-
RMAP a constatat o serie de nere-
guli în cadrul verificãrilor efec-
tuate la Compania Naþionalã de
Autostrãzi ºi Drumuri Naþiona-
le din România (CNADNR), ur-
mând sã sesizeze DNA ºi Con-
siliul Concurenþei. Perioada su-
pusã verificãrilor a fost 1 ianua-
rie 2007-31 august 2012.
CNADNR a reziliat recent con-
tractul pentru construirea primu-
lui tronson al autostrãzii Nãdlac-
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Poziþia Comisiei Europene la

reuniunea Consiliului de Justiþie ºi
Afaceri Interne (JAI), desfãºuratã
ieri, la Bruxelles, a rãmas constantã
privind susþinerea aderãrii Româ-
niei ºi Bulgariei la spaþiul Schen-
gen în cel mai scurt timp posibil, iar
demersurile pentru obþinerea unei
date trebuie fãcute la Consiliul Eu-
ropean. „Poziþia Comisiei rãmâne
constantã, respectiv de susþinere
a aderãrii României ºi Bulgariei la
spaþiul Schengen în cel mai scurt
timp posibil”, evidenþiazã un comu-
nicat de presã comun transmis ieri
agenþiei Mediafax de Ministerul
Afacerilor Externe (MAE) ºi Minis-
terul Administraþiei ºi Internelor
(MAI). Comisarul Malmstrom a afir-
mat cã „nu existã condiþii noi ºi
Comisia reafirmã cã România ºi Bul-

CE susþ ine  aderarea Românie i
º i  Bulgar ie i  la  Schengen

„în  ce l  mai  scurt  t imp pos ib i l”
garia îndeplinesc toate criteriile ºi
doreºte ca cele douã þãri sã adere
cât mai repede la spaþiul Schen-
gen”, potrivit comunicatului men-
þionat. Pe de altã parte, subiectul
aprobãrii deciziei de aderare a Ro-
mâniei ºi Bulgariei nu a figurat ca
atare pe agenda reuniunii JAI, în-
trucât se menþin poziþiile unor sta-
te membre care aºteaptã publicarea
raportului MCV, subliniazã sursa ci-
tatã. MAE ºi MAI afirmã ºi cã „în
ceea ce priveºte obþinerea unei per-
spective noi privind aderarea la
Schengen, respectiv martie 2013,
cadrul cel mai potrivit este Consi-
liul European din decembrie 2012,
sens în care au fost deja efectuate
demersuri la nivel guvernamental,
inclusiv în cadrul reuniunii JAI de
astãzi (n.r. - ieri)”.

Arad cu asocierea condusã de com-
pania Romstrade, deþinutã de omul
de afaceri Nelu Iordache (arestat pen-
tru 29 de zile), motivul principal fiind
întârzierea lucrãrilor. CNADNR a
anunþat, totodatã, va relua în ianua-
rie licitaþia pentru primul tronson al
autostrãzii Nãdlac-Arad ºi estimea-
zã cã al doilea tronson va fi finalizat
la termen, respectiv în aprilie 2013.

Grupul parlamentar al PSD din
Camera Deputaþilor a decis, cu ma-
joritate de voturi, aprobarea încu-
viinþãrii arestãrii preventive a cole-
gului lor Ion Stan (foto), acuzat de
douã infracþiuni de trafic de influ-
enþã, a precizat, ieri, liderului gru-
pului, Marian Neacºu. „Am avut o
ºedinþã restrânsã a grupului. S-a
luat act de materialele transmise -
scrisoarea ministrului Justiþiei, ra-
portul Comisiei juridice - iar punc-
tul de vedere al grupului va fi pre-
zentat în ºedinþa de plen de mier-
curi. S-a votat, în majoritate, pen-
tru încuviinþarea cererii procurori-
lor DNA”, a spus Neacºu. El a arã-
tat cã o parte din colegii sãi de grup
au remarcat existenþa unor „inad-

vertenþe” în referatul procurorilor
de caz, dar a subliniat cã deputaþii
social-democraþi nu au considerat
cã acestea sunt de naturã sã schim-

be decizia luatã de grup, care se
bazeazã pe dorinþa de a nu obstruc-
þiona mersul acestui proces. „Ion
Stan îºi va dovedi în instanþã nevi-

novãþia. E ºi în postura
de candidat ºi e foarte
posibil sã primeascã un
nou mandat. Miercuri
va fi ºedinþa de plen.
Nu ºtiu care va fi votul
în plen”, a mai spus
Neacºu. La rândul sãu,
Ion Stan a declarat, ieri,
cã nu va demisiona din
Parlament, pentru cã nu
se considerã vinovat.
Acesta a venit, ieri-di-
mineaþã, însoþit de avo-
catul sãu, Doru Viorel

Ursu, la grupul parlamentar al PSD,
reunit pentru a elabora un punct de
vedere în cazul sãu. „Le-am spus
colegilor mei, cei care au fost pre-
zenþi, cã eu voi respecta toatã pro-
cedura parlamentarã, cã nu obstruc-
þionez în nici un fel Justiþia ºi cã
DNA, dacã are probe, sã-mi trimitã
dosarul la instanþa de judecatã”, a
spus Stan, la ieºirea din sala de
ºedinþe a grupului. Potrivit DNA,
deputatul Stan îi cerea denunþãto-
rului sãu, omul de afaceri Nicuºor
Dima, „câte douã milioane, de ben-
zinã”, pentru cele 600 de maºini pe
care intenþiona sã le foloseascã în
campanie, la rândul sãu Dima esti-
mând cã este vorba despre „un mili-
ard, un miliard douã sute”.

Grupul PSD a votat pentru încuviinþarea arestãrii preventive a lui Stan
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MIRCEA CANÞÃR

Chiar dacã pentru astãzi agenda politicã
a USL Dolj este încãrcatã de evenimente,
augmentate ca amplitudine, prin prezenþa li-
derilor de la centru, Victor Ponta ºi Crin
Antonescu, dar ºi a unor miniºtri, pe lângã
participarea subînþeleasã a tuturor candida-
þilor Uniunii Social Liberale, la Dolj, se cam
pune punct campaniei electorale. Ce a fost
de spus s-a spus de toþi candidaþii, în întâl-
nirile acestora cu alegãtorii, ºi de acum ur-
meazã doar votul de duminicã, 9 decem-
brie. La Sala Polivalentã din Craiova, în
prezenþa liderilor din capitalã, useliºtii
îºi încheie, printr-un miting de amploa-
re, campania electoralã.  Prima obser-
vaþie: a fost o campanie electoralã calmã,
mai lipsitã de nerv ºi furie, în comparaþie

cu altele, dar inclusiv contextul a impus o ase-
menea acalmie. Candidaþii USL nu au avut pre-
dispoziþie, dar nici dispoziþii de a-ºi ataca la
baionetã rivalii politici, iar aceºtia, fie cã apar-
þineau ARD sau PPDD, nu prea deþineau mu-
niþia necesarã unei ofensive retorice lipsitã ºi
aºa de orice receptivitate. A susþine, cum am
vãzut într-un spot publicitar al ARD, cã „sunt
mai buni” decât contracandidaþii lor de la USL
þine de teritoriul umorului involuntar. ARD nu
este altceva decât o pastiºã a CDR, încropitã
în pripã, un amalgam ideologic, greu de dige-
rat. Pânã la urmã opinãm cã de responsabilita-
tea candidaþilor este vorba ºi nu de altceva.
Dar sã nu ne lungim, aici, cu vorba. A doua

observaþie: dupã opt ani, mai puþin scurte
perioade, interferate în acest interval de timp,
în care la guvernare s-a aflat PDL-ul, acum
„miezul” ARD, alternanþa nu înseamnã altce-
va decât un lucru realmente normal, în orice
democraþie consolidatã. Apoi, nu este deloc o
nenorocire, pentru o formaþiune politicã cum
este artificiala construcþie ARD, sã cunoascã
ºi bãncile opoziþiei. Aºa cum indicã sondajele.
Dupã ce, în toatã campania electoralã, nu a
putut fi auzitã o voce lucidã ºi credibilã, care
sã circumstanþieze lanþul de erori dintr-o gu-
vernare împotmolitã, pãrãsitã în urma unor
miºcãri sociale de protest ºi a unei moþiuni de
cenzurã în Parlament. Un politician precum
Radu Berceanu, retras discret de pe scena
politicã, scârbit de multe, ar fi fãcut de cinci
ori, cel puþin, mai mult decât Trubadurul ARD,
ca purtãtor de cuvânt. Când inclusiv primari
PDL au declarat cã sprijinã candidaþi USL,
cauzele poziþionãrii în sufragiile electoratului
sunt profunde. A treia observaþie: nimic nu
garanteazã cã viitorul parlament va fi „mai bun”
decât cel cãruia îi expirã mandatul. Deºi va avea
multe de înfãptuit. Dar la votare trebuie sã mer-
gem.  Aºa cum am mai spus în câteva rânduri,
toþi candidaþii USL, bântuiþi de duhul trãdãrii,
dupã accederea în Parlament, înºelând votul
alegãtorilor, trebuie sã rãmânã încredinþaþi de
oprobriul public. Ei vor fi votaþi, nu fiindcã sunt
deºtepþi din cale afarã, nu fiindcã sunt seducã-
tori, nu pentru abilitãþi nu ºtim de care, ci pen-

tru cã aparþin USL ºi reprezintã cel puþin, în
momentul de faþã, o investiþie mai mare sau mai
micã de încredere. ªi în loc de ultimã obser-
vaþie sã semnalãm numãrul scãzut de inciden-
te electorale. Se vorbeºte excesiv de mult de
ceea ce ar urma imediat dupã ziua de 9 decem-
brie a.c. Nu se va întâmpla nimic deosebit. Vo-
tul popular, convenabil sau neconvenabil unui
câmp sau altuia politic, va trebui respectat ºi
spulberate iluziile unei posibile resistematizãri
sau recompuneri a unor coaliþii fictive, fiindcã
asta nu înseamnã altceva decât premisa unei
crize politice, cu un impact devastator pentru
þarã ºi chiar pentru ceea ce numim democraþie.
Dacã Traian Bãsescu considerã cã are privile-
giul de a confecþiona, dupã calcule pentru care
nu a avut de dat seamã, o majoritate prezidenþi-
alã, lucrurile par, de aceastã datã, într-o altã
matcã, Legea partidelor  (14/2003, art. 5, 20-
22, 34, 35 ºi 52) prevãzând clar asimilarea alian-
þei politice cu partidul politic. Mai mult, con-
form art. 55, „sunt asimilate cu partidele nu
numai alianþele politice, ci ºi organizaþiile cetã-
þenilor aparþinând minoritãþilor naþionale care
participã la alegeri”. Avem deci douã situaþii:
înainte de alegeri – constituirea de partide sau
de alianþe de partide, sau dupã alegeri – coaliþii
de guvernare. Desconsiderarea legii partidelor,
care asimileazã alianþele politice partidelor, este
de neconceput ºi numai cei care n-au lecturat-
o în litera ºi spiritul ei pot admite noianul de
scenarii care se vehiculeazã anacronic.

Cam gata, punct la campania electoralã!Cam gata, punct la campania electoralã!Cam gata, punct la campania electoralã!Cam gata, punct la campania electoralã!Cam gata, punct la campania electoralã!



cuvântul libertãþii / 3vineri, 7 decembrie 2012 administraþie

Craiovenii au primit aparta-
mente cu douã camere într-un
bloc cu patru etaje din cartierul
Lãpuº în care funcþiona, pânã nu
demult, Grãdiniþa nr. 31, care,
între timp, a fost dezafectatã.
Familiile care au intrat în pose-
sia locuinþelor sunt compuse din
câte douã ºi trei persoane ºi fi-
gurau pe o listã a cazurilor spe-
ciale, fiind evacuate din case na-
þionalizate de multã vreme. Re-
prezentanþii Primãriei Craiova le-
au pus în vedere cã au obligaþia
ca, din trei în trei luni, sã îºi ono-
reze plãþile la chirie ºi la întreþi-
nere, fiind atenþionaþi cã, în caz
contrar, vor ajunge din nou în si-
tuaþia de a fi evacuaþi. Fiind con-
siderate locuinþe sociale, repre-
zentanþii municipalitãþii au preci-

Olguþa a împãrþit locuinþe sociale de Moº NicolaeOlguþa a împãrþit locuinþe sociale de Moº NicolaeOlguþa a împãrþit locuinþe sociale de Moº NicolaeOlguþa a împãrþit locuinþe sociale de Moº NicolaeOlguþa a împãrþit locuinþe sociale de Moº Nicolae
17 familii au primit, ieri, locuinþe sociale de la Primãria Craiova.
Repartiþiile au fost înmânate de primarul Lia Olguþa Vasilescu
chiar în ziua de Sfântul Nicolae, numai cã familiile vor putea

sã se mute efectiv în ele dupã Anul Nou.
zat cã ºi cuantumul chiriei nu
poate fi decât unul modic.

Douã cartiere
cu piscinã

Potrivit primarului Lia Olguþa
Vasilescu, de anul viitor va începe
construcþia celor douã cartiere de
locuinþe noi ale Craiovei. „Vreau sã
vã spun cã anul viitor ne apucãm
de construcþia unui cartier de lo-
cuinþe nou, am dezafectat o bazã
a RAT Craiova ºi, de asemenea,
avem o zonã în Romaneºti. Se vor
construi 1.350 de apartamente,
blocurile vor arãta foarte bine, lo-
cuinþele vor fi foarte ieftine. Vor fi
ºi o piscinã în cartier, un loc de
joacã ºi spaþii de parcare. Nu se
vor plãti curentul ºi utilitãþile din
spaþiile comune, pentru cã vom

accesa fonduri europene ca sã
putem sã acoperim aceste costuri
pentru familiile de tineri care nu îºi
permit la ora actualã sã-ºi achiziþi-
oneze un apartament de pe piaþã”,
a declarat, cu aceastã ocazie, pri-
marul Lia Olguþa Vasilescu.

Primele 1.200
de locuinþe vor veni
anul viitor

Cu toate acestea, lista de aº-
teptare este foarte mare, fiind de-
puse peste 4.500 de dosare pen-
tru locuinþe. Autoritãþile ºi-au pro-
pus ca, pânã la sfârºitul anului
viitor, sã construiascã un lot de
1.200 de apartamente pe care sã
le împartã tinerilor, conform lis-
telor de prioritãþi. „Asta înseam-
nã cã va trebui sã construim cel

puþin douã cartiere noi. Primul în
primãvarã, deja avem tot ceea ce
ne trebuie. Suntem în stadiul de
studiu de fezabilitate, dar proiec-
tul este fãcut. Va arãta foarte bine
acest cartier ºi purtãm discuþii sã
mai facem rost de alte terenuri ca
sã putem construi, pentru cã, din

pãcate, municipalitatea nu mai are
spaþii atât de vaste încât sã poatã
sã construiascã un alt cartier de
locuinþe. Aþi vãzut cã ºi pentru
spitalul municipal a trebuit sã ajun-
gem în Valea ªarpelui”, a mai spus
primarul Craiovei.

LAURA MOÞÎRLICHE

Astãzi, în Sala Albastrã a Universitãþii din Craiova,
profesorului universitar doctor Hannes Swoboda,
preºedintele grupului Alianþei Progresiste a Socialiºtilor
ºi Democraþilor din Parlamentul European, i se conferã
titlul de Doctor Honoris Causa. Invitatul mediului
academic craiovean, austriacul Hannes Swoboda,
licenþiat în studii de drept ºi economie, este cunoscut
pentru bogata sa activitate în Parlamentul European,
începutã în 1996, ºi, în acelaºi timp, pentru apropierea
mãrturisitã faþã de þara noastrã. Festivitatea are loc cu
începere de la ora 11.30, în prezenþa a numeroase
cadre universitare, dar ºi oameni politici.

RAMONA DINU

Hannes Swoboda, Doctor Honoris
Causa AL Universitãþii din Craiova

Primarul Lia Olguþa Vasiles-
cu a anunþat, ieri, într-o con-
ferinþã de presã, cã s-au ter-
minat lucrãrile pentru reabilita-
rea strãzii „Pelendava”, astfel
încât traficul rutier va fi reluat
de astãzi. «A mai venit Moº Ni-
colae încã o datã pentru oraºul
Craiova, în sensul cã, în sfâr-
ºit, este gata strada „Pelenda-
va”. Asta înseamnã cã vom des-

curca circulaþia în zona aceea
unde efectiv începuse sã se cir-
cule infernal», a declarat edi-
lul-ºef din Bãnie. Strada „Pe-
lendava” a fost reabilitatã pe o
lungime de 1.180 de metri, a
fost lãrgitã cu 3 metri ºi au fost
introduse reþele pentru alimen-
tarea cu apã ºi canalizarea plu-
vialã ºi menajerã.

LAURA MOÞÎRLICHE

“Nu a fost o muncã uºoarã”
Clãdirea Muzeului Olteniei

avea înainte de reabilitare o în-
clinaþie de 30%, pentru recon-
strucþia acesteia au fost alocate
fonduri din care s-a construit clã-
direa din interior, s-au refãcut toþi
pereþii interiori, s-a
consolidat prin struc-
turi de beton. Direc-
torul Direcþiei de Afa-
ceri Europene din ca-
drul Consiliului Jude-
þean Dolj, Ileana Mã-
jinã, a spus, ieri, în
cadrul unei conferin-
þe de presã, cã prin
realizarea acestui pro-
iect se contureazã un
aspect cultural al ju-
deþului Dolj. “Ne
aflãm astãzi la înche-
ierea unui proiect cu

Secþia de Istorie-Arheologie a Muzeului Ol-
teniei a trecut printr-o serie de lucrãri de conso-
lidare ºi restaurare, executate în cadrul unui
proiect european în valoare de peste 26 de mili-
oane de lei, contribuþia localã a Consiliului Ju-
deþean fiind de 378.393,08 lei. Autoritãþile jude-
þene au anunþat, ieri, în cadrul unei conferinþe
de presã, cã proiectul de reabilitare ºi consoli-
dare a clãdirii, care a durat 38 de luni, a fost

finalizat. Nu a fost o muncã uºoarã, iar eforturi-
le muncitorilor care au lucrat la restaurarea
Secþiei de Istorie-Arheologie a Muzeului Olte-
niei s-au dublat atunci când s-a descoperi pro-
funzimea degradãrii construcþiei. Potrivit auto-
ritãþilor, lucrãrile de consolidare ºi restaurare a
obiectivului cultural au reprezentat o adevãratã
provocare, pentru cã în orice moment ar fi existat
pericolul de prãbuºire a clãdirii.

finanþare europeanã care a fost
prezentat ºi finanþat în cadrul
Programului Operaþional Regio-
nal. Este vorba de consolidarea
ºi restaurarea Secþiei de Istorie-
Arheologie din cadrul Muzeului
Olteniei. Îndrãznesc sã spun cã,
încet-încet, se contureazã un as-

pect cultural de referinþã al jude-
þului Dolj ºi al municipiului Cra-
iova, în special cu ajutorul inves-
tiþiilor finanþate de Consiliul Ju-
deþean Dolj. A fost un proiect
destul de greu de realizat dar fru-
mos”, a declarat Ileana Mãjinã,
directorul Direcþiei de Afaceri

Europene din cadrul
Consiliului Judeþean Dolj.

“Consiliul Judeþean Dolj
contribuie la dezvolta-
rea turismului cultural”

La rândul sãu, vice-
preºedintele Consiliului
Judeþean Dolj, Laurenþiu
Ivanovici, a vorbit de-
spre implicarea instituþiei
pe care o reprezintã în
dezvoltarea turismului
cultural a zonei Sud-Vest
Oltenia. Acesta a spus

cã, având în vedere faptul cã tu-
rismul cultural reprezintã unul din
domeniile importante ale turismu-
lui, situându-se atât înaintea pie-
þelor tradiþionale, cât ºi al altor
niºe turistice, cum ar fi artele, ini-
þiativa Consiliului Judeþean Dolj,
prin proiectul de conservare a
moºtenirii culturale, de pãstrare
a stilului arhitectonic al clãdirii
care gãzduieºte Secþia de Istorie-
Arheologie a Muzeului Olteniei
Craiova ºi de promovare a po-
tenþialului turistic cultural local ºi
regional pe plan naþional ºi inter-
naþional contribuie la creºterea
importanþei turismului ºi culturii,
la extinderea sezonului turistic ºi
la creºterea numãrului de turiºti.

“Este un proiect important

pentru judeþul Dolj, care a atras
bani europeni. Acum, dupã ce
acest edificiu cultural a fost pus
în valoare, urmeazã o nouã eta-
pã. Mai exact, urmeazã evalua-
rea colecþiilor existente în insti-
tuþia de culturã. Scopul acestei
investiþii, care a fost cofinanþatã
de Consiliul Judeþean Dolj, este
acela de a creºte activitatea tu-
risticã în zona Olteniei. Muzeul
Olteniei este o clãdire emblema-
ticã pentru regiunea noastrã, iar
Consiliul Judeþean Dolj, prin spri-
jinirea proiectului de consolidare
ºi restaurare, contribuie la creº-
terea turismului cultural”, a de-
clarat Laurenþiu Ivanovici, vi-
cepreºedintele Consiliului Jude-
þean Dolj.

ALINA DRÃGHICI
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- Domnule preşe dinte, în
curând se va încheia campa-
nia electorală pentru alegeri-
le parlamentare , urmând ca
duminica aceasta cetăţe anul
să vină la urne şi să-şi decidă
viitorul. Ca de fiecare dată, v-
am văzut extrem de implicat,
prezent alături de colegii din
USL Dolj care candidează anul
acesta şi cred că aveţi un cu-
vânt greu de spus când trebu-
ie să trageţi conclu-
ziile. Cum vi s-a pă-
rut campania de
anul acesta?

- Deşi am fost în
campania electorală şi
m-am dus peste tot
unde am fost invitat ca
să-mi ajut colegii, asta
nu a însemnat că am
lăsat nerezolvate pro-
blemele judeţului. Din
contră. Am primit de-
legaţii străine, am cre-
ionat proiecte de in-
vestiţii, am condus
şedinţele de Consiliu
Judeţean, unde s-a pus
în discuţie chiar viito-
rul acestui judeţ, am
fost pe şantiere, am
fost în teritoriu. Ce am făcut luna
aceasta? Am muncit dublu sau
chiar triplu. Am ajuns la Consiliu
Judeţean în fiecare dimineaţă, la
prima oră aş putea să spun, şi am
plecat de aici noaptea. A fost un
efort imens, dar l-am făcut cu
mare plăcere, pentru că atunci
când trebuie să-ţi susţii colegii de
partid, atunci când trebuie să-ţi
promovezi ideile, atunci când tre-
buie să găseşti soluţiile, nimic nu
te poate opri, nimic nu este mai
important şi toate celelalte proble-
me de ordin personal le laşi aca-
să sau le laşi în sarcina familiei.
Cum a fost campania? Cred şi eu
că a fost o campanie mai puţin
obişnuită, dar ea a fost diferită de
la un judeţ la altul. Am înţeles că
o parte din contracandidaţii noştri,
mă refer la cei de la ARD, au spus
că noi, cei de la USL, nu am par-

Ion Prioteasa, omul care
Deşi modest din fire, preşedintele Consiliului Judeţean Dolj, Ion Prioteasa, se bucură,

la această oră, de cea mai bună popularitate în rândul doljenilor. Contând pe calităţile lui
de om de bună-credinţă, care îşi impune să împlinească tot ceea ce promite, nu puţine au
fost semnalele din partea oamenilor că sunt alături de el. Ion Prioteasa rămâne, aşadar,
un lider de necontestat, atât în plan administrativ, cât şi în plan politic, fiind, pe bună
dreptate, locomotiva Uniunii Social-Li-
berale doljene. Spiritul de echipă şi l-a
făcut remarcat mai cu seamă în aceas-
tă campanie electorală în care şi-a sus-
ţinut colegii, candidaţi la alegerile par-
lamentare, fără nici un echivoc. În plus,
deschiderea sa către valorile Uniunii
Europene l-au propulsat în funcţia de
preşedinte al Delegaţiei României la
CoR, unde reprezintă, de fiecare dată,
la Bruxelles, regiunea Olteniei.

ticipat la dezbateri pe probleme
economice. Dar noi în Dolj am
rezolvat zilnic probleme de ordin
economic. Nu cred că este ne-
voie să discuţi de ele, ci să le pui
în practică. La Consiliul Judeţean
Dolj se văd toate aceste lucruri.

- Chiar mâine (n.r. – astăzi)
la Craiova va avea loc un eve-
niment extrem de important
pentru jude ţul nostru. Un

semnal, aş putea să spun, că-
tre investitori…

- Da, este un lucru foarte bun.
Tăiem panglica inaugurală la Ae-
roportul Internaţional Craiova.
Ca să dăm un semnal către Eu-
ropa. Acest Aeroport a fost am-
biţia mea ca preşedinte al acestui
Consiliu Judeţean. Vom avea oas-
peţi de seamă. Ne vor onora cu
prezenţa premierului României,
Victor Ponta, dar şi preşedintele
socialiştilor europeni, europarla-
mentarul Hannes Swoboda. Vom
împleti la Craiova partea econo-
mică cu cea culturală. Deputatul
european va primi titlul de Doc-
tor Honoris Causa al Universită-
ţii din Craiova. Cred că sunt sufi-
ciente semnale pe care le dăm
Europei. Susţinem şi respectăm
valorile europene.

20 de destinaţii
noi de pe
Aeroportul
Internaţional
Craiova

- Ştiu că aţi făcut chiar per-
sonal deme rsuri consistente
pe lângă Comisia Europeană

pentru a mişca lucrurile la Ae-
roport. Mă re fer, de  data
aceasta, la încurajarea compa-
niilor aeriene.

- Da, v-am spus că nu stăm
cu mâine în sân când vine vorba
de dezvoltarea judeţului. Ne-am
adresat Comisiei Europene de la
Bruxelles cerându-i să ne ajute
să demarăm proiectul cu zboru-
rile de pe Aeroportul Craiova,
ajutând şi noi aceste companii
care nu vor veni la început cu
toată deschiderea, pentru că este
greu să umpli un avion care să
plece de la Craiova. Clujul şi
Doljul s-au adresat celor care
erau îndreptăţiţi să constate că,
de fapt, noi nu venim cu un aju-
tor de stat, ci este în interesul ce-
tăţenilor. Astăzi suntem în pose-
sia unei decizii a Comisiei Euro-
pene care ne permite să facem
inclusiv o infuzie din banii Con-
siliului Judeţean Dolj şi o aloca-
re către o firmă care ar dori să
zboare către nişte destinaţii pe
care noi le vom alege. Avem o
înşiruire a sumelor pe care pu-

tem să le alocăm în fiecare an,
pe o perioadă de 7 ani, în care
să existe circa 20 de destinaţii
noi, dar nu mai mult de patru des-
tinaţii anuale.

- Sunteţi un lider de partid
cu vederi europene, un pre-
şe dinte de schis dialogului,
multilingvismului şi dive rsi-
tăţii. Toate ace ste calităţi au
contat foarte mult atunci când
aţi fost ales preşedinte al De-
legaţie i Românie i la CoR.
Mai ştim şi că luna trecută aţi
fost plecat la Bruxelles, unde
aţi condus  prima şedinţă de
lucru a De legaţie i României
la Comitetul Regiunilor. Ce
aţi făcut, concret, acolo pen-
tru regiuni?

- Într-adevăr,  sunt deschis
către diversitate. Cunosc foarte
bine locul şi rolul ţării noastre în
construcţia Uniunii Europene,
dar concomitent îmi apar valori-
le naţionale. Sunt un patriot. Aşa
am fost şi lucrul acesta l-am în-
văţat de la părinţii mei. Am par-

ticipat la Bruxelles
la reuniunea gru-
pului României la
CoR, unde au fost
stabilite priorităţile
delegaţiei pentru
anul 2013. Am sus-
ţinut un lucru ex-
trem de important
pentru dezvoltarea
regiunilor şi, impli-
cit, pentru dezvolta-
rea regiunii Olte-
niei.  Am s pus
atunci şi spun şi
acum că, în per-
spectiva adoptării
cadrului financiar
multianual 2014-
2020, este necesar
ca bugetul alocat
Comitetului Regiu-
nilor să fie de
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1,14% din venitul naţional brut
(VNB) al statelor membre ale
UE. Pentru delegaţia României
la Comitetul Regiunilor este prio-
ritar ca, în perioada următoare,
să aibă o voce cât mai puterni-
că, cu un rol cât mai activ. În
acest fel, autorităţile locale din
România vor avea un cuvânt mai
important de spus în cadrul dez-
baterilor de la Bruxelles pentru
a contribui la luarea celor mai
bune decizii pentru viitorul regiu-
nilor româneşti. De asemenea,
pentru România este prioritară
promovarea coeziunii teritoriale.
Comunităţile locale din România
sunt interesate de investiţii şi de
crearea unui mediu propice dez-

voltării durabile, iar fondurile
structurale au fost şi rămân un
instrument deosebit de important,
care trebuie valorificat în conti-
nuare.

„Suntem
o echipă, aici,
la Consiliul
Judeţean Dolj”

- Dar trebuie să subliniem
şi faptul că ins tituţia pe care
o re prezentaţi es te campioa-
nă în ceea ce priveşte acce-
sarea de  fonduri e uropene.
Ştiu că s unte ţi unul dintre
susţinătorii acestor fonduri şi
că îi împingeţi de la spate şi
pe primarii localităţilor dolje-
ne, mai pre cis îi s usţineţi în
acce sarea fondurilor.

- Am înţeles de la început că
Europa trece prin criză. Am vă-
zut ce se întâmplă în Grecia, în
Italia. M-am gândit că investi-
torii nu vor mai veni către noi,
aşa cum au făcut-o în anii pre-
cedenţi, că toţi vor avea grijă să-
şi administreze afacerile cum
ştiu mai bine. Atunci, singura
soluţie ca să nu stăm pe loc, ci
să ne dezvoltăm, au fost fondu-
rile europene. Îmi place cum
sună această propoziţie, „sun-
tem campioni”. Aşa am vrea să

rămânem. Dar nu le accesez
singur, suntem o echipă aici la
Consiliul Judeţean Dolj. Împre-
ună cu echipa de la ADR S-V
Oltenia facem lucruri interesan-
te pentru judeţ, pentru comuni-
tate şi mă bucur că ele nu trec
neobservate. Vreau să vă mai
spun că, în cadrul reuniunii de
la Bruxelles, s-a decis să aibă
loc o concentrare şi mai mare a
eforturilor membrilor delegaţiei
naţionale pe o angajare mai pro-
fundă în cadrul procesului de
luare a deciziilor în mai multe
domenii importante, precum po-
litica de coeziune şi fondurile
structurale, energia verde şi co-
operarea teritorială. La întruni-

rea grupului s-a mai hotărât în-
tărirea cooperării dintre delega-
ţiile naţionale a României la
CoR şi Congresul Puterilor Lo-
cale şi Regionale al Consiliului
Europei (CPLRE).

- Aeroportul Internaţional
a fos t una dintre ambiţiile
dumneavoas tră, fiind o ram-
pă către investitori. Pe par-
tea socială ce planuri aveţi?

- O spun deschis: Spitalul Cli-
nic Judeţean de Urgenţă Craio-
va. Ştiu că sunt multe interese,
dar nu o să dau niciun pas îna-
poi. Când vine vorba despre oa-
meni nu abdic. Spitalul este una
dintre cele mai mari unităţi me-
dicale din România şi pot să spun
că reprezintă „prioritatea zero”
în strategia investiţională a ad-
ministraţiei judeţene în perioada
2012-2016. De 40 ani nu a mai
avut loc o intervenţie substanţi-
ală, atât în ceea ce priveşte rea-
bilitarea, cât şi în ceea ce priveşte
dotarea. Am transmis un mesaj
cadrelor medicale că dorim să ne
implicăm cu toată forţa la Spita-
lul Judeţean, în reabilitarea lui, în
rezolvarea unor probleme. De
aceea ne dorim să avem Minis-
terul Sănătăţii alături de noi, cel
puţin în ceea ce priveşte dota-
rea, dacă nu chiar şi în alte lu-
cruri cu care ne-ar putea sprijini
în viitor. Suntem gata să abor-
dăm o problemă spinoasă, care
se referă la zona de urgenţă a
unităţii medicale, ce are încă des-
tule lacune. Ne propunem să
construim şi o clădire pe două
etaje în faţa Unităţii de Primiri
Urgenţă, care să deţină o sală de
operaţii şi două saloane de câte
25 de paturi pentru pacienţi. Sun-
tem pregătiţi să depunem şi să
aplicăm pe fonduri europene un
proiect privind anveloparea
acestui spital, adică o abordare
complexă a spitalului.

Sănătatea,
prioritatea „zero”

- Sunteţi un politician făcut
pentru oame ni. Şi nu e ste
greu să-ţi dai seama de lucrul
acesta. Zilele trecute, Consi-
liul Judeţean a mai inaugurat

o policlinică. Cum au primit ce-
tăţe nii din zona res pe ctivă
acest proiect?

- Da, este vorba de Centrul
Medical Siretului, din cartierul
Lascăr Catargiu, obiectiv pentru
construirea căruia s-au alocat de
la bugetul judeţean peste 500.000
euro. Este prima investiţie în con-
struirea unui imobil destinat sec-
torului medical, pe care o face, în
Craiova, o autoritate publică în ul-
timii 23 ani. Centrul Medical Si-
retului va deservi aproximativ
30.000 de oameni care locuiesc
în cartierul Lascăr Catargiu. Am
dorit să fim alături de oamenii care
locuiesc aici şi care nu au mai
văzut ceva, făcut la ei acasă, de
foarte multă vreme. Într-o primă
fază am început cu reabilitarea
dispensarului în care lucrează opt
medici de familie, un dispensar
care acum arată foarte bine, ca
oricare altul din centrul Craiovei.
În continuarea acestui dispensar,
ne-am gândit să construim un
centru medical nou pentru locui-
torii din Catargiu care nu se pu-
teau deplasa foarte departe, în aşa

fel încât oamenii care veneau la
medicul de familie să poată ajun-
ge imediat într-o zonă în care să
fie consultat şi să nu mai fie ne-
voie să ajungă până la spital.

- La capitolul infrastructu-
ră ce aţi mai făcut?

- Am făcut un drum ce măsoa-
ră 11 kilometri. ‘tiu că este puţin,
dar este făcut pe fonduri europe-
ne. Drumul este realizat pe o co-
laborare transfrontalieră cu prie-
tenii noştri bulgari, cu care am dus
la bun sfârşit multe proiecte îm-
preună. Pe acest proiect prin care
noi am realizat acest drum de 11
kilometri, partenerii noştri bulgari
au reabilitat o stradă principală în
oraşul Mizia. Noi am reuşit să
scoatem la lumină aceste trei co-
mune pe care le traversează –
Gighera, Gîngiova şi Valea Stan-
ciului. Lumea cu care stăm de
vorbă ne mulţumeşte şi ne spune
că, odată cu acest drum, copiii lor
vin mai des acasă. Drumul era
afectat şi foarte greu de parcurs.

- Dar mai aveţi o calitate:
creşteţi tineri politicieni lân-
gă dumneavoastră. Pe unii îi
pregătiţi în administraţie. Şi
aici l-am remarcat deja pe vi-
cepreş edinte le  Consiliului
Jude ţean Dolj, Cristinel Io-
van. Aş putea să vă spun că
vă calcă pe urme  şi lucrul
acesta e foarte bun, în sensul
că ne uităm cu optimism spre
viitor. Deci, nu sunteţi numai
locomotiva USL Dolj, sunteţi
şi un fel de mentor...

- Da, este ambiţia oricărui om
politic care se respectă. Să faci
bine comunităţii şi să-i asiguri vii-
torul. Dar nu este numai Cristinel
Iovan. L-am susţinut şi pe Mihai
Fifor, acum candidează pentru
Parlament. Am susţinut-o şi pe
doamna primar Lia Olguţa Vasi-
lescu. Sunt cu toţii tineri şi cred că
au viitor în politică. Este un ade-
văr că unii se pricep mai bine la
administraţie, alţii fac politici se-
rioase. Nu poţi să fii bun la toate.



6 / cuvântul libertãþii vineri, 7 decembrie 2012
interviu

Dommnule Manfred We-
ber, cum este vãzutã Româ-
nia în Uniunea Europeanã?
Avem o problemã de credi-
bilitate?

MW: Existã unele rezerve în
cadrul Uniunii Europene din
cauza unor probleme binecu-
noscute ºi îndelung discutate
în România: lipsa eficienþei,
corupþia, guvernarea slabã, in-
eficienþa legii. Majoritatea cri-
ticilor aduse României sunt de
înþeles. Aceste rezerve, însã,
se aplicã ºi invers: din partea
unor oficiali români înspre
Uniune. Din pãcate, în ultimii
ani, poziþia unor oficiali români
privind Uniunea Europeanã a
condus la amplificarea aces-
tor rezerve ºi, dacã aceastã
atitudine va continua, poziþia
României în Uniunea Europea-
nã va deveni din ce în ce mai
fragilã.

 La cine vã referiþi când
spuneþi “oficiali români”?

PPE nu va tolera atacuri la
valorile europene, la standar-
dele democratice ºi la supre-
maþia legii. Toþi reprezentanþii
clasei politice româneºti trebu-
ie sã respecte instituþiile sta-
tului. Am înþeles cã USL a
transmis anumite mesaje anti-
europene, dar nu am înþeles
motivul  acestor  af i rmaþ i i .
Aceastã atitudine, mai ales
venitã de la un lider politic, nu
este deloc beneficã pentru
þarã, dimpotrivã. Atacurile îm-

Europarlamentarul german Manfred Weber:

Manfred Weber, vicepreºedintele grupului PPE
în Parlamentul European, membru în conduce-
rea Uniunii Creºtin-Sociale a Bavariei (partid
care face parte din guvernul Angelei Merkel),

prezent în Craiova la invitaþia lui Marian Jean
Marinescu, membru PDL ºi europarlamentar, a

susþinut cã în România se pot vedea efectele
benefice ale mãsurilor economice curajoase, dar

numai dacã acest echilibru nu este distrus de
anumite mãsuri politice. De asemenea, Manfred
Weber a spus cã România este gata pentru ade-
rarea la spaþiul Schengen ºi cã aderarea este un
lucru care þine de corectitudine. În legãturã cu

modelul bavarez de dezvoltare, vicepreºedintele
grupului PPE spune cã este un model creºtin-

democrat, bazat pe normele tradiþionale.

Paginã realizatã de MARGA BULUGEAN

potriva DNA ºi ANI ºi împo-
triva sistemului de justiþie, în
general, nu sunt vãzute cu ochi
buni. Aceste lucruri au condus
la o atitudine de neîncredere
la adresa actualului guvern al
României.

„Pentru
companiile
germane,
România

este o piaþã
interesantã”

Cum aþi defini aceastã pe-
rioadã pentru Uniunea Eu-
ropeanã?

 MW: Uniunea Europeanã
trece printr-una dintre cele mai
provocatoare perioade din is-
toria sa. Cauzele problemelor
Uniunii sunt datoriile nesuste-
nabile din domeniul public, din
anumite sectoare private ºi din
sectorul bancar. O parte din
soluþie este însãºi Uniunea
Europeanã. PPE sprijinã cre-
area unei Uniuni mai omoge-
ne ºi cred cã trebuie sã ne
sprijinim unii pe ceilalþi pentru
a atinge acest scop. Lipsa sco-
purilor comune dã naºtere
unor dezbateri populiste care
nu fac decât sã slãbeascã ºi
sã opreascã acest proiect mi-
nunat, iar noi nu putem lãsa sã
se întâmple una ca asta. Tre-
buie sã vorbim despre efortu-
rile noastre comune ºi realizã-
rile noastre. Din pãcate, îna-

inte de a face, unora le place
sã  vorbeascã  foar te  mul t .
Acesta nu este punctul de ve-
dere al grupului PPE. ªtim cã
Europa trebuie sã fie mai pu-
ternicã ºi acest lucru va fi po-
sibil numai dacã vom aduce
din nou economia pe un trend
ascendent. Trebuie sã încura-
jãm crearea de noi locuri de
muncã, astfel încât tinerii sã
aibã un viitor.

 Credeþi cã România este
pe drumul cel bun?

 Ca multe alte þãri europe-
ne, România a trecut printr-o
perioadã de crizã severã, dar
preºedintele Bãsescu ºi foºtii
prim-miniºtri Boc ºi Ungurea-
nu au avut curajul sã ia mã-
suri dureroase. Acele mãsuri
au efecte benefice pe termen
lung. Efectele benefice pen-
tru oameni ºi pentru economie
vor fi vizibile numai dacã nu
sunt distruse de mãsuri po-
puliste. Mãsurile populiste
nu duc la creºtere economi-
cã .  Creº terea  es te  legatã
strâns de libertatea compa-
niilor, de cei ce au idei, de
cei ce vor sã producã ceva.
De cei ce vor ca produsele
lor sã fie cumpãrate. Numai
în acest fel se pot crea lo-
curi  de muncã ºi  aceasta

duce la creºtere economicã.
Pentru companiile germane,
România este o piaþã intere-
santã, dar investiþiile vor fi fã-
cute numai dacã atmosfera
politicã este stabilã ºi compa-
niile se pot baza pe o funcþio-
nare corectã a legii.

„Credem
cã aderarea

României
la spaþiul Schengen

este o decizie
corectã”

Ar putea deveni  þara
noastrã membru Schengen?

Anul trecut, PPE considera
cã România este gata sã fie
membru Schengen, lucru con-
firmat ºi de rapoartele exper-
þilor europeni. Credem cã ade-
rarea  României  la  spaþ iu l
Schengen este o decizie corec-
tã. Decizia Parlamentului Eu-
ropean din septembrie 2011 a
recomandat statelor membre
sã ia o decizie privind intrarea
în Schengen a României ºi a
Bulgariei pe motiv cã multe
din cerinþe au fost îndeplinite
ºi cele douã state ºi-au recon-
struit ºi reorganizat fundamen-
tal sistemul graniþelor prin in-
vestiþii în protejarea legii ºi prin

educaþie ºi folosirea ultimelor
tehnologii. De asemenea au
fost consolidate cadrele lega-
le ºi instituþionale, un lucru im-
portant în evaluarea pentru
aderarea la Schengen.

 Reprezentaþi landul (re-
giunea) Bavariei în Parla-
mentul European, regiune
privitã de foarte mulþi  ca
f i ind  motoru l  economie i
germane. Cum a ajuns Ba-
var ia  l a  aceas tã  pe r for -
manþã?

Ne-am dezvoltat tradiþiona-
la agriculturã, industria meº-
teºugãreascã ºi am creat fir-
me mici ºi mijlocii în aceste
sectoare. Între timp, am dez-
voltat producþia industrialã. A
fost creat un climat propice in-
vestiþiilor, lucru reflectat, de
asemenea, ºi prin numãrul
mare de firme create. Bava-
ria a oferit posibilitatea dez-
voltãrii profesionale pentru cei
ce vor sã “creascã” aici. Mo-
delul bavarez (modelul ger-
man, în general) este o eco-
nomie bazatã pe modelele
creºtin-democrate, create de
mediul puternic agricol care a
reuºit sã transforme una din-
tre cele mai sãrace þãri în 1945
prin transferul normelor cultu-
rale ºi printr-un plan bine pus
la punct.

• Diplomã de inginer (Universitatea Politehnicã) (1996). Fondator
al societãþii DG Beratung GmbH (1996). Fondator al societãþii G+U
GbR (1998).

• Preºedinte al Junge Union pentru landul Bavaria (2003-2007).
Membru în Comitetul executiv al CSU. Preºedinte al filialei regiona-
le Niederbayern a CSU (din 2008). Membru în Comitetul executiv ºi
în Biroul CSU (din 2008). Vicepreºedinte al comisiei de politicã ge-
neralã a CSU (din 2008).

• Membru al Consiliului regional din Kelheim (din mai 2002). Mem-
bru al Parlamentului landului (Landtag) Bavaria (2002-2004).
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cel de performanþã, cu atât mai
mult cu cât acesta din urmã
este un ambasador de imagine
al României?

- Am pregãtit un proiect de lege,
intitulat “Legea sportului de masã”.
Am senzaþia cã tânãra generaþie are
tot mai multã nevoie de sport. Ob-
servãm, la tot pasul, copii care de
la o vârstã foarte fragedã sunt deja
obezi, copii care stau foarte mult
în faþa calculatorului ºi uitã ce în-
seamnã Educaþia fizicã. Legea vine
practic pentru a reintroduce în grã-
diniþe ºi ºcolile primare înviorarea
de dimineaþã. Cred cã acest lucru,
chiar dacã are o anumitã legãturã
cu o altã perioadã, era ºi este un
lucru bun. Sigur cã nu putem vorbi
de sport de performanþã în Româ-
nia, vedem cã aproape nu mai avem
nicio ramurã sportive unde sã ne
situãm pe primele locuri. Câteva au
mai rãmas – poate gimnastica, poate
handbalul, dar baza de selecþie este
din ce în ce mai redusã. O bazã de
selecþie mai mare se poate crea prin
înfiinþarea cluburilor sportive popu-
lare, la nivel de comunitate, finan-
þate de la bugetul local. Pentru ca
fiecare copil sã poate face, aproa-
pe de casã, sportul care-i place ºi
asta fãrã ca familia sã mai scoatã
bani din buzunar.

- Doar ce am sãrbãtorit 1 De-
cembrie, o zi la care toþi româ-
nii rezoneazã. Un român cu-
noaºte cã este aici ºi datoritã
jertfei personale a atâtor oa-
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- Domnule Vasilescu, suntem
în ultima zi de campanie elec-
toralã. Consideraþi cã v-aþi atins
obiectivele propuse?

- Pânã acum campania s-a des-
fãºurat foarte bine. M-am întâlnit
cu oamenii, atât în Craiova, cât ºi
în cele patru comune, ataºate aces-
tui colegiu. Sigur cã sunt proble-
me diferite, unele þin de mediul
rural, altele de cel urban. Impor-
tant este faptul cã am reuºit sã
ajung cu mesajele mele la oameni,
sã le transmit ideile mele. Este o
campanie curatã ºi îndreptatã în
mod deosebit cãtre problemele pe
care mi le ridicã cetãþenii. Sigur,
multe din aceste probleme þin de
Primãrie. Pot sã spun cã ele sunt,
într-un fel sau altul, rezolvate, pen-
tru cã Lia Olguþa Vasilescu dove-
deºte cã poate sã fie un primar
foarte bun. Iar dacã va continua
în acest ritm, peste patru ani vom
avea o Craiovã mai curatã, cu lo-
curi de muncã ºi, nu în ultimul
rând, cu o echipã de fotbal, aºa
cum meritã acest oraº.

- Cunoaºtem politicianul, de-
spre care se ºtie cã este un foar-
te bun organizator. Vorbiþi-ne
despre omul Nicolae Vasilescu.

- Glumind, pot spune cã nu am
cei 7 ani de acasã, pentru cã ime-
diat dupã ce m-am nãscut mama
m-a dus la þarã ºi am fost crescut
de o bunicã, aºa cum cresc copiii
la þarã. Revenind la tonul serios,
trebuie sã spun cã ºtiu bine care
sunt problemele oamenilor de la
þarã, pentru cã eu însumi le-am
vãzut, prin ochii copilului de
atunci, ºi le vãd ºi acum, când am
fost, zilele trecute, în cele patru
comune. Dupã cei 7 ani petrecuþi
la þarã m-am întors în Bucureºti.
Au urmat ºcoala, liceul, faculta-
tea… N-am apucat sã fiu ºoim al

 La eveniment au luat parte
Lia Olguþa Vasilescu – prima-
rul municipiului Cra-
iova, Ion Prioteasa –
preºedintele Consi-
liului Judeþean Dolj
ºi personalitãþi ale
mediului academic.
Prezentarea cãrþii a
fost fãcutã de scrii-
torul Nicolae Bãlaºa.
«La început, înainte
de apariþia hârtiei,
comunitatea convie-
þuia dupã regulile
simple ale bunului

Paginã realizatã de MARIN TURCITU

Nicolae VNicolae VNicolae VNicolae VNicolae Vasilescu: asilescu: asilescu: asilescu: asilescu: Un Om!Un Om!Un Om!Un Om!Un Om!

Un RomânUn RomânUn RomânUn RomânUn Român     O Atitudine!O Atitudine!O Atitudine!O Atitudine!O Atitudine!
Nicolae Vasilescu este candidatul

USL pe Colegiu 2 Craiova Camera De-
putaþilor. ªi-a propus sã facã o cam-
panie pozitivã, în care sã vorbeascã
despre cele 12 iniþiative legislative pe
care deja le are ºi cu care vrea sã vinã

în Parlamentul României, încã din pri-
ma zi de muncã, în noul mandate. De-
spre politicã, viaþã ºi cum poate fi
schimbatã România, am vorbit cu Ni-
colae Vasilescu într-un interviu acor-
dat cotidianului „Cuvântul Libertãþii”.

patriei, dar am fost utecist ºi chiar
nu am nici o problemã cu chestia
asta. În copilãrie am avut – ca toatã
lumea, de altfel – aceleaºi jocuri,
cum ar fi castel, þurca, de-a v-aþi
ascunselea, am jucat fotbal. Tot,
ceea ce, cu siguranþã, se jucau
copiii în toatã þara, inclusiv aici, la
Craiova. Am înfiinþat un grup, Ci-
reºarii 2… Mi-a plãcut mult Con-
stantin Chiriþã, am citit toate cãrþi-
le lui. Am încercat sã urmãm prac-
tic paºii din expediþiile din „Cire-
ºarii”, iar la acea vreme chiar cre-
deam cã o sã facem descoperiri.
Pânã la urmã n-am descoperit ni-
mic, dar asta e copilãria. Ne pu-
neam bileþele prin diferite scorburi,
le gãseam a doua zi, ne plãcea sã
intrãm în pielea personajelor din
cãrþile lui Chiriþã… Altfel, nu am
fost un elev eminent. 7-8 erau no-
tele mele. Am avut nota 10 la ma-
teriile care-mi plãceau – Românã,
Istorie, Geografie, dar întotdeau-
na mi-a plãcut sã ºtiu, sã cunosc
detalii din cât mai multe domenii.

- În prezent, România se con-
fruntã, pe lângã alte mari pro-
bleme, cu o natalitate scãzutã.
Dar, pe de altã parte, avem mari
dificultãþi cu sistemul educaþio-
nal, care se schimbã de la o gu-
vernare la alta. Care este atitu-
dinea politicianului Vasilescu?

- Aºa cum probabil multã lume
ºtie, vin în faþa alegãtorilor cu un
pachet legislativ. Dintre aceste ini-
þiative, trei sunt practic dedicate atât
copiilor, cât ºi sistemului educaþio-
nal, tinerelor familii. Mã refer aici
la acea indemnizaþie pe care statul
trebuie sã o ofere la înfiinþarea unei
familii, pentru cã trebuie sã stimu-
leze într-un fel constituirea aceste-
ia. Cred, de asemenea, cã la naºte-
rea unui copil statul ar trebui sã asi-
gure tot ce-i trebuie bebeluºului.

Asta pentru cã trâmbiþãm peste tot
cã trebuie sã creºtem natalitatea, dar
nu facem nimic în sensul asta. Din
punctul de vedere al educaþiei, aºa
cum probabil se cunoaºte, am un
proiect care vine sã stabilizeze Le-
gea Educaþiei, prin faptul cã nu se
mai permite practic modificarea
materiilor ºcolare de examen în tim-
pul anului ºcolar respectiv.

- Da, dar pentru ca un sistem
sã funcþioneze ar trebui ca ºi
cadrele didactice sã fie motiva-
te. Se pot face schimbãri în acest
sens?

- Categoric! Cadrelor didactice
li se cer foarte multe lucruri. Li se
cere sã predea copiilor materiile cu
entuziasm, dar se uitã cã salariile
lor sunt de mizerie, iar profesorii
nu pot face minuni. Profesorii tre-
buie sã-si recapete demnitatea ºi
prestigiul pe care l-au avut, mai ales
în mediul rural. Se ºtie cã la sat,
pe timpuri, preotul, profesorul ºi
medicul erau persoanele cele mai
respectate. Acum lucrurile s-au
schimbat. Cum sã fie determinat
un profesor bun sã se ducã sã pre-
dea la þarã, cum sã-l motivezi, atât
timp cât nu-i asiguri nici mãcar
banii de transport pentru a ajunge
acolo?! În mod normal, comuni-
tatea chiar ar trebui sã-i ofere un
spaþiu de cazare. Aºa cum existã
casele parohiale pentru preoþi, ar
trebui sã existe o locuinþã pe care
comunitatea sã o pregãteascã pen-
tru profesor. Dar ºi pentru doctor.
Aºa vãd evoluþia lucrurilor ºi pro-
babil cã USL se va gândi, în mod
serios, la un proiect în acest sens.

- Un alt moment important
pentru formarea unui tânãr
este sportul. Ce se poate face
din punct de vedere legislativ
pentru promovarea sportului,
atât pentru cel de masã, cât ºi

meni. Mulþi dintre ei sunt în
vârstã, sunt pensionari, sunt
oameni care au fost în rãzboi.
Îºi pot ei recâºtiga onoarea pier-
dutã mai ales în ultimii ani de
guvernare?

- Tatãl meu a fost veteran de
rãzboi ºi am încercat, de-a lungul
timpului, sã creionez un proiect le-
gislativ care sã vinã sã redea dem-
nitatea celor care au luptat pentru
þarã. Nu este admisibil ca acum,
când în România mai sunt câteva
mii de veterani de rãzboi, sã nu faci,
în ceasul al doisprezecelea, ceva
pentru aceºti oameni. Au niºte in-
demnizaþii de mizerie, atât ei, cât
si vãduvele veteranilor de rãzboi,
iar eu m-am gândit cã aceastã in-
demnizaþie sã fie înlocuitã cu o
rentã viagerã, care sã fie moºteni-
tã ºi de soþia veteranului de rãzboi.
Este un act de reparaþie, pentru
este nedrept ce s-a fãcut pentru ei
în ultimii 20 de ani. Nu mai aduc
aminte de faptul cã atunci când s-
au tãiat salariile ºi pensiile, au vrut
sã taie ºi indemnizaþiile veteranilor,
dar probabil la presiunea publicã
au scos aceste indemnizaþii de pe
lista tãierilor. Renta viagerã este
practic un suport, pentru ca ei sã-
ºi poatã lua medicamentele nece-
sare ºi pentru coºul zilnic, din ce
în ce mai sãrãcãcios în ultimul
timp. În încheiere, cred cu toatã
convingerea cã pe 9 decembrie o
sã participãm, împreunã, la vot ºi
o sã schimbãm România!

Nicolae Vasilescu, candidatul Uniunii Social Liberale pentru Colegiul 2 Camera Deputa-
þilor, Craiova, a lansat, ieri, la Casa Universitarilor, Salonul „Eminescu”, cartea cu titlul

„Legile trãsnite ale omenirii”.

simþ, iar încãlcarea lor se pe-
depsea „de la caz la caz”.

Uneori se mai întâmplã aºa ºi
acum, chiar dacã ele sunt scri-

se pe milioane de pãduri
de hârtie. Majoritatea re-
gulilor au fost gândite de
unii ca obstacole pentru
alþii, dar primii au sfârºit
de multe ori prin a cãdea
în „groapa” pe care sin-
guri au sãpat-o. În pe-
rioada modernã aceste
reguli au devenit legi. ªi
acum, dupã sute de ani,
continuãm sã le perfec-
þionãm», a spus Nicolae
Vasilescu.
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„Oamenii trebuie sã iasã la vot
ºi sã voteze candidaþii USL”
Oamenii din comuna Predeºti

vorbesc frumos despre primarul
Florian ªerban, pentru cã au vã-
zut din primul mandat al acestu-
ia cã s-a zbãtut pentru a face
ceva pentru comunã. Dar sunt

cu toþii de acord cã nu a avut
parte de o susþinere puternicã
pentru a face mai multe lucruri.
„Nu putem sã spunem cã dom-
nul primar Florian ªerban este un
om rãu, care nu a fãcut lucruri
pentru comuna Predeºti. Ba, din
contrã. ªtim cã s-a zbãtut, dar
de unul singur nu poþi sã rãz-
beºti. Eu cred cã are nevoie de
un sprijin susþinut, din partea unor
oameni ca Petre Petrescu ºi Flo-
rea Voinea. Cu aceºti doi oameni
în Parlamentul României am
avea uºile deschis ºi la Consiliul
Judeþean Dolj, prin domnul de-
putat Petre Petrescu, ºi la Gu-
vern, prin domnul Florea Voinea,
viitor senator, în prezent consi-

lierul premierului Victor Ponta.
Oamenii trebuie sã iasã la vot ºi
sã voteze candidaþii USL, Petre
Petrescu – deputat ºi Florea Voi-
nea – senator!”, a declarat Ion
ªtiubei.

Petre Petrescu ºi susþinãtorii
candidaþilor USL au fost ºi ieri
în comuna Predeºti, pentru a lua

pentru ultima datã pulsul oame-
nilor ºi pentru a-i îndemna la sã
meargã la vot. „Oamenii trebuie
sã conºtientizeze cã aceste ale-
geri vor conta pentru stabilirea
viitorului lor. În funcþie de cum
vor vota, în România se va sta-
bili liniºtea. Parlamentul ºi Gu-
vernul României vor începe sã
munceascã în folosul lor. Sunt
convins cã oamenii din comuna
Predeºti sunt conºtienþi de toate
acestea ºi cã duminicã, 9 decem-
brie, se vor prezenta la vot ºi vor
susþine candidaþii USL, Petre
Petrescu ºi Florea Voinea. Fac
apel la toþi prietenii mei, rudele
ºi simpatizanþii USL, sã se mo-
bilizeze ºi sã meargã la vot. Avem

nevoie de Petre Petrescu ºi Flo-
rea Voinea sã ne ajute sã adu-
cem alimentarea cu apã ºi ca-
nalizarea în Predeºti. Primarul
singur nu le poate rezolva pe toa-
te, dar, având în spate Consiliul
Judeþean Dolj ºi pe cei doi par-
lamentari, va reuºi sã facã mai
multe lucruri bune pentru comu-
na Predeºti”, a declarat consi-
lierul judeþean Fãnel Vãduva,
preºedintele PSD Predeºti.

 „Construirea unui viitor pentru
satul românesc este una din

sarcinile viitorului Guvern USL”
Pe lângã problema apei ºi a

canalizãri, oamenii din Predeºti
îºi doresc o piaþã agroalimenta-
rã, un târg comunal, aºa cum au
celelalte comune. Spun aceºtia
cã nu ar fi rãu dacã s-ar con-
strui ºi un Cãmin Cultural, pen-
tru a avea unde sã se adune
atunci când sunt evenimente im-

portante. Autoritãþile locale ar fi
de dorit sã se construiascã ºi un
sediu de Primãrie. „Noi nu pu-
tem sã ne rezumãm doar la o
societate de consum, care nu mai
construieºte nimic. Nu ne putem
dezvolta aºa. Trebuie sã ºi inves-
tim. Sã creãm locuri de muncã.
Nu ne putem uita la tineri cum
pleacã în strãinãtate pentru a se
cãpãtui ºi satele româneºti rã-
mân goale. Este foarte important
sã le creãm acestora niºte con-
diþii, niºte facilitãþi, sã poatã rã-
mâne acasã, sã poatã þine în via-
þã aceastã comunã în urmãtoa-
rele decenii. Construirea unui
viitor pentru satul românesc este
una dintre sarcinile viitorului Gu-
vern USL”, a declarat consilie-
rul local Gheorghe Ganea.

Petre Petrescu: „Îl asigur
pe primar de tot sprijinul meu”

Deputatul Petre Petrescu cu-
noaºte bine problemele comunei
Predeºti ºi spune cã a ajutat de

câte ori a fost nevoie ºi, deºi în
ultimii patru ani aceastã localita-
te a avut în frunte un primar

PDL, nu s-a opus atunci când
Consiliul Judeþean Dolj i-a alo-
cat fonduri, pentru cã, spune el,
un om harnic, gospodar trebuie
ajutat ºi nu împiedicat sã facã
lucruri bune pentru oameni. „Cu-
nosc foarte bine realitãþile comu-
nei Predeºti – ºi pe cele bune, ºi
pe cele mai puþin bune. ªtiu cã
primarul Florian ªerban este un
om interesat sã dezvolte comu-
na ºi îl asigur de tot sprijinul meu
ºi al domnului Florea Voinea în
urmãtorii patru ani. Toate cele 24
de localitãþi ale Colegiului 5 Fi-
liaºi trebuie sã se dezvolte. Tre-
buie sã facem din toate aceste
comune unele moderne, europe-
ne. Fiecare om trebuie sã bene-
ficieze de condiþii ca la oraº, pen-
tru cã toþi plãtesc taxe ºi impozi-
te. Îi chem pe toþi alegãtorii din
Predeºti sã vinã la vot, pe 9 de-
cembrie, sã voteze candidaþii
USL, pentru cã astfel vin în spri-
jinul comunei lor ºi al primarului
Florian ªerban”, a declarat de-
putatul Petre Petrescu.

Comuna Predeºti este la o aruncãturã de bãþ de Cra-
iova. Drumul judeþean 606, Craiova – Brabova – Clea-
nov – limitã cu judeþul Mehedinþi, a reprezentat o prio-
ritate pentru Consiliul Judeþean Dolj. De aceea acest
drum, de care beneficiazã mai multe localitãþi, a fost
asfaltat de curând ºi, în consecinþã, în doar câteva mi-
nute oamenii pot ajunge la oraº pentru a-ºi rezolva pro-
blemele. Dar mai sunt multe lucruri de fãcut pânã când
Predeºtiul va arãta ca o comunã europeanã, iar oamenii
de aici sunt conºtienþi cã numai cu o susþinere puterni-
cã, din partea unui Guvern USL, ºi a parlamentarilor
Petre Petrescu ºi Florea Voinea, primarul Florian ªer-
ban va reuºi sã modernizeze comuna.

Petre Petrescu: „Un vot pentru candidaþii USLPetre Petrescu: „Un vot pentru candidaþii USLPetre Petrescu: „Un vot pentru candidaþii USLPetre Petrescu: „Un vot pentru candidaþii USLPetre Petrescu: „Un vot pentru candidaþii USL
înseamnã un vot pentru binele comunei Predeºti”înseamnã un vot pentru binele comunei Predeºti”înseamnã un vot pentru binele comunei Predeºti”înseamnã un vot pentru binele comunei Predeºti”înseamnã un vot pentru binele comunei Predeºti”

Paginã realizatã de MARIN TURCITU



cuvântul libertãþii / 11vineri, 7 decembrie 2012
actualitate

Agentul-ºef Florea Stãnes-
cu a fost reþinut pe 19 mai 2010,
dupã ce ofiþerii Serviciului Ju-
deþean Anticorupþie Dolj îm-
preunã cu procurorii Parche-
tului de pe lângã Tribunalul
Dolj au stabilit cã acesta pri-
mise ºpagã pentru a mãslui un
proces-verbal. Potrivit anche-
tatorilor, agentul-ºef Florea
Stãnescu a cerut ºi a primit 400
de euro pentru a întocmi în fals
un proces-verbal în care a sti-
pulat cã la volanul unei maºini
implicate într-un eveniment
rutier s-a aflat o altã persoanã.
Evenimentul rutier s-a petre-
cut pe 3 aprilie 2010. La data
respectivã, Alexandru Niþã, care nu
avea permis de conducere, a luat
maºina tatãlui sãu ºi a plecat la plim-
bare prin satul Zãval, din comuna
Gighera. Din cauza lipsei de îndemâ-
nare în conducere, la un moment dat
tânãrul a pierdut controlul volanu-
lui, iar maºina a acroºat un biciclist,
apoi a lovit un stâlp ºi s-a rãsturnat.

Când a aflat ce s-a întâmplat, Mi-
hai Niþã, tatãl tânãrului implicat în eve-
niment, s-a gândit cum sã-ºi scape
odrasla. Potrivit unui comunicat al
Direcþiei Generale Anticorupþie
(DGA), “pentru a evita ca fiul sãu sã
fie cercetat penal, tatãl a apelat la un
prieten ºi la agentul de poliþie, conve-
nind ca, în actele de cercetare la faþa
locului, poliþistul sã consemneze cã,
în momentul producerii accidentului,
autoturismul era condus de fiul ami-
cului sãu, care poseda permis de con-

Condamnat definitiv la 2 ani de închisoare cu suspendare,

Fostul ºef de Post de la Gighera, „pe fãraº”
Fostul ºef de Post de la Gighera, agen-

tul ºef Florea Stãnescu, a fost condamnat
definitiv la doi ani de închisoare cu sus-
pendare pentru luare de mitã. Hotãrârea
a rãmas definitivã miercuri, când Înalta

Curte de Casaþie ºi Justiþie a respins atât
recursul sãu, cât ºi pe cel al procurorilor.
Bãrbatul va pãrãsi IPJ Dolj dupã ce re-
prezentanþii instituþiei vor primi documen-
tele de la instanþã.

ducere“. Pentru acest “serviciu” însã,
ºeful de post din Gighera, agentul-ºef
Florea Stãnescu, „a pretins ºi primit
suma de 400 de euro“ de la Mihai Niþã.

Ulterior, Mihai Niþã s-a dus la se-
diul Serviciului Judeþean Anticorup-
þie Dolj ºi a povestit toatã “afacerea”.
În baza mãrturiei acestuia, dar ºi a al-
tor probe, procurorul de caz a dispus,
pe 19 mai 2010, reþinerea, pe bazã de
ordonanþã pentru 24 de ore a lui Stã-
nescu, pentru sãvârºirea infracþiuni-
lor de luare de mitã, favorizarea in-
fractorului, fals ºi complicitate la fals
în declaraþii. Ziua urmãtoare acesta a
fost arestat preventiv, fiind eliberat pe
7 iulie 2010.

Pe 25 martie 2011, judecãtorii de la
Tribunalul Dolj l-au gãsit vinovat pe
poliþist ºi l-au condamnat la 2 ani de
închisoare cu executare. Acesta a ata-
cat însã decizia instanþei de fond, iar

Curtea de Apel s-a pronunþat în
cauzã pe 16 martie 2012. Instanþa
a admis apelul inculpatului, a des-
fiinþat, în parte, sentinþa penalã
atacatã, în sensul cã s-a dispus
suspendarea condiþionatã a exe-
cutãrii pedepsei aplicate, pe du-
rata termenului de încercare com-
pus din cuantumul pedepsei la
care se adaugã un interval de
timp de 2 ani, rezultând astfel un
termen de încercare de 4 ani.

Atât procurorii, cât ºi incul-
patul au formulat recurs, care s-a
judecat la Înalta Curte de Casa-
þie ºi Justiþie. Hotãrârea definiti-
vã a fost pronunþatã în urmã cu
douã zile, miercuri, 5 decembrie,

magistraþii ÎCCJ respingând atât re-
cursul inculpatului, cât ºi pe cel al pro-
curorilor. În aceste condiþii, Florea Stã-
nescu rãmâne cu ultima pedeapsã pri-
mitã, mai exact doi ani de închisoare
cu suspendare pentru luare de mitã.

Stãnescu, care îºi desfãºoarã acti-
vitatea la garajul IPJ Dolj, urmeazã sã
plece, însã în momentul în care con-
ducerea unitãþii va primi comunicare
oficialã cu privire la rãmânerea defini-
tivã a hotãrârii. „Pânã astãzi (n.r. – joi)
nu am primit nici un document oficial
din care sã rezulte cã agentul a fost
condamnat definitiv. În momentul în
care vom primi comunicarea se vor
face formalitãþile necesare pentru în-
cetarea raporturilor de serviciu ale
acestuia cu unitatea”, ne-a declarat
comisar ºef Adrian Cãpraru, purtãto-
rul de cuvânt al IPJ Dolj.

CARMEN ZUICAN

Poliþiºtii Serviciu-
lui Rutier – Biroul
Drumuri Naþionale ºi
Europene, împreunã
cu poliþiºti rutieri ai
Formaþiunilor de
Poliþie Calafat, Bãi-
leºti, Segarcea, Fi-
liaºi, Dãbuleni, Be-
chet ºi ai Biroului
Rutier Craiova au
acþionat, în cursul
zilei de miercuri, pe
drumurile naþionale
ºi judeþene, pentru
prevenirea ºi com-
baterea accidentelor
de circulaþie. În plus,
oamenii legii au
avut în vedere ºi verificarea existen-
þei tuturor documentelor cerute de le-
gislaþia românã la autoturismele în-
matriculate în alte state.

În cadrul activitãþilor desfãºurate,
poliþiºtii au controlat în trafic 427 de
autoturisme, dintre care 97 înmatricu-
late în strãinãtate, astfel fiind consta-
tate 163 de abateri de naturã contra-
venþionalã pentru care au fost aplica-
te amenzi în sumã totalã de 11.410 lei,
conform OUG 195/2002 privind circu-
laþia pe drumurile publice. Cele mai
multe sancþiuni, în numãr de 53, au
fost aplicate pentru neportul centurii
de siguranþã, alte 17 pentru vitezã ne-
regulamentarã, 13 pietoni au fost
amendaþi pentru traversãri neregula-
mentare, dar ºi 14 ºoferi care nu au
acordat prioritate pietonilor, restul fi-
ind alte abateri de la legislaþia în vi-
goare. În plus, poliþiºtii au reþinut 19

Razii în trafic
ale poliþiºtilor
de la Rutierã

permise de conducere.
În aceeaºi zi, efectivele Biroului

Rutier au organizat o razie pe princi-
palele artere de circulaþie din Craio-
va vizând depistarea ºoferilor care nu
acordã prioritate pietonilor angajaþi
regulamentar în traversarea strãzii,
prin loc prevãzut cu indicator sau
marcaj. „Poliþiºtii rutieri au legitimat
aproximativ 130 de persoane, iar 110
autoturisme au fost controlate în tra-
fic. Ca urmare a activitãþilor întreprin-
se în municipiu, au fost aplicate 50
de sancþiuni în valoare de 6.370 de
lei. Totodatã, poliþiºtii au reþinut în
vederea suspendãrii dreptului de a
conduce autovehicule 18 permise de
conducere ºi au fost retrase 3 certifi-
cate de înmatriculare”, a precizat pur-
tãtorul de cuvânt al IPJ Dolj, comisar
ºef Adrian Cãpraru.

CARMEN ZUICAN
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„Trebuie sã ajutãm
legumicultorii din Iºalniþa”

„Nu pot sã spun cã ani de zile
noi nu am fost una dintre comu-
nele norocoase ale judeþului Dolj.
Cea mai mare parte a oamenilor din
Iºalniþa lucrau pe platforma Dol-
jchim, aveau salarii bune ºi se des-
curcau foarte bine. Sã nu mai vor-
bim cã aceºti oameni ºi/au com-
pletat de fiecare datã veniturile
cu munca din agriculturã, fi-
ind unii dintre principalii pro-
ducãtori de legume din zonã.
Aºa cum am mai spus ºi cu alte
ocazii, criza economicã ne-a
afectat ºi pe noi foarte tare prin
demolarea platformei Doljchim
ºi, la ora actualã, avem un nu-
mãr mare de ºomeri în comu-
nã. Singura posibilitate de a-i
ajuta pe aceºtia, dacã nu le cre-
ãm locuri de muncã, este sã
sprijinim mai puternic agricul-
tura. ªi aici intervin cei doi vi-
itori parlamentari, Petre Petres-
cu ºi Florea Voinea, care ne pot
da o mânã de ajutor în acest
sens. Avem nevoie de sprijinul
domniilor lor pentru a continua
modernizarea comunei, dar ºi dez-
voltarea segmentului de agricultu-
rã. Legumicultorii din Iºalniþa s-au
descurcat pânã acum aºa cum au
putut. Trebuie sã îi ajutã cu sub-
venþii ºi cu o piaþã de desfacere
pentru produsele lor. Am încrede-
re cã viitorul deputat Petre Petres-
cu ne va ajuta în continuare, iar
viitorul senator Florea Voinea se va

zbate sã aducã fonduri în Iºalniþa
ºi ne va deschide uºile ministere-
lor pentru ane fi aprobate proiec-
tele”, a declarat primarul comunei
Iºalniþa, Ovidiu Flori.

„Am demonstrat
cã se poate,   vom continua

ceea ce am început”
Tot legat de agriculturã, prima-

rul Ovidiu flori aminteºte de fieca-

re datã de Asociaþia agricolã care
are 650 de hectare, din care s-au
însãmânþat pânã acum 380 de hec-
tare de grâu, în condiþiile în care
în 2011 au fost doar 130 de hecta-
re cultivate, iar cel acre a sprijinit
acest capitol a fost deputat Petre
Petrescu. Ovidiu Flori îºi doreºte
mai multe beneficii pentru agricul-
tori, începând cu motorinã mai ief-
tinã pentru efectuarea lucrãrilor,
cadastru gratuit pentru terenurile

agricole etc. „Tot timpul obiecti-
vele administraþiei locale din Iºal-
niþa au pãrut îndrãzneþe, dar oa-
menii de aici au ºtiut ce pot ºi le-
au dus la bun sfârºit de fiecare datã.
Am mai spus ºi cu alte ocazii, pri-
marul comunei Iºalniþa, Ovidiu
Flori, este un tânãr priceput, gos-
podar, care se zbate pentru fiecare
proiect în parte. În urmãtorii ani
Iºalniþa trebuie sã extindã canali-

zarea. Au o staþie de epurare
care are capacitate suficien-
tã pentru întreaga localitate ºi
e pãcat ca pe lângã cei ºapte
kilometri de reþea deja reali-
zaþi sã nu îi facem ºi pe cei-
lalþi zece kilometri. Trebuie sã
implementeze proiectul, pe
Mãsura 5.7.7., la care a pri-
mit aprobare de la Ministerul
Dezvoltãrii pentru a organiza
licitaþia. Dupã finalizarea ca-
nalizãrii trebuie sã moderni-
zeze strãzilor. Îºi doresc o
salã de sport, un centru civic
ºi un Cãmin Cultural. Sã nu
uitãm cã au nevoie ºi de se-
diu de Primãrie nou. Sunt

multe proiecte pe care primarul
Ovidiu Flori le poate pune în prac-
ticã doar cu sprijinul unui Guvern
USL ºi al unor parlamentari care
sã se zbatã pentru el ºi sã îi des-
chidã uºile. Eu am încredere cã
oamenii din Iºalniþa vor vota can-
didaþii USL, Petre Petrescu – de-
putat ºi Florea Voinea – senator. Am
demonstrat cã se poate, vom con-
tinua ceea ce am început”, a de-
clarat Petre Petrescu.

„Comuna Iºalniþa voteazã
Petre Petrescu – deputat ºi
Florea Voinea – senator”

Primarul Ovidiu Flori ºi candi-
daþii USL, Petre Petrescu ºi Florea
Voinea, îi invitã pe oamenii din Iºal-
niþa sã meargã la vot. „Oamenii din
Iºalniþa au dat de fiecare datã dova-
dã de spirit civic ºi s-au prezentat
la vot în numãr mare. Am încrede-

rea cã o vor face ºi de aceastã datã
ºi vor merge pe mâna candidaþilor
USL, Petre Petrescu ºi Florea Voi-
nea. Nouã nu ne place sã fim co-
daºi ºi sunt convins cã procentul
va fi unul covârºitor în favoarea
candidaþilor USL. Comuna Iºalniþa
voteazã candidaþii USL. Comuna
Iºalniþa voteazã Petre Petrescu –
deputat ºi Florea Voinea – senator”,
a declarat primarul Ovidiu Flori.

De când se ºtie, comuna Iºalniþa a avut oameni harnici, care
nu s-au dat niciodatã înapoi de la munca pãmântului. Se ºtie cã
legumele din comuna Iºalniþa se gãseºte pe pieþele din þarã, din
Craiova ºi pânã la Timiºoara, Cluj sau Sibiu. Înainte de demolã-
rile ºi disponibilizãrile de pe platforma Doljchim, autoritãþile lo-
cale din Iºalniþa nu s-au plâns, dar acum bugetul localitãþii a fost
decimat ºi a ajuns  undeva la 38% din bugetul anului trecut. Din
aceastã cauzã, Primãria Iºalniþa are 1,2 milioane de lei datorii
cãtre societãþi comerciale. Speranþa primarului Ovidiu Flori se
îndreaptã cãtre Consiliul Judeþean Dolj ºi cãtre viitorul Guvern
USL al României, pentru a primi fonduri pentru rezolvarea pro-
blemelor ºi pentru a putea continua modernizarea Iºalniþei.

„A„A„A„A„Avem nevoie de Petre Petrescu ºi Florea Vvem nevoie de Petre Petrescu ºi Florea Vvem nevoie de Petre Petrescu ºi Florea Vvem nevoie de Petre Petrescu ºi Florea Vvem nevoie de Petre Petrescu ºi Florea Voineaoineaoineaoineaoinea
pentru a continua modernizarea comunei„pentru a continua modernizarea comunei„pentru a continua modernizarea comunei„pentru a continua modernizarea comunei„pentru a continua modernizarea comunei„

Primarul comunei Iºalniþa, Ovidiu Flori:
Paginã realizatã de MARIN TURCITU
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„În Pleºoi avem primarul ºi vi-
ceprimarul de la PSD, avem o
majoritate în Consiliul Local, avem
susþinerea locuitorilor. Acesta este
ºi motivul pentru care noi trebuie
sã fim alãturi de ei. Principala pro-
blemã a oamenilor de aici este dru-
mul Milovan – Pleºoi, care face
legãtura cu tronsonul Predeºti –
Craiova. Existã douã drumuri în
colegiul acesta care nu sunt asfal-
tate, cel de aici ºi cel dinspre Bo-
toºeºti-Paia. Am luat legãtura cu
Consiliul Judeþean, cu domnul Flo-
rea Voinea, candidatul USL la Se-
nat, ºi vã pot promite cã în man-
datul acesta problema se va rezol-
va ºi drumul va fi asfalt”, le-a
transmis Petre Petrescu celor

aproximativ 100 de oameni strânºi
în faþa primãriei din Pleºoi.

„Vrem sã avem
aici, la Pleºoi, cel
mai mare scor
din întreg
judeþul”

ªi primarul din Pleºoi, Ioan Io-
nescu, este dornic sã vadã dorinþa
concetãþenilor îndeplinitã cât mai

Candidatul USL la Camera Deputaþilor pe Cole-
giul 5 Filiaºi, Petre Petrescu, a vizitat pentru a
doua oarã în aceastã campanie electoralã co-

muna Pleºoi. Motivul pentru care Petre Petres-
cu a revenit în comunã a fost acela de a le da
oamenilor o veste bunã, cadou de sãrbãtori:

deputatul USL le-a transmis locuitorilor cã dru-
mul comunal Milovan – Pleºoi va fi asfaltat în

cel mai scurt timp cu putinþã.
curând. „Marele nostru deziderat
este modernizarea drumului comu-
nal 76, Milovan – Pleºoi. Toþi ce-
tãþenii îºi doresc aceastã investiþie
ºi trebuie s-o realizãm în acest
mandat. O altã prioritate este ali-
mentarea cu apã curentã ºi reali-
zarea canalizãrii în comunã. Am
avut un proiect pe Ordonanþa 7,
privind amenajarea cursului de apã
care trece prin satele comunei, pre-
cum ºi construirea a unsprezece
podeþe ºi a douã poduri, în satul
Frasin. Ne mai dorim sã pietruim
drumurilor care fac legãtura între
satele componente ºi satul de cen-
tru, eventual finalizarea pietruirii
spre satul Frasin, cu legãturã cu
comuna Brabova prin satul Pietroa-

ia. Vrem sã punem la punct ilumi-
natul public ºi sã finalizãm grãdi-
niþa cu program normal, pentru
care deocamdatã nu existã fonduri.
Vrem sã-i convingem pe candida-
þii USL cã meritã sã se batã pentru
noi ºi sã ne obþinã fondurile nece-
sare acestor proiecte ºi pentru asta
mi-aº dori sã obþinem un scor foar-
te mare la alegerile de duminicã.
Dacã se poate, vrem sã avem aici,
la Pleºoi, cel mai mare scor din
întreg judeþul, sã depãºim 90 la

sutã! Rog oamenii din comunã sã
meargã la vot ºi sã aleagã candida-
þii USL, Petre Petrescu – deputat
ºi Florea Voinea – senator”, a spus
primarul Ioan Ionescu.
„Primarul PDL de
pânã anul
acesta, Criºu
Vasilicã, a reuºit
sã mãnânce
banii
locuitorilor”

Viceprimarul comunei, Iulian
Bârsan, a þinut sã ne reaminteas-
cã de faptul cã în Pleºoi altfel ar
fi putut arãta lucrurile, dacã ad-
ministraþia pedelistã nu ar fi jefuit
banul public. „Primarul PDL de
pânã anul acesta, Criºu Vasilicã, a
reuºit sã mãnânce banii locuitori-
lor. De exemplu, Curtea de Con-
turi a gãsit peste 7 miliarde (lei
vechi – n.r.) reprezentând lucrãri
plãtite ºi neefectuate. Asta înseam-
nã hoþie! 5 miliarde ºi ceva au fost
cheltuite pentru construirea unei
grãdiniþe, dar aceasta nu a trecut
de stadiul de fundaþie. Dacã aceºti
bani ar fi fost investiþi aºa cum
trebuie, viaþa oamenilor din Ple-
ºoi ar fi putut fi mai frumoasã”,
spune Iulian Bârsan, viceprimar

al comunei ºi preºedinte al orga-
nizaþiei PSD Pleºoi.

„Cred cã vom
avea asfalt în
comunã”

Consilierul local Cornel Pietro-
ianu îi roagã ºi el pe oameni sã iasã

la vot ºi sã le arate parlamentarilor
USL întreaga lor susþinere. „Vrem
sã obþinem un scor foarte bun, de
90 la sutã. Vrem sã le dovedim
domnilor Petre Petrescu ºi Florea
Voinea cã suntem oameni care îºi

cunosc interesul, care doresc sã
transforme comuna Pleºoi într-o
comunã europeanã, cu asfalt, apã,
canalizare”, ne-a declarat Cornel
Pietroianu.  Ion Balica, de 74 de
ani, pensionar, crede cã primarul
Ioan Ionescu este un om harnic ºi
cã se va þine de cuvânt: „Toþi ne-
au promis cã acest drum va fi fã-

cut, însã, dupã cum vedeþi, pânã
acum nu s-a putut. Cred cã relaþia
bunã a domnului Petre Petrescu cu
Consiliul Judeþean va conta ºi cã
de data aceasta vom avea asfalt în
comunã”.

Promisiunea lui Petre Petrescu în faþa locuitorilor din
Pleºoi: „Drumul din comunã va fi asfaltat în curând”
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Europarlamentarul Marian Jean Marines-
cu, co-preºedinte al ARD Dolj, a declarat cã
mãsurile electorale pe care Guvernul le-a
luat, inclusiv în ultima ºedinþã, vor conduce
în anul 2013, care se anunþã unul foarte di-
ficil, la creºterea inflaþiei ºi la mãrirea taxe-
lor ºi impozitelor.

„Stoparea investiþiilor a dus la dispariþia a
peste 100.000 de locuri de muncã, iar mic-
ºorarea numãrului locurilor de muncã a de-
terminat lipsa colectãrii la bugetul de stat. De
aici, pentru a plãti mãsurile electorale, a cres-
cut inflaþia ºi s-au mãrit preþurile. Cei care
lucreazã în privat, ºi care de fapt þin bugetul
acestei þãri, nu au beneficiat de mãsuri elec-
torale, ci doar de minusuri cauzate de creºte-
rea preþurilor. ªi oamenii aceia þin bugetul þã-
rii”, a spus Marian Jean Marinescu.

Co-preºedintele ARD Dolj a avertizat cã,
dacã USL va câºtiga alegerile din 9 decem-
brie, în 2013 inflaþia va creºte în continua-
re, iar taxele ºi impozitele vor fi din ce în ca
mai mari. „Cum vor cei de la USL sã con-
tinue anul viitor? Nu existã decât douã so-
luþii: inflaþie în continuare ºi taxe ºi impozi-
te tot mai mari, pentru cã nu au de unde sã
scoatã banii pentru a plãti tot ce au intro-
dus în aceste mãsuri electorale. ªi în con-
diþiile unui an foarte greu, aºa cum se anun-
þã 2013, ne va fi foarte greu. Asta poate fi
situaþia dacã, Doamne fereºte, USL rãmâ-
ne la putere. Îi rog pe cei care se duc du-
minicã la vot sã se gândeascã bine ceea ce
fac, sã ºtie cã voteazã pentru 4 ani de aici

„Cei care lucreazã în mediul privat sã se
gândeascã ce înseamnã mãsuri electorale”

Marian Jean Marinescu:
„Trebuie sã ne gândim cã

duminicã votãm pentru 4 ani”

Ieri, candidatul USL, la colegiul 7 –
Camera Deputaþilor, Mihai Voicu, alãturi
de câþiva primari din zona Calafat au
dorit sã le facã o bucurie de Sf. Nicolae
copiilor care locuiesc în zona amintitã.
Aceºtia au împãrþit cadouri unor copii
din grãdiniþe, dar ºi ºcolari din ciclul
gimnazial, în plase regãsindu-se jucãrii,
cãrþi sau mãnuºi, în funcþie de vârsta
celor mici. Copiii au primit cu bucurie
cadourile de Sf. Nicolae, mai ales cã la
majoritatea din ei Moº Nicolae nu a
venit niciodatã cu un dar. Precizãm cã
suma cheltuitã pentru fiecare copil a
fost sub 10 lei, tocmai pentru ca aceste
cadouri sã nu fie confundate cu oferi-
rea unei mite electorale.

„Au lipsit dulciurile ºi sucurile din
aceste mici cadouri, legislaþia în vigoare
privind necesitatea asigurãrii unui

Deºi pungile cu cadouri costau
sub 10 lei, adversarii l-au acuzat
pe Mihai Voicu de mitã electoralã

înainte. Îi rog, în special pe cei care lucreazã
în mediul privat, sã se gândeascã ce înseam-
nã mãsuri electorale date pe bugetul pe care
ei îl creeazã, prin munca lor, dupã care plã-
tesc taxe ºi impozite. Iar banii se împart în
alte direcþii decât ar trebui, adicã în zona cre-
ãrii de alte locuri de muncã care sã dezvolte
economia. Am vãzut o declaraþie a secreta-
rului de stat de la Ministerul Finanþelor Liviu
Voinea, care este un mare susþinãtor al USL,
în care afirmã cã mãsurile din 2010 au fost
mãsuri bune. Grele, dar bune. Aceste mãsuri
au þinut România pe linia de plutire. Uitaþi-vã
la ministrul de Finanþe, care am înþeles cã nu
mai vrea sã fie în Guvernul urmãtor, cã nu
face nicio declaraþie. Tace încontinuu. Oare
de ce?”, a conchis europarlamentarul Marian
Jean Marinescu.

proces electoral corect ºi coerent
interzicând oferirea obiectelor de
propagandã electoralã cu o valoare mai
mare de 10 lei plus TVA, precum ºi a
produselor alimentare, bãuturi nonalco-
olice etc. Copiii au avut parte de o
surprizã plãcutã care nu vizeazã campa-
nia electoral”, a precizat Mihai Voicu.

În schimb, ceilalþi competitori
electorali, din colegiul nr. 7 Camera
Deputailor, au reclamat aceastã acþiune
ca fiind una echivalentã cu oferirea de
mite electorale. Anunai, poliþiºtii ajunºi
la faþa locului au constatat faptul cã la
Grãdiniþa nr. 3 ºi la ªcoala nr. 2 din
localitate au fost distribuite copiilor
pungi din material plastic inscripþionate
cu numele unui candidat, în care se afla
câte o jucãrie.

MARIN TURCITU

“Nu fac promisiuni deºarte, ci vã spun
mãsurile care se vor concretiza prin progra-
mul de guvernare al USL. Guvernul USL s-a
þinut de cuvânt. Dupã alegerile din 9 decem-
brie, întreg judeþul Dolj ºi toate localitãþile vor
putea beneficia de susþinere sporitã în Parla-
mentul României, ceea ce va însemna finan-
þarea mai multor proiect de dezvoltare, in-

vestiþii ºi locuri de muncã pentru cetãþenii din
colegiu”, a declarat Valeriu Zgonea.

Astãzi, în ultima zi a campaniei electorale
pentru alegerile parlamentare din 9 decem-
brie, Valeriu Zgonea va fi alãturi de oamenii
din Dobreºti, Rojiºte, Bratovoieºti, Teasc,
Calopãr ºi Þuglui. „Vã invit pe toþi locuitorii
Colegiului Segarcea – Valea Dunãrii sã fiþi alã-

turi de noi, alãturi de USL. Vrem sã dezvol-
tãm toate oraºele ºi toate comunele, sã inves-
tim banii þãrii astfel încât sã avem grijã de toþi
românii, pentru cã statul român trebuie sã aibã
grijã de fiecare cetãþean al sãu. Vrem sã ne
creºtem copiii într-o þarã cu ºcoli bune, într-
o þarã unde sã aibã locuri de muncã bine plã-
tite, într-o þarã sigurã ºi respectatã. Vrem sã

investim în instruirea forþei de muncã, în edu-
caþie, cercetare ºi tehnologie, vrem o sãnãta-
te mai bunã ºi o bãtrâneþe demnã. Vreau sã
aveþi speranþa ºi încrederea cã viaþa tuturor
românilor va fi mai bunã dupã alegerile din 9
decembrie”, a mai spus Valeriu Zgonea, care
candideazã pentru un nou mandat de deputat
în Colegiul Segarcea – Valea Dunãrii.

Valeriu Zgonea, candidatul Uniunii Social Liberale pentru Camera Deputa-
þilor în Colegiul 9 Segarcea – Valea Dunãrii, s-a întâlnit, ieri, cu locuitorii ora-
ºului Bechet ºi ai comunelor Cãlãraºi, Ostroveni, Sadova, Bistreþ ºi Urzicuþa.
Deputatul le-a prezentat cetãþenilor obiectivele guvernãrii USL pentru perioada
imediat urmãtoare, iar oamenii s-au arãtat interesaþi de lucruri punctuale, cum
ar fi locuri de muncã, indexarea pensiilor, realizarea gratuitã a cadastrului
pentru toate terenurile agricole sau scãderea TVA la alimente. 

VVVVValeriu Zgonea: „Împreunã, pentru o Românie puternicã!”aleriu Zgonea: „Împreunã, pentru o Românie puternicã!”aleriu Zgonea: „Împreunã, pentru o Românie puternicã!”aleriu Zgonea: „Împreunã, pentru o Românie puternicã!”aleriu Zgonea: „Împreunã, pentru o Românie puternicã!”

Ion Prioteasa, preºedintele Consiliului Judeþean Dolj: „Segarcea – Valea Dunã-
rii este cel mai frumos colegiu pe care îl are judeþul Dolj. Valeriu Zgonea, care candidea-
zã în acest colegiu, este un om care face cinste nu numai judeþului, face cinste Româ-
niei. Valeriu Zgonea are un cuvânt de spus când este vorba despre Dolj ºi despre întrea-
ga Oltenie. Este deputat la al treilea mandat, un produs al PSD Dolj sutã la sutã, care
acum deþine a treia funcþie în stat ºi care este mereu aproape de noi. Trebuie sã-l votãm
pe Valeriu Zgonea care ne reprezintã în Parlamentul României!”.
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 Se aud primii paşi grăbiţi din-
spre scară, urcând la etaj. Apare
un băieţel, încă unul, apoi o fetiţă
şi tot aşa până când, în faţa clasei,
sunt adunaţi aproape toţi cei 27 de
bobocei. Trag cu urechea la ceea
ce discută între ei şi înţeleg că sunt
foarte nedumeriţi din pricina fap-
tului că, în dimineaţa aceasta, nu
pot intra în clasă: uşa e încuiată.
“Până acum nu s-a mai întâmplat
asta ...”, se miră una din fetiţe.-
“Oare ce s-o fi întâmplat?”, se în-
treabă şi colegul ei de bancă. Aten-
ţia celor mici deviază însă repede
de la subiect, căci încep să-şi po-
vestească, unul altuia, ce au găsit
de dimineaţă în cizmuliţele bine
lustruite în Ajun. Moş Nicolae a
poposit şi pe la casele lor, semn că
au fost nişte copii buni. Numai că
zarva devine din ce în ce mai mare.
Veselia lor, amplificată de culoare-
le largi, se aude precum clopoţeii
din colindele de Crăciun.

O uşă buclucaşă
În celălalt capăt al holului apare

doamna învăţătoare Lucia Deleve-
dova, care se îndreaptă, hotărâtă,
spre clasă. Pe măsură ce se apro-
pie, nedumerirea se poate citi şi pe
chipul dumneaei. Grupul de copii
salută, ca de obicei, în cor: “Bună
dimineaaaaţaaaa!!”. “Bună dimi-
neaţa, dragilor!, vine şi răspunsul.
„Cum de n-aţi intrat încă? Nu tre-
buia să fiţi, deja, în băncuţe?”.
“Dar, doamna, uşa nu se deschi-
de!”, îndrăzneşte o fetiţă. “Nu se
poate, cred că vi s-a părut”, răs-
punde doamna învăţătoare. „Hai să
vedem…” şi apasă, cu fermitate,
clanţa. „Ei, dar voi aveţi dreptate!
Pesemne că doamna îngrijitoare a
încuiat-o aseară şi a uitat să ne-o
deschidă în dimineaţa asta. Merg
să o chem”. În mai puţin de cinci
minute, “doamna” se întoarce, în-
soţită de una din persoanele res-
ponsabile de curăţenia şcolii. O
“muştruluieşte” cu blândeţe: “Dar
se poate una ca asta, doamnă...?
Eu am activităţi de făcut cu elevii
astăzi, sunt atâtea lucruri de pus
la punct pentru serbarea de Cră-
ciun”. În cele din urmă, uşa bu-
clucaşă se deschide. Grăbiţi, co-
piii uită de manierele politicoase şi
se îmbulzesc să intre în clasă. Se
împing, însă odată trecuţi de prag
rămân pironiţi. Toată zarva se stin-
ge ca şi cum ai trage fermoarul
unei haine.
„Heeeei! I-au scăpat cizmele!”

Atmosfera în clasă este ca des-
prinsă dintr-un basm: pe fiecare
băncuţă sunt aşezate cadouri, mi-

Peripeţiile lui Moş Nicolae
la Şcoala „Gheorghe Ţiţeica” din Craiova

Într-un decor de poveste, Moş Nicolae a poposi t,
ieri, la cl asa I B de l a ‘coala Gimnazial ă „Gheorghe

Ţi ţei ca” di n Crai ova. A venit di s-de-dimi neaţă, a
împodobi t clasa cum nu se poate mai frumos, a lăsat
pe fi ecare băncuţă cadouri  dulci , şi-a tras o semnă-

tură pe un colţ al tablei  şi  a zbughi t-o. În graba
mare, pentru că trebuia să sune, di ntr-o cli pă în
al tă, cl opoţelul  şcoli i, şi-a rătăcit mândreţea de

ci zmuliţele chiar pe un pervaz al clasei  lor.
Era cât pe ce să fi e deconspirat…

Pagină realizată de MARGA BULUGEAN

roase frumos a portocale. Numai
că unul din geamuri e larg deschis
şi, de afară, pătrunde frigul dimi-
neţii... E un mare indiciu şi un co-
pil rupe deodată tăcerea: „A venit
Moşul!! A venit Moş Nicolae la
şcoală!! Uite, cred că a intrat pe
geam!”. Convins că a descoperit
misterul, aleargă spre geam, pri-
veşte în jos şi strigă: „Heeeei! I-au
scăpat cizmele! Au rămas atârna-
te aici! Veniţi să vedeţi!!”. O mul-
ţime de mogâldeţe cu ghiozdănele
se repede la geam. „Aşa e! Are
dreptate! Doamna, veniţi repede!!
Niciodată n-am văzut aşa ceva!”.
Încercuită de prichindeii curioşi,
doamna învăţătoare e chemată cu
insistenţă să vadă amănuntul care
l-a deconspirat pe Moş Nicolae. A

avut un mare ghinion,  cizmuliţele
i-au rămas atârnate-n geam ş i
acum nimeni nu se mai îndoieşte
că el chiar a venit în clasă.  Pe-
semne că aces t gând a circulat cu
o viteză uimitoare prin minţile tu-
turor copiilor, pentru c ă s-au nă-
pustit cu toţi, cam în acelaşi timp,
spre fereas tră.

Semnătura lui Moş Nicolae
Eli este o fetiţă cu obrăjorii ro-

tunzi şi este convinsă că Moş Ni-
colae s-a ascuns, de fapt, după fri-
giderul ei de-acasă. Nu a reuşit nici
de această dată să-l vadă pentru că,
mai iute de picior, i-a mâncat gus-
tăricile, pe care i le aşezase fru-
mos pe farfurioară, şi a zbughit-o.
„Eu ieri eram prin cameră şi îi
pregătisem o gustare moşului. El
se ascundea după frigider şi aş-
tepta să plec. Toate firimiturile
duceau către frigider, deci clar era
Moşul acolo”. Cu un zâmbet mo-
lipsitor, Ioana povesteşte că şi ei
Moşul i-a făcut cam aceeaşi figu-
ră. I-a băut lăpticul şi a plecat fără
să se lase văzut. „Eu i-am pus lap-

te cu biscuiţi aseară şi astăzi am
văzut că paharul cu lapte a fost
băut de cineva. Au fost şi doi
biscuiţi şi erau mâncaţi, ceea ce

înseamnă că Moşul a venit”. Dar
surpriza de la şcoală se pare că a
întrecut toate poznele pe care le-a
făcut Moşul. „Noi am văzut că era
geamul deschis şi uşa încuiată.
Femeia de serviciu a spus că a dat
cu mopul şi am găsit şi geamul
deschis. Cu siguranţă că era Mo-

şul, pentru că am găsit nişte ghe-
tuţe aici la geam. Erau nişte ghe-
tuţe foarte mari, nu puteau fi de-
cât ale moşului. Şi ca să ştim că
este el cu adevărat s-a şi semnat
aici, pe tablă”, spune, cu convin-
gere, Ioana, privind lung semnă-
tura pe care Moş Nicolae o lăsase,
într-adevăr, pe un colţ al tablei.

În lumea poveştilor
Pe fiecare măsuţă stă câte o ciz-

muliţă roşie, plină cu dulciuri fel
de fel. Alături, nuieluşa Moşului,
semn că el chiar ştie totul despre
copii şi, de ce nu, că are şi simţul
umorului. Fetiţele mai au, în plus,
câte o căciuliţă de Crăciuniţă, iar
băieţii, corniţe de ren. Iată că Moş
Nicolae le-a pregătit, aşadar, şi o
parte din recuzita pentru sărbătoa-
rea Crăciunului, pe care, în mod
obligatoriu, trebuie să le poarte fie-
care. E lesne de înţeles că urmea-

ză discuţii interminabile despre eve-
nimentul care le-a înveselit dimi-
neaţa. Doamna învăţătoare află ce
cărticică a primit fiecare, ce jucă-
rioară nemaipomenită sau ce gust
minunat, de marţipan, are ciocola-
ta de la Moş. Pentru că toate daru-
rile lui sunt deosebite, doamna tre-
buie să le spună negre’it şcolărei-

lor că Moş Nicolae, ca şi Moş Cră-
ciun, vine dintr-o ţară foarte înde-
părtată... Şi dimineaţa de Moş Ni-
colae începe şi se scurge minunat
ca o frumoasă legendă...

Un scenariu bine ticluit
Cu har didactic, dar şi dintr-o

dragoste specială pentru cei mici,
doamna învăţătoare Lucia Deleve-
dova a pus la cale tot acest mic
scenariu pentru a-i face pe copii
să trăiască, pe viu, miracolul sosi-
rii lui Moş Nicolae. Părinţii au fost
prinşi şi ei în această amuzantă re-
gie, devenind imediat complici pen-
tru o întâmplare de poveste. «Aces-
te evenimente sunt cruciale în viaţa
unui copil. Copilăria este o etapă
extrem de vulnerabilă la astfel de
momente, deschizătoare de suflete
imaculate, care îşi vor pune am-
prenta pe dezvoltarea sufletească
a “copilului” de mai târziu. Min-
tea absorbantă a frumoasei copi-
lării va stoca aceste momente şi
le v a scoate la iv eală, ori de câte
ori va fi nevoie,  pe tot parcursul
vieţii. Aceste bucurii îi determi-
nă să fie mai buni, mai flexibili
în gândire şi acţiune, oferindu-le
posibilitatea să înţeleagă că nu
toţi semenii lor au parte de ele.
Şi aceşti copii chiar au înţeles,
pentru că au adus la şcoală jucă-
rii minunate – renunţând, de bună
voie, la o parte din ceea ce le
aparţine – pentru copiii cu diza-
bilităţi, întrucât noi participăm,
în această perioadă, la un parte-
neriat cu World Vision România,
cu acţiunea “Fii şi tu un Moş
Crăciun!”.  De altfel, la toate ac-
tivităţile caritabile în care şcoala
s-a implicat ei s-au dov edit f oar-
te receptivi. Din bucuria lor mă
“hrănesc” şi eu, iar sufletul meu
vibrează la unison cu sufletele lor,
punând, astfel, bazele unei iubiri
necondiţionate. Doamne, cât e de
frumos!», sunt cuvintele pline de
însufleţire ale învăţătoarei Lucia
Delevedova.
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Ieri, în comuna doljeanã Podari
a avut loc un eveniment organizat
de asociaþia OvidiuRo ºi Cargill Ro-
mânia, cu sprijinul autoritãþilor lo-
cale, în cadrul cãruia s-au prezen-
tat rezultatele primului an de pro-
iect „Fiecare copil în grãdiniþã” ºi
planurile pentru continuarea pro-
gramului în anul ºcolar 2012-2013.
Evenimentul a debutat la ªcoala din
Podari, la ora 11.00.

Programul „Fiecare copil în grã-
diniþã” este o iniþiativã naþionalã a
asociaþiei OvidiuRo pentru integra-
rea tuturor copiilor sãraci din Româ-
nia în programe educaþionale preºco-
lare, preferabil încã de la vârsta de 3
ani, pentru a avea ºansa de a reuºi la
ºcoalã ºi de a absolvi. La Podari, pro-
iectul a fost implementat în trei grã-
diniþe ale comunei, cu sprijinul ex-
clusiv al Cargill România ºi în cola-
borare cu autoritãþile locale. Obiecti-
vul acestui parteneriat este de a oferi
ºanse egale la educaþie copiilor din
Podari, cu vârste între 3 ºi 5 ani, ale
cãror familii trãiesc sub limita sãrã-
ciei. Pãrinþii primesc lunar tichete
sociale în valoare de 50 de lei, dacã
îºi aduc copiii la grãdiniþã zi de zi. În
program sunt implicaþi 11 membri ai
comunitãþii locale: profesori, educa-
tori, asistenþi sociali, primarul ºi co-
ordonatorul Marilena Andreescu, di-

În seara trecutã,
când toþi copiii îºi
curãþau emoþionaþi
ghetuþele în aºtepta-
rea Moºului care nu
se aratã niciodatã, în
localitatea Podari,
Moº Nicolae a sosit
ºi pentru cei care nu
ºi-au mai fãcut
ghetuþele pentru cã
nu au. „Cizmuliþa lui
Moº Nicolae” a
fãcut posibil acest
lucru, dãruind
cadouri celor peste o sutã de copii
din Podari, ai cãror pãrinþi nu au
posibilitatea sã îi bucure la început
de iarnã. Aflat la cea de-a III-a
ediþie, evenimentul umanitar –
desfãºurat ieri dupã-amiazã, la
Palatul RSR, la iniþiativa ªcolii cu
clasele I-VIII din Podari, în partene-
riat cu Primãria Podari – face parte
din proiectul naþional “Eu sunt pui
de românaº”, care constã în
strângerea de produse (alimente,
jucãrii ºi haine) ºi donarea lor cãtre
familiile sãrace din localitate. Cu
aceastã ocazie, elevii ªcolii din
Podari ºi invitaþii ei – 16 ºcoli ºi

ªtefan Cazacu s-a nãscut la 23 ianuarie 1994
ºi a început studiul violoncelului la vârsta de
ºase ani, sub îndrumarea tatãlui sãu, reputatul
muzician Marin Cazacu. A absolvit Colegiul
Naþional de Muzicã „George Enescu” din
Bucureºti, la clasa prof. Anca Vartolomei, iar în
prezent este student în anul I la Universitatea
Naþionalã de Muzicã din capitalã, la clasa prof.
Rãzvan Suma. Din 2004 pânã în prezent a
obþinut Titlul de Laureat, cu Premiul I, la toate
Olimpiadele Naþionale de Interpretare Instru-
mentalã, tânãrul violoncelist mândrindu-se cu
un palmares impresionant. ªtefan Cazacu a
susþinut recitaluri atât în þarã, cât ºi în strãinãta-
te (Olanda, Italia, Belgia, Slovacia, Austria,
Israel) ºi a concertat sub bagheta unor reputaþi
dirijori, precum Cristian Mandeal, Horia
Andreescu, Theo Wolters, Tiberiu Soare º.a.

MAGDA BRATU

Proiectul „Fiecare copil în grãdiniþã”
are succes în Podari

rector al ªcolii cu clasele
I-VIII din Podari.

În deschiderea întâl-
nirii, Maria Gheorghiu,
director executiv al Ovi-
diuRo, a prezentat pro-
iectul ºi rezultatele foar-
te bune pe care partene-
rii le-au obþinut în Po-
dari. Dacã înainte de în-
ceperea programului o
mare parte din cei mai
sãraci copii din comunã
nu erau înscriºi la grãdiniþã, în luna
februarie 2012 s-a ajuns la un record
de prezenþã de 97%, iar media anualã
a fost de 87% pentru cei 65 de copii.
Impactul programului în comunitate
se menþine ridicat ºi în cel de-al doi-
lea an, în luna noiembrie, 90% din
copiii din program au mers la grãdi-
niþã zi de zi. Cofondatorul român al
asociaþiei a þinut sã menþioneze: „Cri-
teriul de selecþie a copiilor este eco-
nomic ºi nu etnic ºi, deºi lucrãm în
majoritate cu copii romi, acesta nu
este un criteriu de calificare sau des-
calificare în proiect”.

Coordonatorul Marilena Andre-
escu a dorit sã mulþumeascã Primã-
riei din Podari, care a alocat 300 de lei
pentru fiecare copil din program, pen-
tru rechizite, transport ºi îmbrãcãmin-
te, dublând suma recomandatã iniþi-

al de OvidiuRo. Viceprimarul comu-
nei a asigurat audienþa cã aceeaºi
sumã va fi alocatã ºi pentru anul ºco-
lar 2012-2013.

Implementarea proiectului nu ar fi
fost posibilã fãrã contribuþia celui de-
al treilea partener – Cargill România,
care a donat 25.000 de dolari pentru
primul an de proiect la Podari. Adela
Vlãduþoiu, managerul Cargill Oils
România, prezent la întâlnire, ºi-a ex-
primat mulþumirea în faþa rezultatelor
obþinute, declarând cã tocmai aceste
împliniri au determinat compania sã
continue finanþarea proiectului, cu
aceeaºi sumã ºi în anul al doilea al
programului.

Invitat la eveniment, Duane But-
cher, adjunctul ºefului misiunii diplo-
matice a Statelor Unite în România,
ºi-a manifestat bucuria de a fi pre-
zent „pentru a sãrbãtori succesul pro-
iectului „Fiecare copil în grãdiniþã”,
evidenþiind importanþa educaþiei tim-
purii pentru un viitor mai bun al co-
piilor ºi pentru ieºirea din sãrãcie. La
finalul discuþiilor, participanþii au fost
invitaþi la grãdiniþa din Braniºte, pen-
tru a cunoaºte copiii beneficiari ai
proiectului, care au pregãtit câteva
momente artistice, cântece ºi poezii,
sub coordonarea Mariei Gheorghiu.
La plecarea de la grãdiniþã, cei mici
au primit cadouri, oferite de Moº Ni-
colae prin intermediul Cargill.

RAMONA DINU

„Cizmuliþa lui Moº Nicolae”
pãºeºte din nou pentru copii

grãdiniþe din Craiova – au prezentat
un spectacol dedicat sãrbãtorilor
de iarnã, care a cuprins un program
artistic prezentat de ºcolari ºi
preºcolari, urmat de un moment de
poezie religioasã ºi cântece
interpretate de corul Seminarului
Teologic din Craiova. Spectacolul
s-a încheiat cu o superbã paradã a
costumelor din poveºti. Prezenþi la
eveniment au fost primarul din
Podari – Gheorghiþã Constantin,
Valeriu Zgonea – preºedinte al
Camerei Deputaþilor ºi senatorul de
Dolj Mircea Geoanã.

RAMONA DINU

Începe sãrbãtoarea Filarmonicii „Oltenia”!
De astãzi pânã pe data de 21 decembrie, insti-
tuþia organizeazã o serie de manifestãri muzi-
cale aniversare, marcând, astfel, împlinirea a
108 ani de la primul concert al Societãþii Fi-
larmonice din Craiova ºi a 65 de ani de la în-
fiinþarea Filarmonicii de Stat „Oltenia”. Pri-
ma dintre ele are loc astã-searã, de la ora
19.00: concertul simfonic susþinut de Orchestra craioveanã condu-
sã de dirijorul Leonardo Quadrini, din Italia, solist fiind apreciatul
violoncelist ªtefan Cazacu, câºtigãtorul Marelui Premiu, ca repre-
zentant al României, la Concursul „Eurovision Young Musicians”
(Viena, 2010).

Douã prime audiþii vor asculta melomanii cu acest prilej: Taran-
tella, op. 44, nr. 6, ºi Simfonia a II-a în Fa major, op. 81, ambele ale
compozitorului Giuseppe Martucci (1856-1909), considerat pãrinte-

Nãscut în Italia, la Benevento, Leonardo
Quadrini a urmat studiile muzicale la Conser-
vatoarele din Napoli, Roma ºi Milano, obþi-
nând diplome de absolvire în multiple speciali-
zãri: dirijat de cor ºi de orchestrã, pian, orgã,
clavecin, compoziþie. A susþinut peste 2000 de
concerte în calitate de dirijor, pianist, organist
ºi clavecinist în întreaga lume ºi a fost prezent
în juriile unor prestigioase concursuri naþiona-
le ºi internaþionale. În prezent, este titular al
Catedrei de orchestraþie la Conservatorul de
Stat „Nicola Sala” din Benevento, al Catedrelor
de orchestraþie ºi de muzicã de camerã la
Conservatoarele din Foggia, Matera, Cosenza,

le simfonismului italian sau, mai precis, fon-
datorul muzicii simfonice italiene. Oferite
spre audiþie sunt ºi Variaþiuni pe o temã ro-
coco pentru violoncel ºi orchestrã, op. 33, de
Piotr Ilici Ceaikovski. Biletele pentru concert
se gãsesc la Agenþia Filarmonicii „Oltenia”,
la preþul de 15 lei (pentru elevi, studenþi ºi
pensionari – 8 lei).

În programul aniversar mai figureazã vernisajul expoziþiei docu-
mentare «Filarmonica de Stat „Oltenia” în imagini» ºi festivitatea
de acordare a titlului de „Membru de Onoare” al Filarmonicii de Stat
„Oltenia” foºtilor artiºti interpreþi ai Filarmonicii, urmate de un
concert cu maestrul Octav Calleya (Spania) la pupitrul dirijoral (14
decembrie), colocviul „Viaþa muzicalã a Craiovei – Ieri ºi azi” (17
decembrie) ºi concertul extraordinar de Crãciun „Christmas Songs”
– Colinde de pretutindeni (21 decembrie).

Perugia, Potenza ºi Avellino. Pentru merite
artistice de excepþie, i s-au acordat premii ºi
distincþii importante: „Arco d’argento”
(„Lyons Club”, Benevento), „Emblema del
Salotto Collarile”, Premiul „Ciro” (din partea
jurnalului „Sanniosport”), „Ambasciatore del
Sannio nel Mondo” (din partea administraþiei
provinciei Benevento). Leonardo Quadrini a
deþinut, în cadrul Ministerului Culturii ºi
Patrimoniului Naþional, funcþia de inspector
onorific pentru conservarea orgilor istorice
(1991-2001), ca ºi statutul de director artistic
onorific al Teatrului Liric „Elena Teodorini” din
Craiova (2005-2012).

Filarmonica „Oltenia”: concert aniversar, cu dirijorul
Leonardo Quadrini ºi violoncelistul ªtefan Cazacu
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Musicalul creat de Gérard Presgurvic, având
la bază piesa lui Shakespeare, a avut premiera pe
19 ianuarie 2001, la Paris. Cunoscând un suc-
ces imens, a fost montat în Canada, Antwerp,
Londra, Amsterdam, Szeged, Budapesta, Mos-
cova, Viena, Seul şi
Taipei, fiind tradus
în numeroase limbi,
printre care flaman-
dă, engleză, maghia-
ră, rusă sau germa-
nă. În Ungaria, spec-
tacolul a avut pre-
miera în 2004 şi încă
se mai joacă cu ace-
laşi succes, cu bile-
te rezervate cu mul-
te luni în avans .
Până în acest mo-
ment, a fost văzut
de peste 5 milioane
de spectatori, cu un
record de vânzări de
albume de peste 7 milioane de copii.

În România, „Romeo & Julieta” a avut pre-
miera în aprilie 2009 şi este primul musical pop-
rock prezentat de o instituţie profesionistă de
teatru musical. Spectacolul este o premieră din
mai multe puncte de vedere, fiind şi prima mon-
tare a acestui musical în ţara noastră, Bucureş-
tiul înscriindu-se astfel pe harta numeroaselor
ţări unde a repurtat un imens succes la public.
Pornind de la celebra poveste de dragoste scri-

Cabaret şi pop-rock
în două musicaluri ale Teatrului Naţional de
Operetă din Bucureşti, pe scena craioveană

Unele dintre cele mai importante oraşe din ţară, printre care
Timişoara, Braşov, Sibiu, Târgu Mureş şi Craiova, găzdu-
iesc, încă din luna septembrie a acestui an, spectacole de

operetă, musical, teatru-dans şi concerte ale Teatrului Naţional de
Operetă „Ion Dacian”, cunoscute din stagiunile precedente şi atât
de îndrăgite de publicul bucureştean şi din străinătate.

Astfel, craiovenii vor avea ocazia să vadă, pe scena Teatrului Liric
„Elena Teodorini”, două dintre musicalurile cele mai apreciate din
repertoriul instituţiei muzicale. Este vorba despre „Romeo şi Julie-
ta”, un musical  pop-rock  creat de Gérard Presgurvic după celebra
piesă a lui William Shakespeare, producţie realizată printr-o colabo-
rare româno-maghiară (astăzi, ora 19.00), şi „Paris, mon amour”,
un spectacol fascinant, care transpune publicul în Parisul boem al
cabaretului şi cafenelelor, creat de regizorul Răzvan Ioan Dincă
(mâine, 8 decembrie, ora 19.00). Biletele se vând la Agenţia Teatru-
lui Liric (tel. 0351.442.471) şi costă 30 şi 50 de lei la prima reprezen-
taţie şi 20 şi 30 de lei la cea de-a doua.

Turneul naţional – care mai include spectacolul de teatru-dans
„Maria de Buenos Aires”, operetele „Liliacul”, „Contesa Maritza” şi
„Silvia”, concerte sau gale de operetă şi musical – este o premieră
pentru Teatrul Naţional de Operetă „Ion Dacian”. Evenimentul re-
prezintă un demers complex atât din punct de vedere tehnic, cât şi
organizatoric, majoritatea reprezentaţiilor fiind jucate, cu această
ocazie, pentru prima dată în afara spaţiului în care au fost montate.

Opţiunea prezentării de spectacole pe scenele din ţară vine şi ca
urmare a faptului că sediul teatrului bucureştean a intrat în repara-
ţii capitale. În aceeaşi măsură, turneul naţional „vine să suplinească
o lipsă existentă în oferta culturală locală în ceea ce priveşte specta-
colele muzicale şi răspunde unei nevoi pregnante în acest domeniu,
la nivel naţional”, explică reprezentanţii instituţiei.

Parisul boem al cabaretului şi
cafenelelor îşi descoperă tainele,
respirând şi iubind alături de micii
săi vagabonzi, de artiştii şi de fru-
moasele sale curtezane. Producţia
Teatrului de Operetă invită specta-
torii într-o cafenea de pe o stradă
pariziană, unde, sub lumina felina-
relor, la un pahar de şampanie,
aceştia vor asista la o serie de po-
veşti despre dragoste, despre artă,
despre seducţie şi frumos.

„Paris, Mon Amour” continuă
seria de spectacole-colaj a Teatrului
Naţional de Operetă „Ion Dacian”.
După „Broadway – Bucureşti”, o
călătorie incitantă pe continentul
american, trecând prin cele mai cu-
noscute musicaluri şi având la bază
unele dintre cele mai frumoase şan-
sonete franţuzeşti, care redau prin
muzică atmosfera mereu surprinză-
toare a boemei pariziene.

Şansonetele răsună pe străzi şi
în pieţe, pe scene şi în spatele lor;
dragostea stă ascunsă sub felinare
şi în pahare de absint, iar patima lu-
ceşte în ochi şi în foşnetul conti-
nuu al fustelor şi al mătăsurilor. În

 mon amour”
Regia – Răzvan Ioan Dincă.

Dirijor şi orchestraţie –
Lucian Vlădescu. Coregrafia
– Florin Fieroiu. Costume –
Oana Botez. Decor şi video-
proiecţie – Sabina Spatariu.
Maestru de cor – Gabriel
Popescu.

În distribuţie: Raluca
Ciocă, Loredana Căvăşdan,
Gladiola Niţulescu-Lamatic,
Alexandra Crăescu, Alexandra
Savu, Silvia Şohterus, Daniela
Vlădescu, Dorina Velicu, Florin
Budnaru, Daniel Madia, Daniel
Eufrosin, Ernest Fazekas,
Cătălin Petrescu, Adrian Nour,
Eduard Adam. Ansamblul de
balet. Grup coral. Orchestra
Teatrului Naţional de Operetă
„Ion Dacian”.

noaptea pariziană cuplurile măr-
şăluiesc braţ la braţ, înfruntând
destinul şi tentaţiile, iubind sin-
cer sau doar de dragul de-a iubi,
oferindu-se plăcerii şi oraşului
căruia îi aparţin. Acest specta-
col este povestea Parisului, unde
personaje, locuri şi simţuri se
contopesc ca într-o lume halu-
cinogenă în care te scufunzi, te
adânceşti şi te trezeşti ca dintr-
un vis, păstrând în minte doar
frânturi de oameni şi poveşti.

„Spectacolul prezintă un Pa-
ris normal, cel de toate zilele,
un Paris al artiştilor necunos-
cuţi, unul al îndrăgostiţilor de
pretutindeni sau al unei boeme
accesibile. Am vrut să aduc pe
scenă un Paris cu parfum de
epocă, cel pe care îl vedem în
fotografiile sepia, un amestec de
superfluu cu profund, de gro-
tesc cu apetisant, de fermecător şi
inaccesibil uneori, un oraş al dame-
lor uşoare, al mahalalei cu ştaif şi al
amestecului dintre real şi turistic...
Cât despre personaje, ele sunt con-
struite în funcţie de situaţia pe care

muzica, frazarea muzicală şi uneori
versurile o presupun. Sunt adăuga-
te frânturi de viaţă şi sunt aduşi în
faţa spectatorilor reprezentanţi ai
unor tagme, ai unor zone şi ai unor
mentalităţi”, spune regizorul Răz-
van Ioan Dincă.

„Paris,

„Romeo
şi Julieta”

Regia – KERO (Kérenyi Miklós
Gábor). Traducerea – Ernest

Fazekas. Dirijor –  Balázs Staur-
óczky. Maeştri de cor – László

Kéringer, Gabriel Popescu.
Coregrafia – Eva Duda. Decor –

Bela Gotz. Costumele – Rita
Velich.

În distribuţie: Romeo –
George Papagheorghe (Jorge);

Julieta – Alexandra Crăescu; Lady
Capulet – Georgiana Mototolea;
Lady Montague – Neli Niculae;

Capulet – Orest Pîslariu-Ranghi-
lof; Mercutio – Filip Ristovski;

Benvolio – George Călin; Tybalt –
Ernest Fazekas; Doica – Mioara

Manea-Arvunescu; Părintele
Lorenzo – Niculae Lupu; Paris –

Florin Budnaru; Prinţul din Verona
– Daniel Iordăchioae. Baletul,

corul şi orchestra Teatrului
Naţional de Operetă „Ion Dacian”.

să de William Shakespeare, „Romeo et Juliet-
te: de la Haine a l’Amour” (titlul francez) nu
se abate de la intriga originală, însă o poziţio-
nează şi o traduce în zilele noastre. Romeo şi
Julieta sunt doi tineri care trăiesc într-o dramă

universal va-
labilă,  trans-
misă publicu-
lui prin ritmuri
de pop-rock,

cu versuri accesibile şi recognos-
cibile în limbajul tinerilor de as-
tăzi.

Gérard Presgurvic rescrie ver-
surile lui Shakespeare şi introdu-
ce pop-ul şi rock-ul într-o adaptare modernă a
celebrei piese de teatru. Tot el spune despre „Ro-
meo şi Julieta”: „Este cea mai romantică şi tra-
gică piesă din istoria literaturii. Este greu să gă-
seşti un subiect mai bun pentru un musical bun.

Are toate ingredientele necesare: ură, dragoste,
neînţelegere, destin, moarte, nuntă, libertate. Din-
colo de toate acestea, am încercat să folosesc
această poveste pentru a descoperi sentimente
noi, dar universal valabile, în mine şi în ceilalţi.”

Producţia acestui spectacol reprezintă a doua
colaborare cu Teatrul de Operetă din Budapes-
ta (după „Văduva Veselă”), fiind parte a pro-
gramului „Opereta deschisă”, ce presupune par-
teneriate pe termen lung cu instituţii din străi-

nătate, schimburi de experienţă şi rezidenţe cul-
turale. „Romeo şi Julieta” a fost desemnat
spectacolul anului 2009 în cadrul Galei Premii-
lor Anuale ale Revistei Actualitatea Muzicală,
ediţia a XX-a.
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Armata egipteanã a început sã
se desfãºoare, de ieri, în faþa pala-
tului prezidenþial din Cairo. Tancuri
ºi blindate uºoare au luat poziþie în
apropiere de intrarea în complexul
prezidenþial, pe bulevardul larg,
prelungit în cartierul Heliopolis,
unde sute de partizani ai preºedin-
telui au fost prezenþi dis de dimi-
neaþã. În noaptea de miercuri spre
joi, cinci manifestanþi au fost uciºi

în confruntãrile între opozanþii ºi
partizanii ºefului statului, potrivit
agenþiei Mena. Ministrul Sãnãtãþii
a menþionat cã aproximativ 450 de
persoane au fost rãnite. Fraþii Mu-
sulmani au recunoscut decesele,
indicând însã cã aceºtia erau din-
tre susþinãtorii lor. Nu mai puþin
de 50 de persoane au fost aresta-
te, potrivit Ministerului de Interne.
Starea de tensiune din centrul ca-

pitalei Egiptului îngrijoreazã întrea-
ga regiune. Opozanþii preºedinte-
lui Morsi au fost blocaþi de forþele
de ordine în apropierea palatului
prezidenþial. Folosirea bastoanelor
de cauciuc, a coktailurilor Molo-
tov, a pietrelor azvârlite, s-a pre-
lungit pe tot parcursul nopþii, cu
scurte perioade de acalmie, în ju-
rul palatului prezidenþial din Helio-
polis auzindu-se focuri de armã.
S-au ridicat ºi baricade, cu inscrip-
þii „Revoluþia Nilului”, care a pus
capãt regimului Hosni Mubarak.
Opoziþia îl acuzã pe Mohamed
Morsi cã s-a angajat pe calea unui
regim dictatorial, prin decretul din
22 noiembrie a.c., prin care îºi aro-
gã puteri excepþionale, punând de-
ciziile sale, precum ºi comisia de
redactarea a viitoarei Constituþii, în
afara oricãrui recurs în justiþie.
Opoziþia protesteazã, de asemenea,
împotriva prevederilor legii funda-
mentale, adoptatã de o comisie for-
matã din islamiºti, care subminea-
zã libertãþile fundamentale ºi des-
chide calea pentru punerea în apli-
care strictã a legii islamice. Morsi

a afirmat deja cã puterile sale ex-
tinse sunt „temporare” ºi menite a
accelera o tranziþie tumultuoasã. La
apelul Fraþilor Musulmani, mii de
oameni s-au adunat sã apere pala-
tul, demantelând corturile micilor
grupuri anti-Morsi. Proteste au
avut loc ºi în provincie, unde ad-
versarii Fraþilor Musulmani au in-
cendiat sedii, cum s-a întâmplat la
Islailia ºi Suez. Un al patrulea con-
silier al preºedintelui, Mohammed
Esmat Seif Eddawla, ºi-a anunþat
demisia, în semn de protest. Un
grup de lideri ai opoziþiei s-au în-
tâlnit pentru a dezbate propunerile
vicepreºedintelui, dar coordonato-
rul lor, Mohamed El Baradei (pre-
miul Nobel pentru Pace în 2005),
a spus cã nu se poate discuta de-
cât dupã abrogarea decretului din
22 noiembrie. „Suntem predispuºi
la dialog dacã decretul constituþio-
nal este anulat (...) ºi dacã refe-
rendumul asupra Constituþiei este
amânat” a anunþat Mohamed El
Baradei, care îl acuzã pe Morsi ºi
guvernul acestuia de a fi „pe de-
plin responsabil pentru violenþe”.

Egipt: Mai mulþi morþi în confruntãrile dintreEgipt: Mai mulþi morþi în confruntãrile dintreEgipt: Mai mulþi morþi în confruntãrile dintreEgipt: Mai mulþi morþi în confruntãrile dintreEgipt: Mai mulþi morþi în confruntãrile dintre
partizanii ºi adversarii lui Mohamed Morsipartizanii ºi adversarii lui Mohamed Morsipartizanii ºi adversarii lui Mohamed Morsipartizanii ºi adversarii lui Mohamed Morsipartizanii ºi adversarii lui Mohamed Morsi

Cele 17 state din zona euro au
intrat oficial în recesiune în al
treilea trimestru al acestui an,
pentru a doua oarã în ultimii trei
ani, conform celei de-a doua es-
timãri publicate ieri de Oficiul de
statisticã al UE (Eurostat). Pro-
dusul Intern Brut (PIB) al zonei
euro a înregistrat o scãdere de
0,1% în trimestrul al treilea al
acestui an comparativ cu perioa-
da similarã a anului trecut, dupã
o scãdere de 0,2% în trimestrul
al doilea. Definiþia tehnicã a re-
cesiunii este douã trimestre con-
secutive de contracþie a PIB-ului.
Datele aratã diferenþe semnifica-

Zona euro a intrat oficial
în recesiune în trimestrul

al treilea
Armata sirianã a încãrcat cu gaz

sarin bombe destinate sã fie lansate
din avion, a afirmat miercuri postul
american de televiziune NBC, citând
„oficiali americani” sub protecþia ano-
nimatului. Aceastã informaþie, dacã
se va dovedi adevãratã, marcheazã o
nouã etapã în lupta disperatã dusã de
regimul lui Bashar al-Assad. În acest
stadiu, „bidoane” încãrcate cu pre-
cursori ai acestei neurotoxine morta-
le nu au fost fixate pe aripile avioane-
lor ºi preºedintele sirian nu a dat ordi-
nul de a le utiliza, adaugã NBC. Con-
form CNN, serviciile de informaþii
israeliene, turce, libaneze ºi iordanie-
ne sunt în prezent în legãturã strânsã

Assad trebuie adus în faþa
justiþiei dacã a recurs

la arme chimice
tive între statele zonei euro: Ger-
mania ºi Franþa au înregistrat o
creºtere economicã de 0,2% în
trimestrul trei din 2012 compa-
rativ cu precedentele trei luni, în
timp ce Portugalia (minus 0,8%),
Spania (minus 0,3%) ºi Italia
(minus 0,2%) rãmân în recesiu-
ne. Datele privind evoluþia econo-
miei Greciei în trimestrul trei din
2012 comparativ cu precedentele
trei luni nu sunt disponibile. În
schimb, Uniunea Europeanã a evi-
tat recesiunea graþie unei creºteri
modeste, de 0,1%, în trimestrul
al treilea, dupã o scãdere de 0,2%
în trimestrul al doilea.

cu omologii americani pentru a defini
acþiuni viitoare. Luni, un oficial ame-
rican a declarat pentru AFP, sub pro-
tecþia anonimatului, cã „mai multe
indicii” sugereazã cã regimul sirian a
început sã adune precursori chimici
necesari unei utilizãri militare a gazu-
lui sarin. Secretarul general al ONU,
Ban Ki-moon, a apreciat, ieri, la Bag-
dad, cã „oricine utilizeazã arme chi-
mice va trebui adus în faþa justiþiei”.
„Mi-am exprimat îngrijorarea faþã de
Guvernul sirian ºi i-am trimis o scri-
soare preºedintelui Assad în urmã cu
douã zile”, pentru a-l avertiza în pri-
vinþa utilizãrii acestor arme, a adãu-
gat secretarul general ONU.

Taifunul care a devastat sudul Filipinelor poate
deveni unul dintre cele mai grave de pe arhipe-
lag din ultimii ani, autoritãþile anunþând ieri apro-
ximativ 500 de morþi ºi 400 de dispãruþi, în timp
ce 200.000 de persoane au rãmas fãrã locuin-
þe. Bopha, însoþit de rafale de vânt care depã-
ºesc 200 de kilometri pe orã, a traversat în noap-
tea de luni spre marþi insula meridionalã Minda-
nao, inunând o fâºie de teren de 700 de kilo-
metri lãþime. Ieri, echipajele de salvare au recu-
perat cel puþin 475 de cadavre: 258 pe coasta
de est ºi 191 în apropiere de localitãþile New
Bataan ºi Monkayo, o regiune expusã alunecã-
rilor de teren din cauza micilor mine de aur clan-
destine din munþi, a anunþat generalul care se
ocupã de coordonarea echipajelor de salvare,
Ariel Bernardo. Biroul pentru Securitate Civilã
de la Manila a precizat cã 17 persoane au mai
murit la Mindanao ºi nouã pe alte insule. Priori-
tatea Guvernului, ieri, era de a cãuta cele 377
de persoane date dispãrute ºi de a construi adã-
posturi temporare pentru cei 179.000 de locui-
tori lipsiþi de acoperiº, a anunþat ºeful securitã-
þii civile, Benito Ramos. „Nu va fi limitã de timp.

Va lua timpul de care va fi nevoie”, a declarat el
pentru jurnaliºti, care l-au întrebat cât timp vor
dura cãutãrile. Unii supravieþuitori cãutau ieri
dimineaþã sub dãrâmãturile caselor lor pentru a
încerca sã recupereze ce se mai putea gãsi. Al-
þii îi cãutau pe apropiaþii dispãruþi examinând
corpurile neînsufleþite acoperite de noroi ºi ali-
niate pe prelate. „Într-o sãptãmânã, sunt sigur
cã mirosul morþii va forþa supravieþuitorii
sã fugã din oraº”, spune dezolat Francis-
co Macalipay, un militar participant la ope-
raþiunile de salvare. Sacii mortuari lipsesc
cu desãvârºire. Astfel, din cauza umidi-
tãþii ºi descompunerii cadavrelor, autori-
tãþile, împiedicate mai ales de drumuri im-
practicabile ºi poduri prãbuºite, se tem
de apariþia unor epidemii. Guvernul a ce-
rut ajutor Organizaþiei Internaþionale pentru
Migraþie (OIM), cu sediul în Elveþia, pen-
tru construirea unor adãposturi provizo-
rii destinate supravieþuitorilor, a anunþat
ministrul pentru Asistenþã Socialã ºi Dez-
voltare, Corazon Soliman. Preºedinþia fi-
lipinezã a trimis nave încãrcate cu hranã

ºi echipamente de urgenþã pentru cele 150.000
de persoane de pe coasta de est a insulei Min-
danao, unde trei oraºe au rãmas izolate de restul
lumii. Majoritatea victimelor taifunului care a
afectat Mindanao sunt imigranþi foarte sãraci,
atraºi de oraºe ca New Bataan ºi Monkayo, si-
tuate în zonele montane, pentru a lucra în mici-
le mine de aur, lipsite de securitate.

Taifunul Bopha a provocat aproape 500 de morþi ºi sute de dispãruþi

11 morþi în Africa de Sud,
în urma prãbuºirii unui
avion militar

Unsprezece persoane, între
care s-ar putea afla ºi membrii
echipei medicale a fostului
preºedinte Nelson Mandela, au
murit miercuri seara în regiunea
muntoasã Drakensberg (est), în
urma prãbuºirii unui avion de tip
Dakota aparþinând forþelor
aeriene sud-africane, scria presa
ieri. Potrivit agenþiei radio EWT,
echipa medicalã a lui Nelson
Mandela efectua o vizitã de
rutinã primului preºedinte de
culoare al Africii de Sud, în
vârstã de 94 de ani. Un purtãtor
de cuvânt al armatei, contactat
telefonic, nu a putut confirma
aceastã informaþie imediat.
Avionul, care a decolat de la
Pretoria, era aºteptat la Mthatha,
un mic aeroport în provincia Cap
East, cel mai apropiat de satul
Qunu, în care locuieºte Nelson
Mandela dupã ce s-a retras din
viaþa politicã. „Am fost informat
cã epava a fost gãsitã”, a decla-
rat purtãtorul de cuvânt Xolani
Mabanga, „dar voi furniza detalii
ulterior, dupã ce voi primi
informaþii de la echipa trimisã pe
teren”, a adãugat el.

Coreea de Nord a cheltuit
31,7 milioane dolari
pe statui ºi portrete

Coreea de Nord a alocat în
2012 suma de 41,5 milioane de
dolari americani (31,7 milioane
de euro) cultului dinastiei Kim,
care conduce autoritarist þara de
la sfârºitul anilor ’40, relevã un
raport al Guvernului sud-
coreean publicat ieri. Portrete
uriaºe ale fondatorului Republi-
cii Populare Democratice
Coreea (RPDC), Kim Il-sung
(mort în 1994), ºi fiului sãu Kim
Jong-il (mort în 2011) au fost
amplasate în aproximativ 400 de
locuri, cu cheltuieli totale în
valoare de aproximativ 32
milioane de dolari, a anunþat
Ministerul Reunificãrii. Ridica-
rea de noi statui dedicate
memoriei celor doi lideri ai
regimului stalinist a costat
suplimentar aproximativ 9,5
milioane de dolari.

ªomajul din Grecia atinge
un nou nivel record

Rata ºomajului din Grecia a
crescut în septembrie la un nou
nivel record, de 26%, de la 25,3%
în luna august, a anunþat, ieri,
agenþia de statisticã de la Atena.
Declinul economiei elene, în al
cincilea an de recesiune, a afectat
piaþa muncii ºi a împins ºomajul
la mai mult de douã ori media
zonei euro. În uniunea monetarã,
rata ºomajului s-a situat în
septembrie la 11,6%, informeazã
cotidianul elen „Kathimerini”. În
rândul tinerilor, persoane de 15-
24 de ani, ºomajul a fost de 56,4%
în septembrie, comparativ cu
47,6% în aceeaºi perioadã a
anului anterior. Aproximativ 1,3
milioane de persoane nu aveau
loc de muncã în Grecia la
sfârºitul lunii septembrie, cu 38%
mai mult faþã de septembrie anul
anterior. Raportat la august,
numãrul ºomerilor a urcat cu
aproape 3%. Numãrul persoane-
lor angajate s-a situat la 3,7
milioane în septembrie, în declin
cu 8,1% comparativ cu aceeaºi
lunã din 2011 ºi cu 0,6% faþã
de august.
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ANUNÞ LICITAÞIE PUBLICÃ PRIVIND VÂNZA-
REA DE BUNURI IMOBILE Biroul Valorificare
Bunuri. În temeiul art. 22, alin. (1) din Hotã-
rârea Guvernului nr. 731/2007 privind apro-
barea Normelor Metodologice de aplicare a
Ordonanþei Guvernului nr.14/2007 pentru re-
glementarea modului ºi condiþiilor de valo-
rificare a bunurilor intrate, potrivit legii, în
proprietatea privatã a statului, republicatã,
Direcþia Generalã a Finanþelor Publice a Ju-
deþului Dolj organizeazã licitaþie publicã în
data de 18.12.2012, orele 10:00, la sediul in-
stituþiei din Craiova, str. “Mitropolit Firmi-
lian” nr. 2 – Biroul Valorificare Bunuri (str.
“Mihail Kogalniceanu” nr. 10), a urmãtoru-
lui bun: - Proprietate Imobiliarã situatã in
Filiaºi, sat Fratoºtiþa, jud. Dolj, compusã din
Clãdire (construcþie de cãrãmidã); teren in-
travilan ºi anexe gospodareºti în suprafaþã
totalã de 8800 mp la pretul de 20.160 lei. La
licitaþie pot participa atât persoane fizice,
cât ºi persoane juridice, îndeplinând urmã-
toarele condiþii: - înscrierea la licitaþie se
face pe bazã de cerere, care se depune pânã
la data de 17.12.2012 orele 13:00 la sediul
D.G.F.P. Dolj – Biroul Valorificare Bunuri, îm-
preunã cu: - plata garanþiei de participare la
licitaþie, reprezentând 10% din valoarea de
pornire a licitaþiei; - împuternicirea persoa-
nei care il reprezintã pe ofertant; - pentru per-
soane juridice de naþionalitate românã, co-
pie de pe certificatul unic de înregistrare eli-
berat de Oficiul Registrului Comerþului; - pen-
tru persoanele juridice strãine, actul de în-
matriculare tradus în limba românã ºi legali-
zat; - pentru persoane fizice române, copie
de pe actul de identitate; - pentru persoane
fizice strãine, copie de pe paºaport sau car-
te de identitate, dupã caz; -  dovada emisã
de creditorii fiscali (buget consolidat, buget
local) cã nu are obligaþii fiscale restante. Pen-
tru informaþii suplimentare, vã puteþi adresa
la sediul nostru din Craiova, str. “Mihail Ko-
gãlniceanu” nr.10, Biroul Valorificare Bunuri,
la nr. de  telefon: 0251/402259, 0251/533827.
SC AZOMAR SRL declar pierdut cod fiscal
19188119 în scopuri TVA. Se declarã nul.
La 31.10.2012 prin sentinþa nr. 1461/2012, în
dosarul nr. 13877/63/2012 Tribunalul Dolj a
dispus deschiderea procedurii simplificate
de insolvenþã împotriva SC SASA TRADING
SRL, CUI: 16566228, cu sediul în Craiova, stra-
da “Voinicului” nr. 11, C.I. Insolvenþã Martin
Liliana fiind desemnatã lichidator judiciar au
fost stabilite urmãtoarele termene: depune-
rea creanþelor 12.12.2012; - întocmirea, afi-
ºarea ºi comunicarea tabelului preliminar:
23.01.2013; - depunerea contestaþiilor, solu-
þionarea acestora ºi afiºarea tabelului defini-
tive consolidat: 6.02.2013.

CERERI SERVICIU
Doamnã serioasã caut de lu-
cru ca menajerã. Telefon:
0758/152.881.

OFERTE SERVICIU
Caut menajerã serioasã. Te-
lefon: 0762/382.318.
ANGAJEZ vânzãtoare stand
Sucpi. Telefon: 0764/444.900.
Atelier de creaþie ºi croitorie
la comandã angajeazã mo-
delieri cu experienþã. Telefon:
0760/652.522.

MEDITAÞII
Meditez limba românã, orice
nivel. Telefon: 0754/031.894.
Meditez matematicã orice ni-
vel. Telefon:  0726/522.670.
OFER meditaþii, la limba ara-
bã ºi englezã. Telefon: 0723/
905.666.

PRESTÃRI SERVICII
Societate ofer servicii în dome-
niul sãnãtãþii ºi securitãþii în
muncã. Telefon. 0763/780.444.
TRADUCERI Autorizate, 32
limbi, str. Olteþ, Nr. 18, viz-a-
viz Bancpost, în incita Agen-
þiei de Turism Eximtur. Tele-
fon: 0723/905.666.
 Servicii de vidanjare. Telefon:
0748/210.827; 0765/257.983.
Filmez ºi fotografiez la preþuri
avantajoase + albumuri foto.
Telefon: 0766/359.513.
Societate de contabilitate
presteazã servicii de calitate
la preþ avantajos. Telefon:
0766/379.545.
Amenajãri interioare. Telefon:
0748/039.997.
Transport utilitarã 14 m cubi
mãrfuri diverse, mobilã, tarif
0,90 lei/km. Telefon: 0761/
906.706.
Angajãm maºinist marochinã-
rie. Telefon: 0722/943.220;
0771/215.774.
Frumuseþe ºi relaxare la salo-
nul de întreþinere corporalã
M.B.S. din spatele Primãriei, str.
„Romul”, bl. B1, ap. 2 (intrarea
prin spate). Programãri la: 0766/
642.441; 0735/621.293.
Repar frigidere ºi lãzi frigorifi-
ce la domiciliul clientului. Te-
lefon: 0740/895.691.
Þin evidenþã contabilã. Telefon:
0722/943.220; 0771/215.774.

VÂNZÃRI
GARSONIERE

Vând urgent locuinþã Craiova,
preþ 30.000 euro, preþ nego-
ciabil. Telefon: 0771/579.669.
Vând garsonierã conf. 1. Te-
lefon: 0756/755.419.
Particular, vând garsonierã în
Bucureºti, parter stradal, cu
îmbunãtãþiri, în scectorul 6. Te-
lefon: 0752/641.487.
Proprietar, vând garsonierã
conf. II, îmbunãtãþitã, preþ nego-
ciabil. Telefon: 0770/556.335;
0743/120.446.

Particular, vând (închiriez) gar-
sonierã (2 camere) confort 2
cu geam termopan, parchet,
izolaþie interior, preþ negocia-
bil, 60.000 lei. Telefon: 0743/
120.446; 0770/556.335.
Vând sau schimb garsonierã
cu apartament. Telefon: 0760/
548.459.
Vând garsonierã mobilatã,
etaj I, utilatã, zona Liceului de
Chimie, preþ convenabil. Te-
lefon: 0766/656.844.
Vând camerã cãmin zona li-
ceului Chimie. Telefon: 0767/
271.705; 0745/574.371.
Vând garsonierã 32 mp, Vitan –
Bucureºti, 34.500 euro. Telefon:
0741/560.393; 0742/527.849.
Vând garsonierã. Telefon:
0786/141.944; 0251/547.564.

APARTAMENTE
2 CAMERE

Vând apartament 2 camere
decomandat Rovine. Telefon:
0741/252.102, dupã ora 17.00.
Vând casã + 365 mp teren pre-
tabil amenajare comercialã
Piaþa Chiriac. Telefon: 0722/
226.413.
Vând apartament 2 camere
decomandate, liber, parchet
lemn, Valea Roºie, vis-a –vis
de Spitalul Militar. Telefon:
0745/456.302.
Vând apartament în Craioviþa
Nouã, superîmbunãtãþit, cen-
tralã termicã, etaj 1/4 preþ
42.000 euro, negociabil. Te-
lefon: 0744/271.225.
Vând sau schimb 2 decoman-
date Brazdã P-uri, an construc-
þie 1980, îmbunãtãþiri, cu 3 ca-
mere. Telefon: 0724/218.190.
Particular, vând apartament 2
camere decomandate, îmbu-
nãtãþiri, P/7, Sara, 1 Mai, stra-
dal. Telefon: 0747/110.887;
0748/195.954.
Vând apartament 2 camere,
Valea Roºie. Telefon: 0753/
534.617.
Vând apartament sau schimb
cu casã. Telefon: 0723/692.884.
Vând apartament 2 camere
decomandat, zonã centralã.
Telefon: 0744/319.448.
3 - 4 CAMERE

Vând (schimb) apartament 3
camere, George Enescu,
parter, cu 2 camere + diferen-
þã imobil, ultra-îmbunãtãþit,
este pretabil firmã. Telefon:
0725/533.042; 0771/510.726.
Vând sau schimb 3 camere
Calea Bucureºti cu 2, comfort
I, etaj inferior, plus diferenþa.
Telefon: 0762/047.095.
Vând apartament 4 camere
(102 mp) situat în zona primã-
riei Târgu Ocna, superbã sta-
þiune de munte, la 17 km de
Slãnic Moldova. Telefon:
0744/647.245; 0728/839.246.
Vând apartament 3 camere, etaj
1 /4, strada Mihail Strajan – Dez-
robirii, 57.000 euro, negociabil.
Telefon: 0722/376.759.

Anunþul tãu! Anunþul tãu!
D.G.F.P. Dolj - Administraþia Finanþelor Pu-
blice Bãileºti scoate la licitaþie publicã ur-
mãtoarele bunuri mobile aparþinând urmã-
torilor debitori: SC Divertiscom SRL din
Bãileºti, str. “Amza Pellea” nr. 59, cod fis-
cal 2333486 în data de 17.12.2012, ora
12.00, urmãtoarele bunuri: 1) Autoutilitarã
marca Volkswagen, tip LT 45-3700 lei; 2)
ªopron - 2890 lei. SC France Agri SRL din
Urzicuþa, cod fiscal 24414778, în data de
18.12.2012, ora 12.00, urmãtoarele bunuri:
1) Tractor marca Case, tip 1225 – 19000
lei. Csepregi Zoltan din Bãileºti, str. “Re-
voluþiei” nr. 2, în data de 19.12.2012, ora
12.00 urmãtoarele bunuri: 1) Maºinã de
grosime cu abric - 1082 lei; 2) Banzic pen-
tru tâmplãrie - 1366 lei. Mihai Ion din Bãi-
leºti, str. “Dimitrie Bolintineanu” nr. 85, în
data de 20.12.2012, ora 12.00, urmãtoarele
bunuri: 1) Autoutilitarã Dacia 1305 Drop –
Side (DJ 68 PAU) - 1000 lei. Mihai Sevas-
tian din Bãileºti, str. H.C.C., nr. 106, în data
de 21.12.2012, ora 12.00, urmãtoarele bu-
nuri: 1) Autoturism marca Audi A8 (DJ 59
SEV) - 9640 lei. Preþurile nu includ TVA. In-
vitãm pe cei care pretind vreun drept asu-
pra bunurilor, sã înºtiinþeze despre aceas-
ta organul de executare înainte de data sta-
bilitã pentru vânzare. Licitaþiile se vor þine
la sediul A.F.P.M. Bãileºti din str. “Victoriei”
nr. 42  la ora 12.00,  iar vânzarea se va face
conform OG nr. 92/2003, republicatã, cu
modificãrile ºi completãrile ulterioare, nu-
mai cãtre cei care nu au obligaþii fiscale
restante. Pentru participarea la licitaþie
ofertanþii depun, cu cel puþin o zi înainte
de data licitaþiei, respectiv: 14.12.2012,
17.12.2012, 18.12.2012, 19.12.2012 ºi
20.12.2012 urmãtoarele documente: a)
oferta de cumpãrare; b) dovada plãþii ta-
xei de participare sau o scrisoare de ga-
ranþie bancarã, reprezentând 10% din pre-
þul de pornire a licitaþie, in contul RO3-
7TREZ2925067XXX000742, cod fiscal
4554416, deschis la Trezoreria Bãileºti c)
împuternicirea persoanei care îl reprezin-
tã pe ofertant; d) pentru persoanele juri-
dice de naþionalitate românã, copie de pe
certificatul unic de înregistrare eliberat de
oficiul registrul comertului; e) pentru per-
soanele juridice strãine, copie de pe ac-
tul de înmatriculare în limba românã; f)
pentru persoanele fizice române, copie
de pe actul de identificare; g) pentru per-
soanele fizice strãine, copie de pe paºa-
port; h) dovada, emisã de creditorii fis-
cali, cã nu are obligaþii fiscale restante.
Relaþii suplimentare la telefon: 0251/
312.169 sau la sediul AFPM Bãileºti, str.
“Victoriei” nr. 42.
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Vând casã 4 camere  cu beci,
anexe gospodãreºti + locul
casei în oraº Novaci – Gorj,
str. Dumbrava nr. 1, preþ
100.000 negociabil. Telefon:
0253/466.520; 0751/400.571 ºi
0721/502.557.
Vând casã bunã cu anexe, te-
ren intravilan ºi extravilan în co-
muna Bulzeºti, sat Stoiceºti.
Telefon: 0244/312.070; 0722/
963.871.
Vând casã demolabilã + te-
ren 379 mp, zonã bunã. Tele-
fon: 0251/531.238; 0351/
457.919, seara.
Vând casã Craiova 3 came-
re, liberã, toate utilitãþile, teren
400 mp, 2 ieºiri, vad comer-
cial. Telefon: 0764/735.304.
Vând casã ºi teren intravilan
în comuna Mischii, sat Cãli-
neºti. Telefon: 0256/225.144;
0720/307.774.
Vând casã, cartierul Roma-
neºti. Telefon: 0740/794.854.
Vând casã ºi curte Braniºte
comuna Podari. Telefon:
0745/350.029.

publicitatepublicitatepublicitatepublicitatepublicitate

Vând apartament 3 camere,
Craiova. Telefon: 0757/322.534.
Vând apartament 3 camere
decomandate, etaj I, lângã
stadionul Tineretului, 65.000
euro. Telefon: 0733/946.776;
0351/809.320.
Vând apartament 3 camere
70 mp Calea Bucureºti, etaj
2/4. Telefon: 0762/047.095.
Particular, vând apartament 3
camere, 4/4, Rotonda, gre-
sie, faianþã, AC, termopane,
centralã proprie, preþ nego-
ciabil. Telefon: 0758/063.773.
Vând apartament 3 camere Cra-
iova. Telefon: 0757/322.534.
Vând apartament 3 camere se-
midecomandate, 2 wc, 70 mp,
etaj 2/4, Calea Bucureºti, an fa-
bricaþie 1980, 55 mii euro, ne-
gociabil. Telefon: 0762/047.095.
Vând apartament 3 camere.
Telefon: 0726/129.379.
Vând apartament zona Sucpi
3 camere decomandate, 77
mp, 50.000 euro, negociabil.
Telefon: 0764/658.600.

Particular, vând apartament 3
camere decomandate, ter-
mopan, uºã metalicã, centra-
lã, izolaþie termicã, Craioviþa
Nouã. Telefon: 0752/641.487.
Vând apartament 4 camere,
Mercur. Tel: 0724/804.875.

CASE
Vând casã în Goicea Micã,
stare bunã (5 camere, baie
cu boiler electric, curte mare
ºi grãdinã) – 1.300 mp (su-
prafaþã construitã: 600 mp).
Preþ: 35.000 lei, negociabil.
Telefon: 0760/295.905.
Vând sau închiriez casã bo-
iereascã pretabil firmã sau la-
borator analize zonã centra-
lã. Telefon: 0760/654.164.
Vând casã, vie, teren arabil,
pãdure salcâm, etc. Telefon:
0784/736.350.
Vând casã + teren 650 mp str.
Fragelor  Aleea II. Telefon:
0751/168.297.
Vând casã neterminatã Craio-
va, Centura de Nord, teren 1560
mp. Telefon: 0720/863.286.

Vând casã ºi mobilã + teren
600 mp cartier Romaneºti,
strada Aleea Târgului nr. 26.
Telefon: 0251/428.437.
Vând casã P+M, beci ºi te-
ren cu gard beton Braniºte,
comuna Podari. Telefon:
0745/350.029.
Vând urgent! Casã 6 camere,
modernizatã, cu puþ american
ºi 4000 mp teren, vie, grãdi-
nã, pomi, în Livezi – Podari.
Telefon/fax: 0251/522.579.
Vând casã 2 camere str. Rã-
ºinari, dependinþe, gaz, apã,
canal, curte, 161 mp, preþ
45.000 euro, negociabil. Infor-
maþii la telefon: 0723/537.111.
Vând casã bãtrâneascã cu
teren intravilan 1000 mp la in-
trarea în Palilula, comuna Bu-
covãþ, cadastru, apã, asfalt,
12 euro/mp, posibilitate par-
celare în 2 loturi. Telefon:
0749/049.646.
Vând casã Caraula preþ
45.000 lei, negociabil. Telefon:
0746/260.588.

Vând casã Obîrºia Nouã – ju-
deþul Olt, 4 camere, curte 2100
mp, vie, fântânã. Telefon: 0727/
739.810; 0770/750.488.
Vând casã locuit, anexe gos-
podãreºti plus locul casei,
oraº Novaci, jud. Gorj, preþ
120.000 lei (RON), negocia-
bil. Telefon: 0253/466.520;
0721/502.557; 0751/400.571.
Vând casã Craiova 5 came-
re, baie, bucãtãrie, încãlzire
centralã sau schimb cu apar-
tament 3 sau 4 camere. Tele-
fon: 0746/498.818.
Vând casã + anexe gospodã-
reºti plus locul casei oraº No-
vaci – Gorj, str. „Dumbrava” nr.
1. Telefon: 0721/502.557;
0751/400.571; 0253/466.520.
Vând casã, comuna Leu. Te-
lefon: 0753/534.617.
Vând casã Negoieºti sau
schimb cu garsonierã sau
apartament ºi diferenþa de
bani. Telefon: 0762/738.112.

TERENURI
Vând trei hectare de teren
agricol în comuna Maglavit.
Telefon: 0721/995.405.
Vând terenuri de 1500 mp,
750 mp ºi 1900 mp în Vârvo-
ru de Sus, terenurile find la
stradã betonatã ºi având toa-
te facilitãþile, preþ convenabil.
Telefon: 0746/467.922; 0744/
220.492.
Vând intravilan 1174 mp, vis-
a-vis de târgul Leu, cadastru,
carte funciarã, douã deschi-
deri 17 m, reþele apã, electri-
citate. Telefon: 0724/572.434.
Particular, vând teren intravi-
lan 3 km lângã Craiova. Tele-
fon: 0748/531.025.
Particular, vând teren intra-
vilan 3000 mp comuna Re-
dea, judeþul Olt. Telefon:
0768/612.733.
Vând teren extravilan, preþ
12 euro/mp. Telefon 0743/
068.317.
Vând teren central 330 mp,
2 deschideri, strada „Sfinþii
Apostoli”. Telefon: 0746/
495.167.
Vând 2000 mp central Cra-
iova. Telefon: 0768/927.299;
0371/125.886.
Vând teren (2600 mp) pe
ºoseaua Craiova – ªimnicu
de Sus la 500 m de lacul Tan-
chiºtilor, preþ negociabil. Te-
lefon: 0351/170.504.
PARTICULAR, vând teren loc
de casã, cartier Bordei, par-
celat. Preþ; 40 E/mp. Telefon:
0722/960.100.
Vând teren intravilan 24.000
mp, ªimnicu de Sus, 7 euro/
mp, negociabil. Telefon: 0721/
530.150.
Particular, vând teren comu-
na Almãj, 4 E/mp. Telefon:
0761/137.571.
Vând teren construibil în Leu,
cadastru, curent electric, stra-
da principalã, 1153 mp. Tele-
fon: 0766/816.858.

Vând teren intravilan 6200 mp,
comuna Brãdeºti, toate facilitã-
þile, deschidere 57 mp, preþ ne-
gociabil. Telefon: 0749/230.636.
Vând teren, zona Ciupercã,
500 mp, 240 euro mp, nego-
ciabil. Telefon: 0723/523.575;
0741/309.648.
Vând proprietate Cârcea –
Viaduct, locaþie deosebitã.
Telefon: 0721/995.405.
Vând urgent teren 500 mp,
Lac Avioane. Telefon: 0770/
684.895; 0724/084.484; 0770/
947.221.
Vând 1500 mp în Bãile Go-
vora ”Belvedere”, toate utilitã-
þile instalate, împrejmuit, lân-
gã pãdure. Telefon: 0744/
563.640; 0351/402.056.
Vând pãmânt extravilan ºi in-
travilan în comuna Murgaþi. Te-
lefon: 0766/582.831.
Vând teren intravilan 1000 mp,
comuna Pieleºti, sat Câm-
peni, poziþie deosebitã, 5 E/
mp,  la 20 km de Craiova.
Telefon 0767/221.046.
Vând 0,35 ha pãdure stejar Ø
40, H = 15 m þi 0,38 ha livadã
meri pe rod în Satu Meien,
comuna Popeºti, judeþul Vâl-
cea. Telefon: 0766/304.708.
Vând teren Cârcea 1000 mp,
utilitãþi, zonã de case. Telefon:
0721/483.933.
Vând teren 1700 mp cartier
Popoveni, Craiova îngrãdit +
utilitãþi. Telefon: 0723/693.646.
Vând urgent 10 ha pãdure ste-
jar ºi salcâm în satul Cocoro-
va – Tulburea – Gorj. Telefon:
0757/082.201.
Vând douã terenuri a câte 500
mp în Calafat, construibile. Te-
lefon: 0762/671.255; 0761/
636.805.
Vând teren între case zona
Cernele, utilitãþi, 400 mp, ide-
al pentru casã 14.000 E. Te-
lefon: 0762/109.595.
Vând teren intravilan 4000 mp
la 11 km de Craiova cu o casã
bãtrâneascã, pomi, vie, fân-
tânã, cadastru fãcut. Telefon:
0727/884.205.
Vând teren intravilan 5000 mp
ºi teren intravilan 1200 mp. Te-
lefon: 0253/270.291; 0726/
110.945.
Vând teren 500 mp Lac Avioa-
ne. Telefon: 0770/684.895;
0724/084.484; 0770/947.221.
Vând urgent teren comuna Ma-
glavit, preþ negociabil. Telefon:
0758/937.083; 0749/806.690.
Particular, vând pãdure pe
malul Oltului dincolo de Slati-
na. Telefon: 0752/641.487.
Vând teren 250 mp, Fermie-
rului. Telefon: 0748/038.650.
Vând teren 1480 mp, des-
chdere 20 m în oraº. Telefon:
0731/989.215.
Vând teren 202 mp zona
„A”, toate utilitãþile, cadas-
tru, intabulare, deschidere
10,62m/19,30m. Telefon:
0722/709.347.
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Vând terenuri de 750 mp,
1500 mp ºi 1900 mp în Vâr-
voru de Sus, fiind la stradã
betonatã ºi cu toate facilitãþi-
le, preþ convenabil. Telefon:
0746/467.922; 0745/903.283.
Vând teren intravilan la intrare
în Preajba, 700 mp sau vari-
ante. Telefon: 0723/253.544.
Vând 2 ha de pãmânt arabil
în comuna Amãrãºtii de Jos,
Dolj. Telefon: 0351/422.201.
În atenþia agenþiilor imobiliare.
Vând teren intravilan Craiova
12.500 mp împrejmuit cu gard
beton plus 500 mp construc-
þii. Telefon: 0721/152.832.
Vând teren Cârcea, zona mâ-
nãstire, 950 mp, deschidere
18 m, utilitãþi, cadastru, 11.000
euro. Telefon: 0767/263.391.
Vând urgent 10 hectare pãdu-
re stejar ºi salcâm în satul Co-
corova – Tulburea – Gorj. Te-
lefon: 0757/082.201.
Vând 4000 mp teren intravi-
lan cu fântânã ªimnicu de
Sus, sat Floreºti, 120 mp con-
strucþie începutã, curent trifa-
zic ºi dependinþe. Telefon:
0721/159.868.
Vând teren intravilan, zona
ANL- Veterani – 410 mp. Te-
lefon: 0770/222.518.
Vând teren Popoveni str.
„Moldova”, curent, gaze, apã.
Telefon: 0723/693.646.
Vând 400 mp teren intravilan
în Livezi – Podari. Telefon:
0769/680.857.
Vând teren 300 mp lângã
Real, Calea Severinului. Te-
lefon: 0747/571.863.
Vând 565 mp teren ultracen-
tral, lângã Ambient. Telefon:
0734/840.729.
Vând 40 ha pãdure de sal-
câm exploatabilã integral, 25
km de Craiova. Telefon: 0724/
137.363.
Vând teren 800 mp (40/20)
vis-a-vis de Penitenciarul Cra-
iova. Telefon: 0761/418.574,
dupã ora 1500.
Vând pãdure Borãscu, Gorj.
Telefon: 0723/693.646.
Vând teren str. „Dobrogea”.
Telefon: 0761/347.028.
Vând teren intravilan comuna
Secui, 11 km de Craiova,
poziþie deosebitã, ºoseaua
naþionalã, preþ negociabil.
Telefon: 0251/412.361.
Vând teren 500 mp + casã Îm-
pãratul Traian. Telefon: 0251/
561.078; 0722/869.284.
Vând 400 mp, deschidere  13
ml, în oraº, toate utilitãþile, zonã
bunã. Telefon: 0731/989.215.
Vând 1 ha pãdure salcâm
gros pe teritoriul comunei
Dobreþu, judeþul Olt. Telefon:
0232/223.409; 0770/536.664.

SCHIMBURI
Schimb apartament 2 camere
decomandate, Valea Roºie,
etaj 3, cu similar Brazdã sau Cor-
niþoiu. Telefon: 0762/945.917.

Schimb (vând) apartament 2
camere decomandate, etaj 2/
4, cartier Crihala, Drobeta-Tur-
nu Severin cu similar în Cra-
iova. Telefon: 0769/272.226.
Schimb garsonierã Brazdã bl.
G7 cu apartament 2 camere
+ diferenþa. Telefon: 0729/
368.009.
Schimb apartament 2 came-
re decomandate zona Ciu-
percã cu garsonierã zona 1
Mai + diferenþa. Telefon: 0351/
459.222.
Proprietar, schimb apartament
2 camere ultracentral cu apar-
tament 3 camere central, etaj
1 sau 2. Telefon: 0770/
682.554.
Schimb apartament Craiova
cu Bucureºti. Telefon: 0723/
692.884.
Casã Craiova - 5 camere,
baie, bucãtãrie, încãlzire cen-
tralã, cu apartament 3 sau 4
camere. Telefon: 0746/
498.818.

AUTO
ROMÂNEªTI

Vând Tico, an fabricaþie 1998,
km. 52.500. Telefon: 0720/
010.629.
Vând Matiz roºu, nerulat, taxi,
an fabricaþie 2002, 111.000
km, preþ 39 milioane, nego-
ciabil, vizibil Rocadã bl. M3.
Telefon: 0761/663.659.
Vând Matiz gri, preþ 1150 euro.
Telefon: 0761/070.858.
Vând Matiz 2006, km 7000,
AC. Telefon: 0721/483.933.

STRÃINE
Vând Opel Tigra 1400 cc, fa-
bricaþie 1993, înmatriculat 1800
E, negociabil. Telefon: 0740/
316.002.
Vând Peugeot Partner 1,9 an
2001, înscris, necesitã repa-
raþii. Telefon: 0766/232.286;
0761/282.308.
Vând Dacia Supernova, an
2002, ITP 2014, 3.500 lei. Te-
lefon: 0745/541.174.
Vând Skoda Fabia 1.4, nume-
roase facilitãþi. Telefon: 0721/
014.232.
Vând auto Kia Sephia. Tele-
fon: 0786/405.217.
Urgent! Vând Mitsubishi Colt,
an fabricaþie 2006, înmatricu-
lat România, 93000 km, full
option, preþ 3950 euro, nego-
ciabil. Telefon: 0765/130.964;
0768/417.804.
Vând Hyundai Lantra 1.4, anul
1996, 70.000 km reali, Olan-
da, 1500 euro, negociabil.
Telefon: 0767/116.092.

UTILAJE
Vând SUP 29 de Piatra-
Neamþ, în stare de funcþiona-
re, 4000 RON. Telefon: 0761/
612.963.
Vând urgent tractor universal
U445, preþ convenabil. Tele-
fon: 0746/883.199.

DIVERSE
Ozonator: purificã aerul, apã
terapeuticã, mâncare ecolo-
gicã, bãi terapeutice, steriliza-
tor rufe, tacâmuri, frigider. Te-
lefon: 0724/512.304.
Vând porci vietnamezi, circa
100 kg/buc pentru sacrificare:
Telefon: 0764/893.164; 0755/
953.397; 0724/706.657.
Vând 2 porci 200 kg. Telefon:
0251/432.874.
Vând lemne pentru foc. Tele-
fon: 0251/531.246.
Vând pãsãri de curte: curcani,
gâºte, gãini ouãtoare. Tele-
fon: 0251/285.145; 0762/
278.639.
Vând mobilã (diverse), covor
persan 2/3 ºi lãzi de lemn cu-
rate, preþ negociabil. Telefon:
0251/428.437.
Vând centralã electricã. Preþ
negociabil. Telefon: 0743/
462.582.
Vând centralã Vailand 26 kw,
membranã, apã caldã, defec-
tã. Telefon: 0721/483.933.

Vând set 16 piese de gãtit
etajat  economic, rapid, fãrã
ulei, cadou nuntã deosebit.
Telefon: 0251/415.863; 0765/
027.337.
Vând gâºte albe (aspect ºi
mãrime) stil lebede – 20 bu-
cãþi, preþ 55 lei/buc. Telefon:
0747/813.298; 0751/299.582.
Vând laptop Dall ºi aparat de
vidat Vacsy, cu accesorile lor
ºi perfectã stare. Telefon:
0251/599.569.
Vând arzãtoare gaze sobe, re-
ductor oxigen, foarfecã tãiat ta-
blã de banc, arzãtor încãlzire
infraroºu cu ceas. Telefon:
0351/464.563; 0771/385.734.
Vând 1 set cauciucuri iarnã
175/65 R14(82T) M+S pneu-
mant R cu genþi la 4 gãuri, preþ
700 Ron, negociabil. Telefon:
0724/281.744.
Vând putinã salcâm 50 vedre
nouã – douã uºi cu toc noi
pentru casã, cilindru de cupru
cu þeavã ºi butoi galvanizat
pentru þuicã. Telefon:0749/
536.525.

Vând pãtuþ copil, toc cu feres-
tre 3  canate  lemn, uºã apar-
tament din lemn. Telefon:
0251/410.573.
Vând avantajos ºifonier, vitri-
nã, maºini de cusut, covoa-
re, încãlzitor pe gaze, instant
apã pe gaze, haine din pie-
le. Telefon: 0745/753.524.
Vând bufet stil neoclasic ºi pia-
ninã. Telefon: 0737/265.196.
Vând maºinã de nervurat ta-
blã, barã inox rotundã, diame-
tru 38 mm ºi lungã de 300 mm.
Telefon: 0351/800.654.
Vând capotã motor Dacia
1100 nouã. Telefon: 0721/
995.405.
Vând butelie aragaz - 80 lei;
pãlãrie fetru nouã 52-55 – 60
lei; covor persan 3/2 grena –
50 lei. Telefon: 0761/355.869.
Vând mobilã veche de bunã
calitate, preþ bun. Telefon:
0755/498.834.
Vând maºinã de cusut casni-
cã, simplã, acþionatã manual.
Telefon: 0251/531.294.

Vând uºã cu toc ºi broascã
40 lei; douã bidoane 60 litri
largi la gurã. Telefon: 0761/
355.869.
Avantajos! Piese noi Dacia,
canistre metal, piscinã copil,
covor persan. Telefon: 0251/
416.455.
Vând 2 tone porumb boabe,
preþ negociabil. Telefon: 0251/
447.543.
Vând lanþ drujbã nou lama 40
cm, monedã jubiliarã argint 25
gr, Carol I 1881, 300 euro. Te-
lefon: 0761/355.869.
Vând avantajos centralã termi-
cã pe gaze, marca Anca –
Pocket – Italia, în funcþiune. Te-
lefon: 0722/680.138.
Vând mobilã dormitor ºi su-
fragerie, aragaz ºi frigider.
Telefon: 0757/322.534.
Vând convector pentru cãldu-
rã instant apã caldã, ºimineu
pe lemne – cãrbuni, stare
bunã. Telefon: 0770/682.710;
0351/464.044.
Vând pianinã – 10.000 euro.
Telefon: 0737/265.196.
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Vând grilaje geamuri, preþ ne-
gociabil. Telefon: 0761/
270.365.
Vând ieftin centralã termicã pe
gaze, în funcþiune, marca Po-
cket 24 F, Italia. Telefon: 0722/
680.138.
Vând pianinã. Telefon: 0746/
241.210.
Vând grilaje geamuri, pret
avantajos. Telefon: 0761/
270.365
Vând porumbei albi, rasã vo-
iajori. Telefon: 0727/808.696.
Vând piese noi pentru Tra-
bant. Telefon: 0745/371.616.
Vând cruce marmurã 1200/
400/100 scrisã - 100 lei; foar-
fecã tablã 15 lei; vas WC fon-
tã cu plutitor 20 lei. Telefon:
0761/355.869.
Vând pat dublu 2m X 2 m, tã-
blii nou – nouþ, saltea, alain
delone 42-44-46 bãrbat- fer-
moar- nasturi-tineret, excepþi-
onal. Telefon: 0725/533.042.
Vând sobã porþelan – Meis-
sen – (de Saxa) model ºi cu-
loare deosebite. Telefon:
0741/772.627.
Ocazie! Locuri de veci cimiti-
rul Sineasca (2+1) Telefon:
0722/570.300.
Vând loc de veci – cimitirul
Ungureni aproape de admi-
nistraþie. Telefon: 0351/
459.605; 0733/696.676.
Vând mobilã sufragerie lemn
masiv, mobilã dormitor, aragaz
patru ochiuri, frigider mare,
mese, scaune. Telefon: 0768/
034.443.
Ocazie! Trei locuri veci central
cimitirul Ungureni ºi trei Sineas-
ca. Telefon: 0722/570.300.
Vând loc de veci suprapus Ci-
mitirul Romaneºti. Telefon:
0351/445.217.
Vând vitrinã, servantã ºi bi-
bliotecã, birou, masã. Tele-
fon: 0251/428.437.
Vând ceragem cu ºi fãrã pe-
rinã electricã; ceas foarte
vechi (peste 100 ani) în stare
de funcþionare. Telefon: 0724/
014.028; 0764/432.767.
Vând bandã germanã 12 cm
lãþime, izolare hidro la bãi, bal-
coane, subsoluri. Telefon:
0746/152.196.
Pictez tablouri, portrete, pei-
saje, naturi statice, icoane ulei
ºi foiþã aur, convenabil. Tele-
fon: 0767/116.092.
Vând cauciucuri 155X13 cu
jantã, aragaz  voiaj douã
ochiuri cu butelie, alterna-
tor 12V nou, delcou  motor
Dacia nou. Telefon: 0251/
427.583.
Vând centralã termicã pe lem-
ne, putinã nouã de 50 vedre
din salcâm, cãruþ curte cu douã
roþi, 2 uºi cu toc pentru casã
noi. Telefon: 0747/530.981.
Vând planºetã desen (mare)
ºi indicatoare norme deviz ºi
alte cãrþi tehnice. Telefon:
0724/531.528.

Vând uºi ºi ferestre cu geam.
Telefon: 0351/170.645.
Vând un cavou în Cimitirul Ni-
sipului, preþ negociabil. Adre-
saþi-vã la adresa: str. „Buco-
vãþului” nr. 32.
Vând loc de veci, 2 locuri, ci-
mitirul Sineasca. Telefon:
0770/335.846.
Vând cazan þuicã – aramã, ca-
pacitate mare. Telefon: 0728/
381.894.
Vând motor, motosapã Hon-
da, echipament vânãtoare din
piele, hidrofor pentru irigaþii.
Telefon: 0728/154.845.
Vând þuicã culoarea berii, þi-
nutã în butoi de dud, minim 5
litri, 10 lei/L. Telefon: 0752/
166.330.
Vând pianinã Rosekranz
Dresden. Telefon: 0251/
419.630.
Vând flori de camerã, balcon,
în ghiveci ºi rãsad de muºca-
te cu floare bãtutã, alb, frez ºi
roºu. Telefon: 0762/278.639;
0351/430.880.
Vând maºinã tricotaj mare.
Telefon: 0351/459.222; 0770/
299.997.
Vând 100 baniþe grâu nou,
preþ negociabil. Telefon: 0765/
291.623.
Vând douã locuri de veci în
Cimitirul Sineasca, zona 0. Te-
lefon: 0251/426.077 sau 0724/
910.004.
Vând butelii aragaz ºi spalieri
pentru viþa-de-vie. Telefon:
0744/928.444.
Vând 2 locuri de veci  Cimiti-
rul Sineasca, la poartã, nego-
ciabil. Telefon: 0754/463.089.
Vând cãrucior pentru handi-
cap cu antrenare manualã,
nou, 1000 RON, negociabil.
Telefon: 0736/311.844.
Vând butoi plastic pentru var-
zã 120 kg, preþ negociabil.
Telefon: 0351/446.918.
Vând smoalã (bitum), mozaic,
marmurã, putinã 500 l, butoi
700 l stejar. Telefon: 0731/
989.215.

CUMPÃRÃRI
GARSONIERE

Particular! Cumpãr apartament
– garsonierã, la stradã, par-
ter, maximum etajul 2. Tele-
fon: 0748/195.954.

CASE
Cumpãr urgent casã 4 - 5 ca-
mere + curte minimum 1000
mp, utilitãþi. Telefon: 0723/
466.154.

DIVERSE
Cumpãr urgent prelatã exte-
rioarã  autoturism în stare ex-
celentã. Telefon: 0749/
059.070.
Cumpãr tablouri, monede, tim-
bre, ceasuri, icoane, cãrþi poº-
tale, medalii, argintãrii, sãbii,
obiecte regaliste, acte, anti-
chitãþi. Telefon: 0723/926.322.

ÎNCHIRIERI
OFERTE

Închiriez spaþiu comercial Cra-
iova zona Piaþa “Chiriac”, 70
mp. Telefon: 0734/944.904.
Închiriez casã Sinaia pe tim-
pul sãrbãtorilor de iarnã ºi va-
canþelor. Telefon: 0745/
087.917; 0767/061.510.
Închiriez garsonierã pentru
ocazii speciale. Telefon:
0762/047.095.
Închiriez o camerã la bloc la
2 fete salariate, preþ negocia-
bil. Cei interesaþi sunaþi la te-
lefon: 0726/497.404.
Închiriez apartament 2 came-
re nemobilate Brazda lui No-
vac. Telefon: 0736/028.499;
0722/665.272.
Închiriez apartament 3 came-
re  luxos Petre Ispirescu, 250
euro. Telefon: 0761/192.733.
Închiriez apartament 3 came-
re, 1 Mai (Sara). Telefon: 0251/
521.652.
Primesc 2 fete în gazdã con-
diþii bloc. Telefon: 0746/
274.204.
Închiriez apartament 2 ca-
mere, mobilat, zona Brazda
lui Novac. Telefon: 0723/
099.626 sau 0786/959.575.
Primesc o fatã în gazdã, con-
diþii bloc. Telefon: 0720/
863.286.
Închiriez apartament 2 came-
re, utilitãþi. Telefon: 0748/
105.609.
Particular, închiriez pe ter-
men lung apartament ultra-
central, 4 camere, 2 bãi,
mobilat, centralã termicã, tot
confortul, preþ negociabil.
Rog seriozitate! Telefon:
0720/001.909.
Închiriez teren pretabil parc
auto, 350 mp, posibilitate ac-
ces 2 laturi, str. „Toporaºi” nr.
37 (zona SIF Oltenia). Telefon:
0768/954.830.
Închiriez garsonierã Bulevar-
dul 1 Mai. Telefon: 0785/
886.507.
Închiriez apartament trei ca-
mere  G. Enescu. Telefon:
0763/589.837; 0740/240.421.
Primesc fete în gazdã, la
bloc, lângã Medicinã. Telefon:
0770/300.327.
Închiriez apartament 2 came-
re Ciupercã, mobilat ºi utilat.
Telefon: 0723/207.953.
Costul utilitãþilor intrã în chiria
acceptabilã. Douã camere la
casã 1-2 studenþi. Telefon:
0770/682.710; 0351/464.044.
Închiriez apartament 2 came-
re complet mobilat (utilat) în
Brazda lui Novac, zona Sim-
plon, pentru 2 studenþi (stu-
dente). Relaþii la telefon: 0351/
172.213; 0752/294.839.
Închiriez apartament. Relaþii la
telefon: 0769/477.662.
Primesc în gazdã pensiona-
rã sau salariatã, sub 70 de
ani. Telefon: 0251/428.437.

Închiriez apartament 2 came-
re decomandat, mobilat, etaj
2, cartier Brazda lui Novac.
Telefon: 0745/612.847.
Închiriez pe termen lung apar-
tament ºi pivniþã (depozit ma-
teriale) la casã, strada Buco-
vãþ – Craiova. Telefon: 0757/
082.201.
Primesc fete sau bãieþi în gaz-
dã la bloc. Telefon: 0762/
047.095.
Închiriez camerã mobilatã,
centru, pentru elevã - studen-
tã – salariatã. Telefon: 0752/
291.140.
Închiriez garsonierã în Bucu-
reºti – zona Dristor. Telefon:
0766/312.443.
Închiriez camerã la bloc, preþ
450 lei, inclusiv ºi utilitãþile. Te-
lefon: 0351/415.540; 0770/
225.545.
Închiriez spaþiu pentru birouri
50 mp, central, la casã, la stra-
dã. Telefon: 0251/410.137.
Închiriez camerã apartament
Rovine. Telefon: 0763/992.485.
Caut 2 bãieþi pentru închiriere
apartament. Telefon: 0764/
216.705.
Închiriez (vând) garsonierã
Brazdã. Rog seriozitate. Te-
lefon: 0770/973.836; 0770/
223.865.
Spaþiu de închiriat pentru bi-
rouri, 50 mp, central, la stra-
dã, la curte. Telefon: 0251/
410.137.
Închiriez casã, zona Spitalul
nr. 1, pretabil depozit policli-
nicã privatã etc, cu toate utili-
tãþile necesare: curent 220,
380 V, gaze, canalizare, su-
prafaþa 111 mp + curtea afe-
rentã. Telefon: 0762/611.541;
0251/453.865.

CERERI
Doresc apartament mobilat 2
sau 3 camere. Telefon: 0749/
287.709; 0763/787.678.

DIVERSE
Caut persoanã serioasã sã
aibã grijã de o casã la þarã în
satul Lipov, fãrã costuri. Tele-
fon. 0251/429.943.
Vând firmã Tehnik President
SRL Amenajãri interioare di-
verse. Telefon: 0724/281.744.
Singura argintãrie din Craiova,
situatã în Valea Vlãicii (vis-a-vis
de Electrica) unde gãsiþi biju-
terii lucrate manual, cu argint la
schimb ºi manopera / obiect.
Telefon: 0351/423.493.
Profesor universitar pensionar,
doresc contra retribuþie, doam-
nã pentru companie ºi îngriji-
re. Telefon: 0351/446.735, în-
tre orele 12.00 – 17.00.
Ofer unei pensionare sub 70
ani adãpost ºi cãldurã. Tele-
fon: 0251/428.437.

PIERDERI
Pierdut carnet student elibe-
rat de Facultatea de Econo-
mie ºi Administrarea Afaceri-
lor pe numele PUIU NICOLE-
TA CRISTINA. Se declarã nul.

CONDOLEANÞE
Colectivul de Cadre Univer-
sitare din cadrul Universitã-
þii „Spiru Haret” – Facultatea
de Management Financiar
Contabil regretã trecerea în
nefiinþã a distinsului coleg,
profesor universitar doctor
TRANDAFIR DAN MIHAIL,
care a adus o contribuþie
majorã formãrii a zeci de ge-
neraþii de economiºti. Sun-
tem alãturi de familia greu
încercatã la marea durere!

Consternaþi, familia con-
ferenþiar universitar doc-
tor Adrian ºi Mãdãlina
Bogdan aducem un ultim
omagiu celui ce ne-a fost
mentor, om de aleasã no-
bleþe sufleteascã ºi de
înaltã þinutã moralã, de un
profesionalism ireproºa-
bil, profesor universitar
doctor TRANDAFIR DAN
MIHAIL. Fie ca Bunul
Dumnezeu sã-l odihneas-
cã în rândul celor drepþi
iar candela amintirilor
noastre sã-i fie luminã
veºnicã! Suntem alãturi
de familia îndureratã ºi
transmitem sincere con-
doleanþe!

COMEMORÃRI
S-au scurs ºase luni de la
despãrþirea de cea care
ne-a fost o bunã mamã,
soacrã, bunicã ºi strãbu-
nicã, BORUZ PELAGHIA,
un exemplu de moralita-
te, înþelepciune ºi liniºte

sufleteascã. Ne lipseºte
sufletul ei clad ºi bun, ne
rugãm Bunului Dumnezeu
sã o odihneascã în pace,
îngerii sã-i fie aproape ºi
sã o vegheze aºa cum ne-
a ocrotit ºi ea pe noi toþi,
în viaþã! Pioasã ºi veºni-
cã amintire. Familia.
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CFR are de ce sã îºi reproºeze
înfrângerea de pe teren propriu cu
Galatasaray, 1-3. Hattrick-ul lui
Burak Yilmaz s-a dovedit decisiv
în vederea ierarhiei finale a gru-
pei, ardelenii cedând la “directe”
locul secund (1-1 la Istanbul).

Pe “Teatrul Viselor”, Bastos
putea deschide scorul încã din

LIGA CAMPIONILOR – FAZA GRUPELOR – ULTIMA ETAPÃ

Manchester United 0-1 CFR Cluj

Stadion: Old Trafford, spectatori: 71.521
A marcat: Luis Alberto 56

De Gea – Jones, Wootton,
Smalling, Buttner – Powell (Ma-
cheda 73), Cleverley (Scholes 45),
Giggs (Fletcher 86) – Welbeck,
Rooney, Gernandez.

Antrenor: Alex Ferguson.

Felgueiras – Ivo Pinto, Cadu,
Piccolo, Rada – Mureºan, Luis Al-
berto, Rui Pedro (Aguirregaray
71), Camora – Sougou (Kapeta-
nos 90+2), Bastos (Maftei 78).

Antrenor: Paulo Sergio.
Catonaºe galbene: Scholes 90 / Cadu 49, Felgueiras 90+3.

A arbitrat: Daniele Orsato (Italia).

VVVVVictorie uriaºã, dar nimicictorie uriaºã, dar nimicictorie uriaºã, dar nimicictorie uriaºã, dar nimicictorie uriaºã, dar nimic
n-a mai putut fi schimbat!n-a mai putut fi schimbat!n-a mai putut fi schimbat!n-a mai putut fi schimbat!n-a mai putut fi schimbat!
Galata nu s-a încurcat la Braga, ciupind la mustaþã CFR-ului o prezenþã
istoricã în primãvara Champions League. Ardelenii îºi vor continua însã

parcursul european în cealaltã competiþie continentalã, Europa League!

minutul 8, dupã o greºealã fãcutã
de Smalling, dar ºutul sãu a fost
blocat de De Gea.

Eroul CFR-ului în prima parte
a fost portarul Felgueiras, care a
fãcut minuni la reluãrile lui Cle-
verley (25), Hernandez (38), Wel-
beck (40) ºi Rooney (41). Pauza
a consemnat un rezultat alb ºi cum

la Braga lusitanii conduceau cu 1-
0 (Mossoro 32), CFR era în opti-
mile Ligii. Totuºi, campioana Ro-
mâniei avea nevoie de un pic de
siguranþã. Iar ea a fost adusã de
golul senzaþional al lui Luiz Alber-
to, ºut din afara careului, cu
transversala. Degeaba, tot n-a fost
de ajuns!

La Manchester nu s-a mai în-
tâmplat nimic, dar Braga s-a me-
tamorfozat. A lãsat garda jos în
ultima jumãtate de orã, iar turcii
atât au aºteptat. Elevii lui Fatih
Terim au întors rezultatul în 20
de minute, prin cei doi Ylmaz,
Burak (58) ºi Aydin (79), anulând
practic senzaþionala victorie a lui
CFR. Ar fi fost prea frumos...

10 puncte, record pentru Ro-
mânia, nu au fost de ajuns pentru
optimi, dar drumul va continua în
“ºaisprezecimile” Europa League.
Primul obstacol este tragerea la
sorþi, care va avea loc pe 20 de-

cembrie, unde CFR Cluj va fi cap
de serie.

Clasament final: 1. MAN.
UNITED 12p, 2. GALATASARAY
10p, 3. CFR Cluj 10p, 4. Braga 3p.

Ce recorduri
a realizat CFR
prin succesul

de la Manchester
- A devenit echipa din Româ-

nia care a izbutit cel mai bun
punctaj în faza grupelor Ligii
Campionilor, 10, dupã ce Unirea
Urziceni acumulase opt în ediþia
2009-2010.

- Totodatã, CFR Cluj este pri-
ma echipã româneascã ce a ter-
minat aceastã fazã cu golaveraj
pozitiv, fiind a doua formaþie,
dupã Unirea Urziceni, care a ob-
þinut puncte de la toate partene-
rele de grupã.

- CFR a devenit a treia echipã,

dupã Steaua în 2006/07 ºi Unirea
Urziceni în 2009/10, care, din gru-
pele Champions League, accede
în fazele eliminatorii ale Cupei
UEFA/Europa League.

- Este a doua echipã românes-
cã învingãtoare pe terenul unei for-
maþii engleze, dupã Universitatea
Craiova cu al sãu celebru 2-0 la
Leeds United, de la 07.11.1979.

- A fost pentru prima oarã când
Manchester United a pierdut în
faþa unei echipe româneºti, pânã
la acest meci izbutind cinci vic-
torii din tot atâtea posibile (câte
douã cu Dinamo ºi Oþelul ºi una
cu CFR Cluj).

- Cu punctajul realizat pânã
acum de la începutul acestei ediþii
a cupelor europene, echipa clujea-
nã a ajuns pânã pe locul 6 în cla-
samentul all-time al participãrilor
româneºti în aceste competiþii,
înaintea startului ocupând tocmai
locul 13!

Grupa E:  ªahtior – Juventus 0-1 (Kucher 56 aut.;
Rãzvan Raþ a fost integralist la gazde), Chelsea – Nor-
dsjaelland 6-1 (David Luiz 38 pen., Torres 45+2, 56,
Cahill 51, Mata 63, Oscar 71 / John 46).

Clasament final: 1. JUVENTUS 12p, 2. ªAHTIOR
10p, 3. Chelsea 10p, 4. Nordsjaelland 1p.

* Duelul pentru locul 2: ªahtior – Chelsea 2-1 ºi 2-3.

Tot miercuri s-au consemnat rezultatele

* Echipele clasate pe primele douã locuri au obþinut calificarea în optimile de finalã
ale competiþiei, în timp ce formaþiile clasate pe poziþia a 3-a îºi vor continua aventura
în Europa League.

Grupa F: Bayern Munchen – BATE Borisov 4-1 (Go-
mez 22, Muller 54, Shaqiri 65, Alaba 83 / Filipenko 89),
Lille – Valencia 0-1 (Jonas 36 pen.).

Clasament final: 1. BAYERN 13p, 2. VALENCIA 13p,
3. Borisov 6p, 4. Lille 3p.

* Duelul pentru primul loc: Bayern – Valencia 2-1 ºi 1-1.

Grupa G: FC Barcelona – Benfica 0-0, Celtic –
Spartak Moscova 2-1 (Hooper 21, Commons 81 pen.
/ Ari 39).

Clasament final: 1. FC BARCELONA 13p, 2. CEL-
TIC 10p, 3. Benfica 8p, 4. Spartak 3p.

* Marþi seara mai obþinuserã calificarea în C1, Paris Saint-Germain, Schalke
04, Malaga, Dortmund (de pe primul loc), FC Porto, Arsenal, AC Milan ºi Real
Madrid (de pe locul secund). Pe poziþiile de Europa League s-au clasat Dinamo
Kiev, Olympiakos Pireu, Zenit St’ Petersburg ºi Ajax Amsterdam.

„Victorie clarã la minimum opt
goluri cu Islanda. Mult succes!”, cu
aceastã postare ºi-a întâmpinat staff-
ul naþionalei jucãtoarele în dimineaþa
meciului. Un obiectiv venit dupã un
joc încurajator cu Rusia (21-21), dar
ºi o evoluþie palidã a Islandei cu
Muntenegru (16-26). Mesajul nu ºi-
a gãsit însã ecourile. Meciul de mier-
curi se anunþa un bun prilej de a o
reintegra în echipã pe Paula Ungu-
reanu, revenitã la Vrºeþ dupã drama
prilejuitã de decesul tatãlui sãu, dar
ºi de a le urmãri pe fetele care au
jucat mai puþin cu Rusia. Ultimul
aspect a rãmas la stadiul de doleanþã
Pentru a-ºi asigura un meci liniºtit,
selecþionerul a introdus în teren pri-
ma garniturã care a intrat ºi cu Ru-
sia, cu o excepþie – Meiroºu pe postul

HANDBAL (F) – CAMPIONATUL EUROPEAN DIN SERBIA

România, calificare în grupele principale
dupã un veritabil chin cu modesta naþionalã a Islandei

Cristinei Neagu. Singura noutate a
României a reprezentat ºi singurul
motiv de satisfacþie în prima parte.
Adina a avut tupeu în atac, dar a strã-
lucit ºi în apãrare pe bucãþica ei de
teren. Naþionala a avut însã puþine
soluþii în atac, iar defensiva în an-
samblu ºi poarta n-au mai adus plu-
sul din partida cu Rusia. Islanda s-a
distanþat la 8-5 (min. 13), scor la
care a provocat primul moment de
panicã.Tadici a decis sã joace cu doi
pivoþi, Manea ºi Stanca, iar mai apoi
sã o arunce în luptã ºi pe Neagu. N-
a urmat perioada perfectã de joc, dar
România a intrat la cabine cu 15-13.

În repriza secundã, tricolorele au
gãsit puterea de a lupta doar în de-
fensivã, cu ajutorul Paulei Ungurea-
nu, care a dat siguranþã prin inter-

venþiile avute. Atacul a fost inexis-
tent, în condiþiile în care primul gol
a venit abia în minutul 40 ºi a fost ºi
singurul pânã în minutul 48 (!). Dupã
nenumãrate gafe ºi cadouri fãcute
Islandei, care chiar revenise în avan-
taj (17-16, min. 50), în tabãra Ro-
mâniei s-a gãsit în fine un cap lim-
pede, Aurelia Brãdeanu, care a mar-
cat trei goluri, 20-17 (53).

Iar finalul a fost mai respirabil.
România menþinând ecartul, 22-19.
Pentru “tricolore” urmeazã acum
meciul cu vicecampioana olimpicã
Muntenegru, care a trecut, de ase-
menea miercuri, cu 30-27 (20-14)
de Rusia.

Clasament gr. D: 1. MUNTE-
NEGRU 4p, 2. ROMÂNIA 3p, 3.
Rusia 1p, 4. Islanda 0p.

Rezultate gr. C – etapa a II-a:
Spania – Croaþia 25-21, Ungaria –
Germania 24-21.

Clasament: 1. SPANIA 4p, 2.
UNGARIA 2p, 3. Croaþia 2p, 4.
Germania 0p. Astãzi: Ungaria – Spa-
nia, Croaþia – Germania.

* Echipele scrise cu majuscule au
acces deja în faza urmãtoare.

Asearã dupã închiderea edi-
þiei: Serbia (0p) – Ucraina (0p),
Cehia (2p) – Norvegia (2p) – grupa
A; Macedonia (0p) – Suedia (2p),

Danemarca (0p) – Franþa (2p) –
grupa B.

* În grupele principale se calificã
primele trei reprezentative din fieca-
re grupã, încruciºându-se grupele A
cu B, respectiv C cu D. Odatã ajun-
se aici, echipele îºi pãstreazã rezul-
tatele directe înregistrate în grupele
prezentate mai sus. În semifinale vor
juca locul I din prima grupã princi-
palã cu locul II din a doua grupã ºi
locul I din a doua grupã principalã
cu locul II din prima grupã.

Astãzi „tricolorele” vor disputa ultimul meci din grupa D, contra liderului Muntenegru (ora 21:15, în direct la TVR 2)

Grupa HGrupa HGrupa HGrupa HGrupa HGrupa HGrupa HGrupa HGrupa H
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LIGA I – ETAPA A XIX-A

Astăzi
Gloria Bistriţa – „U” Cluj – ora 18.00 (Digisport 1)
Pandurii – Gaz Metan – ora 20.30 (Digisport 1)

Sâmbătă
Petrolul – FC Vaslui – ora 18.00 (Digisport 1)
Rapid – Oţelul – ora 20.30 (Digisport 1)

Duminică
CFR Cluj – Ceahlăul – ora 18.00 (Digisport 1)
CSMS Iaşi – Dinamo – ora 20.00 (Antena 1)

Luni
Viitorul – Concordia – ora 18.00 (Digisport 1)
CS Turnu Severin – FC Braşov – ora 19.00 (Dolcesport 1)
Steaua – Astra Ploieşti – ora 20.30 (Digisport 1)

 CLASAMENT M     V      E      Î          G      P

LIGA I  - ETAPA A XVIII- A

Steaua 18 14 2 2 44-15 44
Astra 18 11 4 3 40-19 37
Vaslui 18 10 4 4 30-18 34
Pandurii 18 10 4 4 29-24 34
Petrolul 18 8 6 4 27-17 30
CFR Cluj 18 8 5 5 34-22 29
Dinamo 18 8 5 5 29-22 29
FC Braşov 18 7 5 6 25-25 26
Rapid 18 7 5 6 19-19 26
Concordia 18 6 5 7 17-27 23
Viitorul 18 4 8 6 21-24 20
Mediaş 18 5 5 8 18-26 20
Oţelul 18 4 7 7 20-25 19
Ceahlăul 18 5 4 9 21-32 19
CSMS Iaşi 18 5 2 11 17-24 17
„U” Cluj 18 4 4 10 18-34 16
Bistriţa 18 2 5 11 13-36 11
Severin 18 1 6 11 16-28 9

6

5

4

* Primele 3 echipe plus câştigătoarea Cupei
României vor evolua în cupele europene, în timp
ce ultimele patru clasate vor retrograda.

- În primul rând felicitări pentru
distincţia de „arbitrul anului”, pri-
mită recent la „Gala Fotbalului Ro-
mânesc”, ce înseamnă pentru tine
acest premiu, cum ai evalua acest an
2012 şi ce aştepţi pe viitor?

S. C.: Mă onorează şi în acelaşi
timp mă obligă această distincţie, de
cel mai bun arbitru român din 2012.
Am avut un an bun, poate cel mai
bun de când arbitrez, am fost trecut
pe lista UEFA în premieră, am avut
peste 30 de meciuri conduse în Liga I
şi câteva participări ca arbitru adiţio-
nal în Europa League, cu Alexandru
Tudor şi Ovidiu Haţegan la centru,
dar şi ca rezervă la un meci din opti-
mile Europa League, Olympiakos Pi-
reu – Metalist Harkov. Sper să conti-
nuu pe acest drum ascendent, iar la
anul să debutez şi la centru în cupele
europene şi să mă afirm şi acolo, la
cel mai înalt nivel.

- Ion Crăciunescu spunea, după
„sfertul” din Cupa României CFR
Cluj – Dinamo, că nu trebuie să îl
conduci tu, ci un arbitru FIFA...

S. C.: Nu am înţeles nici eu ce a
vrut să spună, eu sunt de anul aces-
ta arbitru FIFA şi cred că dânsul cu-
noştea acest lucru. Eu am în conti-
nuare o relaţie bună cu Ion Crăciu-
nescu, m-a ajutat în cariera mea, dar
nu mă privesc însă conflictele pe care
le are cu  anumite persoane din ca-
drul CCA.

-  Resimţi schimbările de la vâr-
ful CCA, scandalurile din jurul aces-
tora şi cum se reflectă acestea asu-
pra arbitrajului în general?

S. C.: Nu ştiu dacă ne-au afectat
schimbările petrecute la vârful CCA,
fiindcă fiecare conducător a conti-
nuat munca celorlalţi, toţi au încercat
să aducă plusuri, să aducă lucruri
pozitive, moderne. Despre Alexandru
Deaconu pot spune numai lucruri fru-
moase şi nu pentru că este acum şef
la CCA, ci în primul rând pentru că
vine din rândul nostru, ne înţelege
foarte bine, colaborăm perfect  şi a
încercat să discute şi cu finanţatorii
din fotbal, să le explice ce simţim noi
pe teren şi să le explice şi erorile, fi-
indcă şi acestea s unt inevitabile în
orice meserie. Cred că imaginea arbi-
trajului s-a schimbat în bine şi asta şi
datorită prestaţiilor din ce în ce mai
bune ale noastre. Acum cred că ne
înţeleg mai bine şi conducătorii echi-
pelor, mai ales după ce au avut expe-
rienţa arbitrilor străini, care nu s-au
ridicat la înălţimea aşteptărilor.

- Ce modele ai în arbitraj, atât pe
plan intern, dar şi internaţional?

S. C.: Pe plan intern cei care mi-au
plăcut au fost pe rând Ioan Igna, Ion
Crăciunescu şi Sorin Corpodean. Chiar
dacă a avut o retragere ceva mai con-
troversată, Corpodean era un arbitru
în vogă atunci când mi-am început eu
activitatea şi m-a înfluenţat într-un fel.
Dintre cei străini îl admir pe Nicola Riz-
zoli. Mă impresionează prin atitudine,
eleganţă, exprimare în teren, modul
cum se impune.  De altfel, italienii au o

Colţescu: „Am avut cel mai bun an,
acum vreau să confirm şi pe plan internaţional”
Cel mai bun arbitru craiovean a fost desemnat recent
şi „arbitrul anului 2012” la Gala Fotbalului Românesc.

şcoală de arbitraj cu mare tradiţie la
Coverciano, nu degeaba este acolo un
Pierluigi Collina, care de fapt conduce
şi arbitrajul european.

- Cum te simţi când vezi după meci
că ai comis o eroare, ce îţi reproşezi
şi cum îţi explici prestaţiile mai sla-
be? Poţi menţiona un meci pe care l-
ai făcut praf?

S. C.: Nu aş vrea să mă autoeva-
luez şi să fac aprecieri concrete, de-
spre anumite meciuri, însă aş putea
spune că îmi reproşez că nu m-am ma-
turizat ca arbitru ceva mai repede. Am
însă 35 de ani şi sunt oarecum în gra-
fic, spre 40 de ani s e spune că un
arb itru atinge apogeul carierei. Eu
sunt cel mai mare critic al meu. Sunt
momente în care îmi reproşez o anu-
mită poziţionare, iar când vezi reluă-
rile te întrebi cum ai putut să vezi alt-
ceva, să iei altă decizie decât cea care
se cuvenea, însă trebuie să treci pes-
te ele. Elementul psihologic este şi el
important, la fel cum este şi arbitrajul
în spiritul jocului şi pregătirea fizică.

- Este de notorietate incidentul
care te-a avut în prim-plan acum câţi-
va ani. Care au fost consecinţele lui
şi dacă le mai resimţi şi cât se re-
flectă problemele din viaţa persona-
lă asupra activităţii?

S. C.: Nu aş vrea să vorbesc de-
spre acel incident, a trecut, s-a me-
diatizat, nu mă deranjează, dar cred
că importantă este prestaţia şi pregă-
tirea mea, pe care nu le neglijez, ba
chiar sunt primord iale pentru mine,
le tratez cu maximă seriozitate, indife-
rent ce cred sau spun unii.

- Eşti adeptul profesionismului în
arbitraj sau acesta poate rămâne ca
un hobby, o profesie secundară, o altă
sursă de venit sau un mod de a de-
veni celebru?

S. C.: Fără îndoială, sunt adeptul
prefesion ismulu i în arbitraj, cu cât
eşti mai dedicat, mai concentrat asu-
pra a ceea ce faci, satisfacţiile şi reu-
şitele vin de la sine. Spre exemplu,
pentru  mine este foarte importantă
pregătirea fizică, mă antrenez de două
ori pe zi, am un antrenor personal,
Sebastian Ştef, care a fost prezent şi
la Olimpiada de la Londra, dar şi un
kinetoterapeut profesionist care mă
ajută la fel de mult. De asemenea, în-
cerc să mă perfecţionez la engleză,
italiană, spaniolă. La fel, la ora 12 în
fiecare seară dorm şi pun accentul pe
refacere, merg la spa, la sală şi am
grijă şi de aspectul pe teren, mă preo-
cup ca inclusiv hainele să fie stil slim,
pentru un look cât mai OK, fiindcă
este o realitate – facem parte din acest
spectacol numit fotbal, care încearcă
să fie cât mai atractiv, cât mai media-
tizat şi mai bine vândut.

- O dată cu dis pari ţia Şti inţei,
Craiova a ieşit din prim-planul fot-
balului românesc, fiindcă nici la ar-
bitraj nu excelăm, lângă tine nemai-
fiind alţi „centrali” craioveni de top.
Cum vezi tu această situaţie în ge-
neral şi cum te afectează personal
desfiinţarea Universităţii Craiova?

S. C.: E trist şi neplăcut pentru
toată lumea, pentru Craiova în ge-
neral este un dezavantaj, fiindcă fot-
balu l este foarte mediatizat. Pentru
mine, ca arbitru, es te rău  în pauza
competiţională nu s unt solicitat. Si-
gur, ca să mă menţin în formă şi nu
îmi este ruş ine să fluier ş i la jun iori
şi la ligi inferioare, de o riunde ai de
învăţat, dar este evident  că îmi do-
resc să am parte de provocări şi ab-
senţa Universităţii Craiova mă afec-
tează şi pe mine. M-aş bucura mult
să revină de la anu l în Liga a II-a şi
să-ş i reia ascensiunea.

- Eşti  secretar general în noua
conducere a AJF, încă neinstalată
oficial, cum apreciezi acest scandal
la nivelul fotbalului judeţean, când
se va încheia şi ce efecte va avea?

S. C.: Nu neapărat că sunt impli-
cat, prin postura de secretar general,
în noua st ructură a AJF Dolj, însă
sunt de părere că fotbalul judeţean
are nevoie de această schimbare de
generaţie. Nu neapărat că echipa lui
Nicu Neagoe nu este competen tă,
însă trebuie să evoluăm şi noi, să adu-
cem elemente noi, moderne, pe care
UEFA încearcă să le  implementeze
permanent atât în fotbal în general,
cât şi în arbitraj. Cred că trebuie ca şi
AJF Dolj să-şi asume eşecurile, fap-
tul că nu mai avem echipe capabile în
eşaloanele superioare, că nu mai vin
arbitri din spate, că stagnăm la aproa-
pe toate nivelurile. Cu cât mai mult se
amână schimbarea, cu atât mai rău va
fi pentru acest fenomen, cu toate im-
plicaţiile sale.

- Te consideri un arbitru intran-
sigent sau unul care preferă să li-
miteze avertismentele cât de mult se
poate şi care sunt jucătorii care ţi-
au creat cele mai multe probleme?

S. C.: Cred trebuie să te mulezi
pe joc, să te adap tezi în funcţie de
ceea ce se întâmplă pe teren. Nu îmi
propun să fie foarte drast ic din s tart
sau  să las jocul mai dur, fiindcă poţi
pierde meciul din  mână s au îl po ţi
st rica. Toţi arbitri îşi doresc ca la
final lumea să se întrebe cine a flu-
ierat, să fie cât mai discreţi, dar efi-
cienţi. Eu  încerc să amân  acordarea
cartonaşele galbene, dar uneori eşti
nevoit  să le acorzi d in p rimele mi-
nu te pentru a nu degenera lucruri-
le . Nu  am avut jucători care să-mi
creeze p robleme, eu încerc s ă-mi
aprop ii jucătorii cu pers onalitate,
fiindcă ei sunt  cei care îmi po t face
munca mai uşoară.

- Cum vezi pătrunderea femeilor
în arbitraj, se pot ridica la nivelul băr-
baţilor sau este doar un experiment
şi vor rămâne doar cazuri izolate?

S. C.: Nu am nimic împotrivă, ci
chiar mă bucură, însă este greu pen-
tru femei, atât prin prisma testelor fi-
zice, cât şi a dificultăţii partidelor din
Liga I. Ca arbitru asistent, pot spune
că Petruţa Iugulescu din Târgovişte
nu este cu nimic mai prejos decât noi
ceilalţi. De altfel, are şi experienţă in-
ternaională, este un exemplu bun, însă
cam singular.


